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Юбилей Благотворителност Признание

Стр. 18

Емилия Радева разказа живота
си в книгата “Коя съм...?”

Стр. 2

Събират пари за филм
за Васил Левски

Стр. 23

Избраха Бербатов в отбора
на кръга в Англия

Стр. 11

Д-р Любен Томев за труда
и социалните неравенства
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Тенденция

Бизнес климатът се влошил
с 2,7 пункта през октомври

Стр. 6

Украйна

Партията на Янукович
затвърди позициите си

Стр. 8

Софийският градски съд при-
зна за невинни бившия военен
министър Николай Цонев, фи-
нансиста Тенчо Попов и съдия-
та Петър Сантиров, обвинени за
даването на подкуп от 20 000
евро на следователя Петьо Пе-
тров. Тримата бяха зрелищно
задържани от ГДБОП на 1 ап-
рил 2010 г., като по време на
ареста на Цонев зам. градският
прокурор Роман Василев бе
заснет от камерата на МВР да

Съдът оправда
Николай Цонев

Няколко
ÄÓÌÈ

Георги
ГЕОРГИЕВ

Всеки балон може да
бъде раздуван само до мо-
мента, в който се пръсне.
Това би трябвало да бъде
изводът за управляващи-
те манипулатори на об-
щественото мнение от
ГЕРБ. След като с помощ-
та на присъдружните им
десни партии, медии, не-
правителствени органи-
зации предишното управ-
ление бе сатанизирано в
очите на народа, сега идва
ред за обратната реак-
ция. Едно от най-знакови-
те за гербаджиите дела,
това срещу бившия вое-
нен министър Николай
Цонев, се спука вчера в
съда със страшна сила.
Причината - лошата рабо-
та на МВР и прокуратура-
та при събирането на до-
казателства.

ГЕРБ трябваше да раз-
дадат възмездие. С този
водещ мотив те спечели-
ха изборите през 2009 г.
Показните операции сре-
щу редица политици, биз-
несмени бяха именно, за
да се създаде това впе-
чатление. Сега - три го-
дини по-късно, се вижда
пълната некадърност
както на замисъла, така
и на изпълнението на т.
нар. “възмездие”. Резул-
татът е нито един осъ-
ден, но пък има маса обви-
нени хора, които получа-
ват оправдателни присъ-
ди. Това може да означава
само едно - зрелищните
дела са били съшити с
бели конци още от само-
то начало. Никой не се е
интересувал от истина-
та, а важен е бил само мо-
ментният медиен ефект.
“Мижи да те лажем”.

Виновни за този поре-
ден и очакван провал на
ГЕРБ, разбира се, има. Ви-
новният беше посочен
публично още преди време
- българският съд. Главни-
ят обвинител на държава-
та - Цветан Цветанов,
овреме се застрахова
срещу бъдещите си прова-
ли. Дали обаче някой му
вярва още? Пукането на
герберските балони ста-
ва все по-оглушително.

„Абсолютният престъпник” се оказа невиненПук, пук, пук се обръща към ексминистъра с
думите “Ще бъдете арестуван и
обвинен в престъпление коруп-
ционно. Тъй като сте си абсолю-
тен престъпник... колеги, както
за всеки един престъпник, как-
то трябва - долу на земята, на
колене!”

“Поръчката за това дело е
от изпълнителната власт и е
осъществена от прокуратурата.
Изпълнителната власт имаше
желание да осъди министър от

бившето правителство с цел да
покаже, че те се борят. Всичко
ще се изясни в бъдеще, ако
адвокатът ми ме посъветва, ще
заведа дело срещу свидетеля
Петьо Петров”, коментира извън
залата решението на съда Ни-
колай Цонев. От думите му ста-
на ясно, че излязъл от съдебна-
та зала с надежда и увереност,
че лъжата и демагогията, които
бяха превърнати в репресия по-
следните 3 години и половина,

ще бъдат победени. Той се за-
кани, че партията, която оглави
- “Нова алтернатива”, ще побе-
ди некомпетентното управление
на България. След заседанието
на съда Цонев намери време да
отправи и предизборно посла-
ние. Той призова всички, които
са били обвинявани несправед-
ливо, които търпят данъчната и
полицейската репресия в стра-
ната, да ги подкрепят.

Поредното заседание на делото срещу 13 имами, обвинени в проповядването
на радикален ислям, се проведе вчера в Пазарджик. Стотина мюсюлмани
дойдоха да подкрепят обвиняемите, а националисти шестваха пред съда

ВОЙНА СРЕЩУ ИРАН БИ ИМАЛА
КАТАСТРОФАЛНИ ПОСЛЕДИЦИ

Стр. 14

Снимка БГНЕС

Стр. 4

¡˙Î„‡ÒÍÓÚÓ Á‡ÍÓÌÓ‰‡ÚÂÎ-
ÒÚ‚Ó ÔÂ‰‚ËÊ‰‡ ‡Ê‰‡ÌËˇ-
Ú‡ ‰‡ ÒÚ‡‚‡Ú Ò‡ÏÓ ‚ ÎÂ˜Â·-
ÌË Á‡‚Â‰ÂÌËˇ, ‡ ÎÂÍ‡Ë Ë
‡ÍÛ¯ÂË, ÍÓËÚÓ ‡ÒËÒÚË‡Ú
‰ÓÏ‡¯ÌÓ ‡Ê‰‡ÌÂ, ÌÓÒˇÚ
‡‰ÏËÌËÒÚ‡ÚË‚ÌÓ-Ì‡Í‡Á‡-
ÚÂÎÌ‡ ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚ.

Стр. 3

Стр. 5

БременнаБременнаБременнаБременнаБременна
съдисъдисъдисъдисъди
държаватадържаватадържаватадържаватадържавата
в Страсбургв Страсбургв Страсбургв Страсбургв Страсбург
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БременнаБременнаБременнаБременнаБременна
съдисъдисъдисъдисъди
държаватадържаватадържаватадържаватадържавата
в Страсбургв Страсбургв Страсбургв Страсбургв Страсбург
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Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

За колите в София бе истинско изпитание да се движат през вчерашния ден

Проливни дъждове
заляха цяла България

П

Оранжев код бе обявен
за опасност от
наводнения на река
Тунджа при Елхово

роливни дъждове се изсипа-
ха през вчерашния ден в цяла
България. Червен код бе обя-
вен в областите Хасково и
Кърджали. От Национален

институт по метеорология и хидроло-
гия предупредиха, че времето при чер-
вен код е много опасно и са възможни
големи щети. В областите Благоевград-
ска, Смолянска, Хасковска, Шуменска,
Разградска, Силистренска и Добричка
в сила бе оранжев код заради обилни
валежи. Системата за ранно преду-
преждение от наводнения за водосбо-
ра на реките Марица и Тунджа обяви
оранжев код за тревога за р. Тунджа
при Елхово, съобщиха от пресцентъра
на Министерството на околната среда
и водите вчера следобед. Според ин-
формация, постъпила в МОСВ от Сис-
темата за прогнозиране на екстремни
явления за водосборите на реките Ду-
нав и Марица, се очаква преминаване
на високи води по р. Арда. По-значими
повишения на водните нива на прито-
ците й р. Върбица и р. Крумовица се
очакват днес.

Засега няма прогнозни данни за не-
обходимост от предупреждение на
съседните ни страни по Конвенцията
за опазване на трансграничните водни
течения и езера. МОСВ потвърди го-
товност при евентуална промяна в
състоянието на водите, свързана с
опасност от вредното им въздействие,
да предостави своевременно допълни-
телна информация.

Обстановката в Поморие също бе
усложнена. Канализационната система
бе затруднена и не можеше да поеме
интензивния валеж.

Дъждът активизира и множеството
свлачища в община Неделино. Най-
тежко бе положението между махали-
те Горен и Долен Върли дол и Ангело-
ви колиби - Крайна, където се наложи

да се затвори пътят.
В столицата също бе усложнено дви-

жението. В ранния следобед над 53 бяха
постъпилите в Столичната община сиг-
нали на тел. 112, свързани с  дъжда.

Най- многобройни бяха сигналите от
районите “Красно село”, “Триадица”,”Ви-
тоша” и “Красна поляна”, за които алар-
мираха фирмите, оператори, ангажира-
ни с почистването на уличните шахти.

апочва национална
дарителска кампа-
ния за подпомагане
заснемането на иг-

Кмет на БСП
шести мандат:

ИСКАТ ДА МЕ ОТСТРАНЯТ
ОТ ВЛАСТ С ИЗМИСЛЕН
КОНФЛИКТ НА ИНТЕРЕСИ

Дана РУСЕВА

поред решение на Комисията за предотв-
ратяване и установяване на конфликт на
интереси от 16 октомври т.г. кметът на
Добричка община Петко Петков не бил
подал декларация за конфликт на интере-
си като председател на Управителния
съвет на сдружението с нестопанска цел
“Местна инициативна група - община Доб-
ричка”. Освен това бил разходвал бюд-
жетни средства като заем в интерес на
групата в качеството си на кмет в размер
на 56 000 лв. Проверката на комисията е
направена след писмо до институцията на
10 общински съветници от ГЕРБ, ДПС и
други формации. Писмото е от 7 май т.г.

Всъщност парите са върнати в общин-
ския бюджет след 6 дни, а случката става
от 21 до 27 декември 2011 г.

Финансовият зам.-кмет Дико Иванов
също не бил подал декларация като сче-
товодител на “Местна инициативна група -
община Добричка” в качеството и на об-
щински служител и се е подписал за раз-
ходването на тези пари. Той също е ули-
чен за конфликт на интереси.

“Ще обжалвам в сряда решението на
комисията”, категоричен е Петков. Според
него именно чрез проектите чрез “Местна
инициативна група”, на Програмата за раз-
витие на селските райони, на другите опе-
ративни програми се наливат средства и
за инфраструктурата, и за малкия бизнес
в селата.

“Ако искат предсрочни избори в общи-
на Добричка, пак ще се кандидатирам за
кмет”, заяви Петков, който е на кормилото
на най-голямата по територия община в
страната с 67 села, вече шести мандат.

“Няма да коментираме казуса с кон-
фликта на интереси на кмета Петков на
предстоящата сесия на Общинския съвет
на 31 октомври. Ще оставим всичко в
ръцете на съда”, заяви председателят на
Общинския съвет Петър Петров от ГЕРБ.

С
З

Събират дарения за филм
за Васил Левски

рален филм за Васил Лев-
ски. Това обявиха органи-
заторите от община Кар-
лово и Асоциация на
Българска кинокласика и
култура. Филмът ще бъде
посветен на делото и жи-
вота на Апостола. Дари-
телската кампания ще
стартира в Деня на буди-
телите от 14 ч. в родния
град на Левски.  Идеята за
снимки на игрален филм
за Левски не е нова, но

липсата на средства не-
прекъснато я отлага. В
средата на годината отно-
во се заговори за нея по
време на организацията за
честването на 175-годиш-
нината от рождението на
Дякона. Тогава стана ясно,
че една от известните фил-
мови продуцентски къщи у
нас е проявила интерес
към създаването на 4-се-
риен игрален филм за
Васил Левски. Сценарият
за филма е готов от две
години, идеята за него е
на покойния вече режись-
ор Михаил Гецов. Работа-

та по проекта дотолкова е
била напреднала, че
екипът около Гецов дори е
бил избрал и двойник на
Левски, който да играе
главната роля. Той е акть-
ор от Варненския театър,
ученик на Стефан Данаи-
лов, обясни председателят
на фондация “Васил Лев-
ски” Стоян Джавезов, без
да издаде името. Сцена-
рият пък вече бил редак-
тиран веднъж от поета Не-
дялко Йорданов. Не е ясно
дали инициативата на об-
щина Карлово се базира
върху сценария на Гецов.

Все още има региони с висока заболеваемост от туберкулоза и в пери-
ода 2012-2014 г. ще продължим активно да работим там. Това каза д-р
Тонка Върлева - член на Съвета на Глобалния фонд за борба срещу СПИН,
туберкулоза и малария, по време на заключителната среща на програма
“Подобряване на контрола на туберкулозата в България”. Д-р Върлева
посочи, че с повишена заболеваемост са областите Видин, Монтана, Вра-
ца, Ловеч, Габрово, Сливен, Кюстендил, Перник и София-град. За периода
2009-2012 г. през седмиците на “Отворени врати” в страната са изследвани
62 816 граждани и са открити общо 693 болни с актива туберкулоза и 2199
души с латентна туберкулозна инфекция.

Туберкулозата е социалнозначимо заболяване, което изисква лечение
от три месеца в болнично заведение, заяви тя.

За контрол на заболяването в страната на регионално равнище отго-
варят 29 областни лечебни заведения. За изпълнението на програмата МЗ
е сключило договори с 28 областни DOTS мениджъри, които отговарят за
координацията, с 97 патронажни сестри, които наблюдават лечението на
пациентите, с 26 неправителствени организации.

Основно постижение на програмата са ремонтираните обекти за лече-
ние на пневмофтизиатрични заболявания - сектори в 6 болници в Габрово,
Варна, Кюстендил, Монтана, София, Добрич; Националната референтна
лаборатория по туберкулоза в София и лабораторията във Видин. В 30
лечебни заведения функционира електронна информационна система за
регистрация на пациенти с туберкулоза и контактни със заболяването.

13 неправителствени организации работят по профилактика на тубер-
кулозата в ромската общност.

В 9 ОБЛАСТИ ВСЕ ОЩЕ
Е ГОЛЯМ БРОЯТ НА
ТУБЕРКУЛОЗНО БОЛНИТЕ

ПРИКЛЮЧИ
ПОДПИСКАТА
ЗА ГЕН. ДЕЛОВ

Събирането на подписите за
удостояване на ген. Делов с ор-
ден “Стара планина” приключи.
Над 12 000 души са се включили
в националната подписка на ини-
циативния комитет от Кърджали.
7000 от тях са от Кърджали, а
останалите 5000 - от други девет
града на страната, съобщи пред-
седателят на инициативния коми-
тет Цвета Караянчева.

Подписката за удостояването
на генерала с ордена беше по-
дета преди седем дни, след като
представителите на ДПС в общи-
ната в Кърджали отказаха да
удостоят героя с титлата почетен
гражданин. Ген. Васил Делов е
освободил града от турско вла-
дичество през 1912 г. по време
на Балканската война.

Подписката ще бъде внесена
в Националния комитет за чест-
ване на 100 години от Балкан-
ската епопея.

Васил Левски
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Цитат на деняЦитат на деня

Íåêà âñåêè, êîéòî çàáåëåæè äà ñå ñòîâàðâàò
ìàñîâî êó÷åòà, äà ñå îáàäè, çà äà ñïðåì òîâà.
Èíà÷å áèòêàòà ñòàâà íåðàâíà‘ Кметицата на София Йорданка Фандъкова обвинява тъмни сили и
конспиративни стоварвачи за проблемите на столицата с кучетата

“Реконструкция и благоустрояване
на парковете в Стралджа”, това е про-
ектът на община Стралджа  по  Програ-
мата за развитие на селските райони,
чието изпълнение  стартира  в  града.
Кметът на общината Митко Андонов
направи първа копка последователно в
парк “Младост”, а след това и в Южен
парк в присъствието и с участието на
изпълнителите на строително-монтажни-
те работи. Съпричастни с празника ста-
наха и Атанаска Кабакова, председател
на ОбС, зам.-кметовете Иван Иванов,
Иван Георгиев, Мария Толева, съветни-
ци, представители на общинска админи-
страция, много граждани.

 Събитието   се определя като едно
от най-очакваните не само заради пълно-
то обновление на парковете, но и заради
предвидените грижи и за  най-стария па-
метник - този на загиналите в Балкански-
те войни стралджанци.  Както потвърдиха
изпълнителите,  част от хората, които ще
работят в изпълнение на дейностите по
проекта, ще бъдат наети от Стралджа.

 Съществуващите на територията на
Стралджа два парка са характерна осо-
беност на селището - единият  е в центъ-
ра, където са съсредоточени  паметни-
ците на загиналите в Балканските вой-
ни, в Отечествената война и в съпроти-
вителното движение, другият, известен

като Южен парк, е интересен с това, че
още при създаването му през 50-те го-
дини на миналия век, е залесен с някои
по-редки и интересни дървесни видове
като маклура, например. През годините
парковете бяха поизоставени, дървета-
та залиняха, някои бяха изсечени, лип-
сват ограждения и животни влизат без-
препятствено . Сега всичко това ще се
промени, и то само за няколко месеца.
Стойността на договора за изпълнение
на проекта е  1 596  282 лв., реконструк-
цията на двата обекта  трябва да се
извърши   съответно за 4 и за 6 месеца.
Време, през което предстои пълно
възстановяване на зелените оазиси на
града - ограждения, оформяне на алеите,
осигуряване на поливна и ел.инстала-
ции, осветление, зареждане с нови пей-
ки, оформяне на детски кътове, залеся-
ване с нови видове растителност,  офор-
мяне на цветни петна, възстановяване и
на големия шадраван в Южния парк.

“В Стралджа живеят над 6 хил. души
и те заслужават да имат своите красиви
места за отдих и развлечения!”, подчер-
та  кметът на общината  Митко Андонов,
който  даде старт за изпълнение на про-
екта с първата копка и пожеланието за
спорна работа на изпълнителите. Очаква
се проектът да бъде финализиран в нача-
лото на лятото през следващата година.

НОВ ПРОЕКТ ЗА ДВАТА
ПАРКА  НА СТРАЛДЖА
НОВ ПРОЕКТ ЗА ДВАТА
ПАРКА  НА СТРАЛДЖА
НОВ ПРОЕКТ ЗА ДВАТА
ПАРКА  НА СТРАЛДЖА
НОВ ПРОЕКТ ЗА ДВАТА
ПАРКА  НА СТРАЛДЖА
НОВ ПРОЕКТ ЗА ДВАТА
ПАРКА  НА СТРАЛДЖА

офийският градски

Съдът оправда Николай Цонев

са предали на разследващия,
който е и основен свидетел
по делото, 20 000 евро, за да
саботира досъдебно произ-
водство за закупуването на
военната комуникационна
система “Странджа 2”.

Наблюдаващият прокурор
Божидар Джамбазов поиска
по 7 години затвор за Цонев
и Попов и 6 години за Санти-

ров, който е обвинен като по-
магач на първите двама. Tой
трябваше да отговяра затова,
че от 12 до 26 март 2010 г. е
подпомогнал предлагането
на подкуп на Петров, като е
осъществил контакт между
него и Попов, смятан от обви-
нението за посредника на
Цонев. През 2010 г. прокура-
турата се отказа да доказва

предлагането на подкуп и
прекрати производството по
това обвинение. Така Санти-
ров стана подсъдим за дава-
нето на парите, като двамата
си съпроцесници, въпреки че
в обвинителния акт не се
съдържат никакви твърдения
за него в тази връзка.

По отношение на Цонев
самата прокуратура призна-
ва, че разполага само с кос-
вени доказателства, тъй като
въпреки тотално подслушва-
не и следено, разследващи-
те не разполагат с нито един
аудио или видеозапис, както
и с показанията на нито един
свидетел, които да свързват
ексминистъра по някакъв на-
чин с даването на подкупа на
Петров. Преди обявяването
на решението си съдия Иван
Коев от СГС трябваше да
анализира факта, че върху
плика, даден от Попов на
следователя минути преди
ареста му на 1 април преди
две години и половина, няма
отпечатъци от финансиста.
Въпреки че той е заснет как
го държи с голи ръце. Върху
сгънатия плик, в който се
твърди, че е имало 20 000
евро, Петьо Петров е оста-
вил свой отпечатък в сгъна-
тата му част, където няма как
да е пипал, ако не го е отва-
рял, което отрича. Самият
Попов пък заяви миналата
седмица, че сложил в пакета
неденоминирани левове, за
да покаже на Петров, че ко-
рупционната схема няма да
се случи.

Това е третото поредно
дело, по което бившият вое-
нен министър бива оправдан.

На 13-ти юни Върховният ка-
сационен съд оправда окон-
чателно  Цонев, потвържда-
вайки напълно решението на
Апелативния съд. Той бе об-
винен за длъжностно
престъпление в дружеството
“Терем”. Обвинението гласе-
ше, че в качеството си на
министър, упражняващ пра-
вата на едноличен собстве-
ник на капитала на “Терем”,
в нарушение на подзаконов
нормативен акт той се е раз-
поредил с целеви средства
не по предназначение. Спо-
ред обвинителния акт нару-
шението се състои в това, че
като министър през юни 2009
г. Цонев е увеличил капита-
ла на “Терем” с 38 млн. лв.

В края на ноември 2010 г.
СГС обяви Цонев за невинен
по обвинението, че е злоупо-
требил със служебно положе-
ние във връзка със закупува-
не на машина за изграждане
на метални конструкции.

ДУМА припомня, че при
задържането на бившия вое-
нен министър преди 2 годи-
ни думите на зам. градския
прокурор Роман Василев
предизвикаха истинска сен-
зация у нас. “Г-н Цонев, ще
бъдете арестуван и обвинен
в престъпление корупционно.
Тъй като сте си абсолютен
престъпник... колеги, както за
всеки един престъпник - как-
то трябва. Долу на земята, на
колене!”. Тези думи станаха
известни от клип на МВР, за-
снет по време на задържане-
то на Цонев. ВСС наказа с
порицание Роман Василев
заради поведението му по
време на арестав.

Снимка Мариета ТОМОВА

Николай Цонев излезе
видимо доволен от съда

Две години след като
зам. градския прокурор Роман
Василев нарече абсолютен
престъпник бившия министър,
той бе оневинен

Млади социалисти призоваха всеки
един общински и областен клуб на МО в
БСП да празнува Хелоуин в сряда, като
отдаде почит на държавната тиква, на
което да бъдат поканени представители
на медиите. Те приканват пред сградата
на символ на държавната власт да се
остави една тиква, с вложена в нея свещ.

Социалистите изтъкнаха, че в по-
следните години нова мода се вихри у
нас, а именно празнуването на амери-
канския празник. “Страшните маски, тик-
вените фенери и специалните партита
бавно, но сигурно набират скорост. Лошо
няма - нека да има един празник в пове-
че, щом това прави народа щастлив.
Денят на Вси светии съответства на хри-

За възраждане на икономиката във
Варна ще работи БСП, заяви лидерът на
червените край морето Борислав Гуца-
нов в събота. Главната цел на социалис-
тите ще бъде разкриването на нови ра-
ботни места. Като начало БСП във Варна
иска незабавно  връщане на проекта за
нов контейнерен терминал и  освобожда-
ването на сегашната територия на Мор-
ска гара от пристанищните дейности. За
него японската държава отпусна 160 млн.
евро, които правителството на ГЕРБ се
опитва да пренасочи, за да не ги даде на
Варна, коментира социалистът.

Жизнено важно за града е да има
държавна политика за подпомагане на
корабостроенето и кораборемонта, заяви
Гуцанов. За управлението на ГЕРБ той
коментира, че една година след местни-
те избори морската столица се намира в
такава безизходица, каквато в миналото
на града никога не е имало. Гуцанов

С
съд оправда вчера бившия
военен министър Николай
Цонев, съдията Петър Санти-
ров и финансиста Тенчо По-
пов. Тримата бяха подсъдими
по делото за даване на под-
куп на следователя Петьо
Петров.

Прокуратурата настоява-
ше, че тримата в съучастие

БСП ще работи за нова
икономика за Варна
Нина АЛЕКСИЕВА припомни, че всички ленти, които са от-

рязани до момента, са на проекти, започ-
нати от БСП.

“Стига са лъгали хората, време е да
си ходят. И папата да стане от ГЕРБ пак
нищо не могат  да направят”, заяви ли-
дерът на БСП във Варна. И призова мно-
зинството да се оттегли час по-скоро и да
вземе заедно със себе си своя кмет Ки-
рил Йорданов, с чието преизбиране не
само не са се увеличили държавните пари
за Варна, както ГЕРБ обещаваха, а точно
обратното - държавата намали субсидия-
та си за общината и загърби всички голе-
ми проекти в града.

На пресконференцията бяха предста-
вени и новите лица в Градското ръковод-
ство на БСП - Светлана Такева, Анна
Радева са заместник-председатели на ГС,
кап. Александър Калчев и Христо Боев са
новите секретари. Приемствеността  в
работата ще гарантират Димитър Чутур-
ков и Аврам Тодоров, който  става шеф на
групата на БСП в местния парламент.

Млади социалисти празнуват Хелоуин
в чест на държавната власт

стиянския празник Архангеловден”, обе-
лязаха младежите. Те коментираха, че
самото празнуване на Хелоуин у нас се
отличава от това на Запад. “Затова нека
официално да съчетаем честването на
Хелоуин и Деня на народните будители.
Според тях няма друг, на който да отда-
дем почит, така както заслужава освен
на нашия излезнал ни много скъпо Бой-
ко Борисов. И след като на Запад праз-
нуват Вси светии с фенер тиква, ние в
България да празнуваме Вси простотии
с премиера. Нека тази акция да е сим-
вол на възраждащия се национален дух,
който не търпи тиквеници да решават
съдбите на младите хора на България”,
пишат младите социалисти.
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България

ПРОГРАМА

01.11. 2012 г. четвъртък
Младежки център, конферентна зала

12.00 - 13.00 - Регистрация
13.00 - 13.10  - Приветствие на кмета на об-

щина Стрелча и почетен председател на Орга-
низационния комитет Иван Евстатиев

ПЛЕНАРНА СЕСИЯ
13.40 - 14.00 - Тракийски сакрални паметни-

ци от връх Стръмонос. Структурни и семантични
аспекти. /Проф. днк Васил Марков - ЮЗУ “Нео-
фит Рилски” Благоевград

14.00 - 14.20 - Археологически проучвания
на мегалитни феномени в района на Стрелча.

Доц. д-р Алексей Гоцев - НАИМ при БАН
14.20 - 14.40 - Тракийска основа на някои

местни имена в Стрелешко. /Доц. д-р Веселин
Бояджиев - СУ “Климент Охридски”/

14.40 - 15.00 - Тракийски емпориум V-IV в. пр.
Хр. - с. Кръстевич. /Н. с. д-р Митко Маджаров -
Археологически музей - Хисар

15.00 - 15.20 - Кафе-пауза
15.20 - 15.40 - Власт и култ в района на Стрел-

ча. /Николета Петкова - докторант ЮЗУ “Неофит
Рилски” Благоевград

15.40 - 16.00 Тракийската култура в Панагюр-
ска Средна гора V-IV в. пр. Хр.

Даниела Агре - НАИМ при БАН
16.00 - 16.20 - Проучвания на ЕПОС под ръко-

водството на д-р Китов в Стрелчанско
Диана Димитрова - НАИМ при БАН
16.20 - 16.40 - Скалноизсечените светилища

северно от Стрелча - поредно доказателство за
значимостта на визуалната връзка между култо-
вите обекти в древността. Антон Генов

16.40 - 17.30 - Дискусия
17.30 - 18.00 - Откриване на изложба - исто-

рически музей - “Непоказвани находки от Експе-
диция  ЕПОС  76/78”

18.00 - 19.00 - Концерт в НЧ “Просвещение
1871”

19.00 - Вечеря
19.30 - Връчване на почетно отличие на инж.

д-р Лъчезар Цоцорков

02.11. 2012 г. петък
9.00 - Закуска
10.00 - Посещения на мегалитните светили-

ща Скумсале, Кулата, Качулата в района на
Стрелча

12.00 - Отпътуване

Бременна се кани да съди
държавата в Страсбург

Б
БХК иска възможност българките да раждат в дома си с медицинска помощ

ългарският хелзинк-
ски комитет (БХК)
съди България зара-
ди рестриктивната
правна уредба, която

не позволява на майките да
родят у дома си с медицинска
помощ. Делото се завежда в Ев-
ропейския съд по правата на чо-
века (ЕСПЧ) от името на бре-
менна жена, която желае да
роди у дома си, но не може
свободно и сигурно да направи
това, защото българското зако-
нодателство предвижда ражда-
нията да стават само в лечебни
заведения, а лекари и акушери,
които асистират домашно раж-
дане, носят административно
наказателна отговорност. Меди-
цински лица могат да помагат
при раждане вкъщи само ако
вече са настъпили усложнения
и се налага спешна намеса.

Законодателството, което
ограничава правото на ефекти-
вен избор на жената къде да
роди, е нарушение на правото
й на личен живот, пише в съоб-
щение на БХК до медиите. БХК
иска съдът да задължи Бълга-
рия да промени закона си, кой-
то произволно принуждава же-
ните да раждат институциона-
лизирано - само в болници, в
които трябва да плащат, ако
искат бащата да е до тях, в ко-
ито са държани отделно от бе-

бетата си, прилагат им се неже-
лани намеси и персоналът ги
третира грубо.

Австрия, Белгия, Франция,
Германия, Холандия, Велико-

гражданки на последните три
държави и вече осъди Унгария
за такова законодателство.
Съдът намира, че съществува-
щата заплаха от преследване,

грозяща медицинските лица,
които асистират при домашно
раждане, нарушава правото на
личен и семеен живот на жал-
боподателката.

британия са
само част от
дър-жавите в
ЕС, които до-
пускат и из-
рично уреж-
дат в законо-
дателствата
си раждане в
домашни ус-
ловия с асис-
тиране от ме-
д и ц и н с к и
лица, пише в
писмото. В съ-
щото време
забраната за
асистиране в
домашни ус-
ловия или
липсата на
правна уред-
ба са типич-
ни за държа-
вите от бив-
шия Източен
блок Сърбия,
С л о в е н и я ,
Х ъ р в а т с к а ,
Чехия, Унга-
рия. ЕСПЧ е
сезиран с
жалби на

-р Евелин Благоев е новият изпълнителен
директор на Изпълнителната агенция по
лекарствата (ИАЛ). Той бе представен лично
от здравната министърка Десислава Атана-

Д

СЛУЖИТЕЛ НА
ФАРМАЦЕВТИЧНА
КОМПАНИЯ СТАНА
ШЕФ НА АГЕНЦИЯТА
ПО ЛЕКАРСТВАТА

сова. Тя бе категорична, че няма повод за притес-
нения за конфликт на интереси при д-р Благоев,
защото “всеки заемащ такава длъжност подава
декларация за конфликт на интереси и друга дек-
ларация пред Сметна палата”.

Възпитаник на Медицинския университет във
Варна, през последните 16 години д-р Благоев е
работил на различни постове във фармацевтична
компания “Бьорингер Ингелхайм”, а от април 2006
г. е бил национален мениджър продажби в компа-
нията. Съпругата на д-р Благоев - Елена Благоева,
също е била във фармацевтичния бизнес: в периода
1998-2003 г. е работила в “Либра”, а след това в
няколко други фарма фирми, а отскоро е собстве-
ник на дружество с еднолична отговорност, което
по думите на самия д-р Благоев, “се занимава пре-
димно с козметични продукти”.

Д-р Благоев смени на шефския пост Александър
Янков, който преди по-малко от 3 седмици подаде
оставка. Мотивите му били лични. Магистър-фарма-
цевтът оглави ИАЛ през есента на 2009 г., след
като без ясни мотиви бе уволнена доц. Жасмина
Мирчева. Тогава от ведомството на д-р Божидар
Нанев заявиха, че са освободили Мирчева, защото
искали “да оптимизират още повече работата на
агенцията” и бе преценено, че Янков, който преди
това е работил в аптеката на Военна болница и във
фармацевтичните компании “Актавис” и MSD, ще се
справи със задачата. Атанасова съобщи, че фали-
рали аптеки след намаляването на цените на ле-
карствата няма и в подкрепа на твърдението си
заяви, че от юни досега са издадени 24 нови раз-
решителни за търговия на дребно с лекарства.

От началото на 2013 г. започва да работи еле-
ктронен списък с информация за медицинските из-
делия и консумативи, които се плащат със средства
от МЗ или МТСП, или НЗОК. Различните произво-
дители могат да предложат за едно и също изде-
лие различни цени и на базата на тези различни
цени ще се определя стойността, която ще бъде
заплатена и само тя ще бъде видима за външните
потребители, пояси Атанасова. До 30 юни 2013 г.
фирмите трябва да декларират медицинските си
изделия и цените им, а до края на лятото ще се
определи каква стойност ще се плаща от всяко от
ведомствата и ще започне договарянето на отстъпки
от НЗОК. Списъкът ще съдържа данни за всички
137 000 медицински изделия, плащани с публични
средства. Той е на стойност 149 000 лв. и е създа-
ден по проект на оперативна програма “Развитие
на човешките ресурси”.

Снимка Мариета ТОМОВА

У нас все още не са много жените, които държат да раждат
в дома си. Повечето предпочитат да го правят под грижите

на специалистите в здравни заведения

ГЕРБ ОЧАКВА
ПО-ВИСОКИ
ДОХОДИ
ЗА 42 000
ПЕНСИОНЕРИ

О
коло 42 000 пенсио-
нери ще получават
по-високи пенсии
от 2013 г. Това

ще бъде в резултат от
увеличението на макси-
малния праг на пенсиите
- от 700 на 770 лв., което
е свързано с повишава-
нето на максималния
облагаем осигурителен
доход - от 2000 на 2200
лв., тъй като той е 35%
от него, съобщи в Русе
зам.-председателят на
парламентарната коми-
сия по труд и социална
политика и депутат от
ГЕРБ Светлана Ангелова.
Параметрите, които са
заложени в бюджета на
държавното обществено
осигуряване за 2013 г.,
дават възможности за
увеличение доходите на
пенсионерите средно с
9,3% от 1 април догоди-
на. Най-много ще полу-
чат възрастните хора,
които са се пенсионира-
ли до края на 2009 г., а
най-малко тези, излезли
в заслужен отдих през
т.г. С около 3,3 процента
средно ще бъде повишен
и минимално осигурител-
ният праг в 26 професии
през следващата година.
От 1 януари 2013 г. ще
бъде повишена и мини-
малната работна заплата
- от 290 на 310 лева.
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България

СЛАВЯНСКО ДРУЖЕСТВО
В БЪЛГАРИЯ

Утре, 31.10., сряда, от 09.00 ч. сутринта в своя
салон на ул. “Славянска” №6 в София, дружество-
то организира научна конференция на тема:

„СЛАВЯНСКАТА ДУХОВНОСТ
НА ЕВРОПЕЙСКАТА МЕЧТА”

Учени от БАН, СУ “Св. Климент Охридски”,
ВТУ “Св.Св. Кирил и Методий”, Югозападния
университет “Неофит Рилски” в Благоевград и
от други научни институции ще участват с инте-
ресни доклади, по които се очакват съдържа-
телни дискусии.

ЗАПОВЯДАЙТЕ!

По време на поредното заседание на делото срещу 13 имами за проповядване
на радикален ислям пред Окръжния съд в Пазарджик ВМРО и “Атака” организираха

митинг-шествие в подкрепа на спокойната работа на съда

Националисти щурмуваха
Пазарджик с шествия

Снимка БГНЕСД

Делото срещу 13 имами събра в града симпатизанти на „Атака”,
ВМРО и Националния фронт за спасение на България

илният вятър стана причина за
смъртта на 75-годишна жена от
Русе. Пенка Атанасова изляз-
ла вчера сутрин на терасата

елото срещу 13
имами, обвинени в
проповядването на
радикален ислям и
антидемократични

идеологии, привлече в Па-
зарджик стотици национали-
сти. Симпатизанти на ВМРО
и “Атака”, предвождани от
лидерите на двете партии -
Красимир Каракачанов и
Волен Сидеров, оглавиха
митинг, с които твърдяха, че
подкрепят съдебната систе-
ма. Успоредно с тяхното ше-
ствие протест проведоха и от
Националния фронт за спа-
сение на България. От НФСБ
обявиха, че протестът освен
в защита на съда е насочен
срещу радикалния ислям и
неговото най-ужасно лице в
Пазарджик - жените с бурки
и мъже с дълги бради, които
не са характерни за тради-
циите на мюсюлманите в
България.

Протестиращите изтъкна-
ха, че акцията им е “борба за
спасение на България и е
срещу опита за навлизане на
пълзяща ислямизация в стра-
ната”. Те алармираха, че ис-
лямът навлизал в България и
се опитвал да ислямизира
циганското население у нас.
Двата митинга останаха раз-
делени в градинката пред
съда в Пазарджик, а десетки
полицаи следяха за реда в
района.

Подсъдимите имами бяха
подкрепени от около 100-150
мюсюлмани, сред които има-

ше и жени, облечени с бур-
ки. Те обясниха, че няма
защо хората да се притесня-
ват от тяхното присъствие.

“Този процес е тест за
свободата на българското
общество. В крайна сметка е
тест доколко сме толерант-

ни, доколко можем един про-
блем да го локализираме и
евентуално да се изчисти”,
коментира ситуацията зам.

главният мюфтия Бирали
Мюмюн Бирали. Според него
в делото срещу имамите има
много неща, които “трябва да
се прецизират”.

Един от основните свиде-
тели по делото за проповяд-
ване на антидемократична
идеология, лидерът на забра-
нената у нас организация
“Ал-Уакф ал-ислями” Муафак
Ал Асад, се оплака в съда,
че агенти на ДАНС са му
оказвали натиск. Според
него те настоявали той да се
откаже от преводач в залата.
Ал Асад настояваше за пре-
вод, тъй като не владее доб-
ре български. Според съда
обаче той владее ясно гово-
рим български език, какъвто
му е необходим, за да проте-
че нормално разпитът. След
близо час спорове да бъде
или не осигурен превод, ис-
кането му бе отхвърлено, а
защитата поиска да бъде
направен запис на разпита.

ДУМА припомня, че проку-
ратурата обвинява 13 имами
в разпространяване на анти-
демократична идеология и
участие в нерегистрираната в
България организация “Ал-
Уакф ал-ислями”. Срещу три-
ма от подсъдимите - Саид
Муутлу, имам на град Сърни-
ца, Абдула Салих и Ахмед
Ахмед са повдигнати и обви-
нения за проповядване на
омраза на религиозна осно-
ва чрез разпространение на
религиозни идеи по време на
петъчни молитви в джамиите.

лоба от 300 лв. трябва да заплати варненецът
Илиян Дончев, който бе бит от шофьор на автобус
158 Драгомир Драгоев. Варненският районен съд
осъди Дончев за дребно хулиганство и прецени, че

Г
ГЛОБИХА ЗА ХУЛИГАНСТВО БИТИЯ
ОТ ШОФЬОР ВАРНЕНЕЦ

той е предизвикал шофьора да го набие. Глобата, която
трябва да плати, е 300 лв. Според очевидци скандалът
между пътника и шофьора избухва след обиди, отправе-
ни от водача на автобуса. Драгомир Драгоев твърди, че
само направил забележка на пътника. “На тази спирка,
която твърди той, че е искал да слезе, по нищо не
личеше. Може и да е било така, аз наистина не отворих
вратата на тази спирка. И той не знам, оттам ли се
отключи агресията му, сгъна билетчето, което беше в
ръката му, хвърли го по мен и ме наплю”, твърди шофь-
орът. Двамата влизат в схватка, при която Илиян Дончев

е съборен на земята. Драгоев е с последно предупреж-
дение за уволнение. За една година срещу него има
няколко жалби на граждани. Изпълнителният директор
на “Градски транспорт” във Варна Веселин Михайлов
твърди, че би уволнил шофьора, който е секретар на КТ
“Подкрепа” в предприятието, и според закона синди-
катът трябва да разреши освобождаването му. Според
синдикалния лидер Васил Василев до момента няма до-
казателства за вина на шофьора в нито един от случа-
ите. Драгоев твърди, че от 25 г. работи в градския транс-
порт и допреди година нямал нито едно провинение.
“Цялата работа тръгна от стачката, която правихме ми-
налата година в “Градски транспорт”. Аз бях председа-
тел на стачния комитет и оттам, така да се изразя, бе
започнато да ми се търси цаката”, оплаква се той.

Тема с продължение

Калинка Пенчева вече няма да е говорител на
Областната дирекция на МВР-Варна. Вчера вътреш-
ният министър Цветан Цветанов окончателно разпи-
са уволнението й. Най-тежкото дисциплинарно на-
казание е наложено, защото Пенчева е нарушила
Етичния кодекс за поведение на държавните слу-
жители на МВР и уронила престижа на службата.

ДУМА припомня, че до казуса се стигна, след
като варненец засне трима полицаи, спящи в пат-
рулка. Калинка Пенчева го квалифицира публично
като “селски глупак”. Недопустимите реплики пре-
дизвикаха нареждане от страна на премиера Бойко
Борисов тя да бъде уволнена, Цветанов обаче на-
стоя да приключат дисциплинарните проверки по
случая. Проверките показаха, че Пенчева е
надхвърлила правомощията си и се е държала не-
правомерно. Появи се информация, че тя има право
на специалната закрила по Кодекса на труда, тъй
като е майка на дете до 6-годишна възраст. Впос-
ледствие се оказа, че има некоректно цитиране на
закона и тя не може да се ползва от закрилата му
при дисциплинарно уволнение. До Дирекция “Ин-
спекция по труда” към Министерството на труда и
социалната политика бяха изпратени заверени ко-
пия от материалите, събрани от проведеното дис-
циплинарното производство.

Все пак уволниха
Калинка Пенчева

ЖЕНА ПАДНА ОТ 15-ИЯ
ЕТАЖ ЗАРАДИ ВЯТЪРА

С
си, за да прибере и оправи саксиите
си. Силният вятър със скорост над 50
км/ч повлякъл жената заедно с теж-
ката саксия. Пенсионерката паднала
от 15-ия етаж на блок “Некрасов”.
Пристигналата на мястото линейка
само констатирала смъртта й.

Местните коментират, че това е
седмият трагичен инцидент, който

става в русенския блок “Некрасов”
през последните 12 години. Мъж се
хвърли от 14-ия етаж, друг бе наме-
рен мъртъв в мазето, трети бе убит
при пиянска свада, а жена почина
от удари с брадва, нанесени от мъжа
й. Трагичната поредица продължа-
ва с младеж, който бе намерен
мъртъв в общия коридор, а друг мъж
удуши майка си. Преди 2 години
жителите на блока дори направиха
молебен, за да сложат край на не-
щастията.

Н
адяваме се декларацията, която ще внесем в деловодството на
Народното събрание за майчинството, да бъде разгледана и евен-
туално да ни поканят на преговори, за да видим какво можем да
постигнем заедно. Ако категорично откажат отново, ще има нови
протести. Това заяви Кристина Милтенова, член на Инициативния

АКО ОТНОВО ОТХВЪРЛЯТ
ИСКАНИЯТА НА МАЙКИТЕ,
ПРОТЕСТИТЕ ЩЕ ПРОДЪЛЖАТ

комитет за повече грижи за децата в България.  Преди три години е имало
85 хил. деца, т.г. -  40 хил. Трябва да се вземат мерки в социалната
политика, категорични са от инициативния комитет. Кризата, в която се
намираме, е от много години, не е отскоро, каза Милтенова.  Засега няма
информация колко души са се подписали под подписката, която се събира
в цялата страна. Чакаме да пратят данните в София, за да можем да ги
обработим и да ги представим на министрите, поясни Милтенова.
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Шест оферти са пода-
дени по тръжната проце-
дура за ремонт и рехаби-
литация на Централна
гара София. Официалното
отваряне на техническите
предложения за рехабили-
тацията бе вчера в присъ-
ствието на министъра на
транспорта Ивайло Мос-
ковски и генералния
директор на НКЖИ Милчо
Ламбрев. Не бяха комен-
тирани цените на кандида-
тите. Подалите оферти са
“Главболгарстрой”, “Сдру-
жение СК-13-ДОУШ”,
“Терна”, “Обединение
Централна Гара”, “Щра-
баг” и “Балканстрой”.

Шест оферти за ремонт
на Централна гара

тувания и туризъм. Това сочи
анализ на европейската стати-
стическа служба Евростат за
развитието на туризма в ЕС и
амбицията Старият континент
да стане цел номер 1 като све-
товна туристическа дестина-
ция.

Колкото и странно да зву-
чи на фона на финансовата
криза, българинът е похарчил
през 2011 г. средно по 2100
евро за ваканционни пътува-
ния и туризъм. По данни на
националната статистика за

Общият показател на бизнес клима-
та през октомври се понижава с 2,7
пункта спрямо равнището си от пред-
ходния месец. Понижението е във всич-
ки наблюдавани отрасли - промишле-
ност, строителство, търговия на дребно
и услуги. Това показват данни на НСИ.
Съставният показател “бизнес климат в
промишлеността” намалява с 3,6 пунк-
та в сравнение със септември, което се
дължи на по-резервираните оценки и
очаквания на мениджърите за бизнес
състоянието на предприятията.

“Бизнес климатът в строителството”
се понижава с 2,9 пункта поради изме-
стване на очакванията на мениджърите

Общо 82 511 288 млн.
лв. са приходите от
първия ден на листване-
то на двата миноритарни
пакета на държавата в
ЧЕЗ - 33% “ЧЕЗ Разпре-
деление България” АД,
София, и 33% от капита-
ла на “ЧЕЗ Електро
България” АД, София,
съобщиха от Агенцията за
приватизация и следпри-
ватизационен контрол. На
вчерашния аукцион на

В проектобюджета за след-
ваща година са заложени ноти-
фицираните от Европейската
комисия 73 млн. лв. за тютюно-
производство. Това каза ми-
нистърът на земеделието и хра-
ните Мирослав Найденов на из-
несеното заседание на Консул-
тативния съвет по тютюна в село
Бенковски, община Кирково,
съобщиха от министерството.
Найденов уточни, че текат де-
бати в новия програмен период
на Програмата за развитие на
селските райони да бъдат за-
делени средства за този сектор
и да бъде създадена допълни-
телна мярка за модернизиране
на стопанствата. Вариант тези
пари да не се получат въобще
не се обсъжда, категоричен бе
министърът.

Найденов поздрави присъ-
стващите и със Световния ден
на тютюнопроизводителите,
който се отбеляза вчера за пръв

От 2015 г. всички нови
автомобили ще бъдат съоръ-
жени със специално устрой-
ство, което в случай на про-
изшествие ще се задейства и
автоматично ще осигурява
връзка с телефон 112. Това
съобщи Йосиф Калев - ръко-
водител сектор “Проучване и
развитие” в Районен център
112 - София.

Устройството ще предава
пакет с информация, която
включва данни като час, вре-
ме на произшествието, посо-
ка на движение на колата,
скорост, номер на автомоби-
ла, брой пътници.

Дори и пътниците да не
са в състояние да говорят, ав-
томатично ще бъдат съобще-
ни всички данни, необходи-
ми за предприемане на дей-
ствия и бързо изпращане на
екипи на място. Паралелно се
отваря и гласов канал, който
пострадалите ще могат да из-
ползват. Възможно е инфор-

Четвърти сме в ЕС
по харчове за туризъм
Българинът е хвърлил средно по 2100 евро за ваканционни пътувания през 2011 г.

73 млн. лв. за тютюнопроизводство,
заложени в бюджета

път едновременно
в около 200 държа-
ви. Половината от
производителите
на тютюн в ЕС са
от България, зато-
ва и реагирахме
толкова остро сре-
щу възможността
да бъде ограниче-
но по изкуствен на-
чин производството на ориен-
талски тютюн, правителството и
евродепутатите тогава се обе-
диниха, за да защитят поминъ-
ка на хората, каза министърът.
Той връчи грамота за особен
принос в областта на земеде-
лието на председателя на На-
ционалната асоциация на тютю-
нопроизводителите (НАТ 2010)
Цветан Филев, на неговите за-
местници, на областния управи-
тел на Кърджали Иванка Тау-
шанова и на кмета на Сатовча
Арбен Мименов.

Националната асоциация на
тютюнопроизводителите в Бъл-
гария връчи на министър Най-
денов петиция срещу Рамкова-
та конвенция за контрол на
тютюна на Световната здравна
организация. С нея те се при-
съединяват към призива на
Международната асоциация на
тютюнопроизводителите да се
защитят правата на повече от
39 млн. производители на кул-
турата в света и да не се огра-
ничава влагането на дребноли-
стни тютюни в цигарите.

ОТ 2015 Г. ВСИЧКИ НОВИ
КОЛИ С ПАНИК БУТОН

за бизнес състоянието на предприятия-
та през следващите шест месеца от “по-
добро” към запазване на “същото”. По-
казателят “бизнес климат в търговията
на дребно” намалява с 1,8 пункта спря-
мо септември, което се дължи на по-
умерените очаквания на търговците на
дребно за бизнес състоянието на пред-
приятията през следващите шест месе-
ца. “Бизнес климатът в сектора на услу-
гите” се понижава с 1,3 пункта в срав-
нение с преходния месец поради изме-
стване на оценките на мениджърите за
бизнес състоянието на предприятията
от подобряване към запазване на
“същото”.

Над 82 млн. лв. за държавата
от продажба на акциите в ЧЕЗ

Българската фондова
борса се изкупиха общо
48 074 броя акции (от
общо 63 624), или 75,56%
за 77 199 482 лв. от мино-
ритарния пакет на “ЧЕЗ
Разпределение България”
АД и 560 броя акции (от
общо 1650), или 33,94%
за 5 311 806 лв. от “ЧЕЗ
Електро България”.

Акциите на двете
енергоразпределителни
компании ще продължат

да се предлагат и в след-
ващите сесии на борсо-
вата търговия в срок до
20 работни дни. Мини-
малният лот за продаж-
ба беше една акция.

Акциите на “ЧЕЗ Раз-
пределение България”
АД, София и “ЧЕЗ Елект-
ро България” АД, София,
ще се продават на “При-
ватизационен пазар” на
Българска фондова бор-
са - София.

второто тримесечие на 2012
г. пътуващите българи са по-
харчили общо над 220 млн.
лв., като близо 90 млн. лв. са
били за дестинации в ЕС за
храна, настаняване, транс-
порт и други разходи. През
най-ваканционния месец ав-
густ общо над 420 хиляди
българи са пътували в чужби-
на, половината от тях - в стра-
ни на ЕС. През август най-
силен е бил потокът към
Гърция - над 70 хиляди бълга-
ри, Германия - над 25 хиляди
българи, Испания и Италия -
по над 16 хиляди българи.
Според НСИ през 2011 г. над
3,8 млн. българи са пътували
в чужбина, като отново поло-

вината дестинации са били в
страни-членки на ЕС.

Най-много българите са по-
сещавали съседните ни стра-
ни. Турция са посетили над 1,1
млн. български туристи, Гърция
- над 1 милион, Македония и
Румъния - по над 300 хиляди
българи.

Най-разточителни в разхо-
дите си за ваканционни пъту-
вания са жителите на Люксем-
бург - по 6500 евро на човек,
отчита анализът на Евростат.
Следват датчаните - по около
4400 евро, норвежците - 2400
евро и българите - по около
2100 евро. Французите са хар-
чили за туризъм по около 1700
евро през 2011 г., германците

- по около 1500 евро, испан-
ците и белгийците - по около
1100 евро.

Най-малко средства за ва-
канционни пътувания и туризъм
са били заделяни в Румъния -
по 160 евро, Унгария - 290
евро, и Полша - 300 евро.

Според анализа на Евро-
стат в периода 2006-2011 г.,
когато туристическият сектор е
бил най-силно засегнат от кри-
зата, най-много са пътували
европейците над 65 години,
като този фактор е допринесъл
значително за оцеляването на
отрасъла. Броят на туристите
във всички възрастови групи за
горния период е намалял, до-
като в групата 65+ ръстът е бил

с около 10 на сто.
По данни на Евростат

през 2011 г. жителите на ЕС
са реализирали приблизител-
но 470 млн. ваканционни
пътувания с продължителност
четири и повече дни. Над 90
милиона от тези пътувания са
от туристи в групата 65+, ко-
ито са похарчили приблизи-
телно 53 милиарда евро за
ваканции и туризъм. Анализът
на Евростат не случайно се
насочва към тази възрастова
група, тъй като през 2010 г.
около 17 на сто от населени-
ето на ЕС е било над 65 го-
дини, като се очаква този
процент да нарасне до 30 на
сто през 2060 г.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Б
ългарите са четвър-
ти сред 27-те стра-
ни-членки на ЕС по
харчене на средства
за ваканционни пъ-

Тръжната комисия има
срок до 15 февруари да
определи изпълнител по
проекта. Министърът на
транспорта заяви, преди
да започне отварянето на
офертите, че за последно
такъв ремонт е правен
преди повече 35 години и
сега предстои една от
най-големите гари на
Балканите да получи
изцяло нов облик както
на фасадното здание, така
на подлезите и пероните.
Министър Московски
изтъкна, че иска ремонтът
да приключи по-бързо от
планираните 26 месеца.
След това пред журналис-

ти министър Московски
уточни, че няма да се
ремонтира предгаровият
площад.

Министър Московски
коментира и събирането
на таксите при строящия
се Дунав мост 2. По
думите му пунктът ще
бъде разположен на
румънска територия, но
ще се цели таксите да
бъдат разпределени
пропорционално на напра-
вените инвестиции от
двете страни. Московски
заяви, че България е
инвестирала в проекта 226
милиона евро, а Румъния
48 милиона евро.

мацията да се предаде и чрез
паник бутон, който също ще
бъде монтиран в колата. С
помощта на три спътника,
към които отива сигналът от
устройството, се установява
точното местоположение на
превозното средство.

Сега навсякъде в Европа
се реализират пилотни про-
екти за въвеждане на устрой-
ството. България заедно с
още 5 страни участва във
втората фаза на проекта,
чиято обща стойност е 6
млн.евро. От тях 3 млн. евро
е европейско финансиране.

За старите коли ще бъде
препоръчително, а не задъл-
жително закупуването на та-
кова устройство, съобщи
още Калев. По думите му же-
ланието на Европейския
съвет е цената на изделието
да бъде под 100 евро. В Бъл-
гария вече има фирма, която
е заявила готовност да го
произвежда.

Бизнес климатът се влошаваБизнес климатът се влошаваБизнес климатът се влошаваБизнес климатът се влошаваБизнес климатът се влошава
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МИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО И ХРАНИТЕМИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО И ХРАНИТЕМИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО И ХРАНИТЕМИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО И ХРАНИТЕМИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО И ХРАНИТЕ

В периода до 3 ноември 2012 г. се очаква захлаждане на времето и
минимални стойности от 1-40С. Максималните температури няма да надви-
шават 10-120С. Прогнозите са за незначителни валежи.

НОВИНИ

МИНИСТЕРСТВО НА ФИНАНСИТЕ
МФ започва консултации относно възможността национални допла-

щания на единица площ за 2012 г. да се предоставят само на фермери,
които обработват площи от 3 до 5 хил. дка. Анализите на експертите от
МФ показват, че тази група стопанства ще бъдат най-засегнати от криза-
та и за това следва да бъдат подпомогнати. При евентуално положително
решение на експертите, може да се очаква изплащане на национални
доплащания през месеците февруари-март 2013 година.

Големите стопанства (приблизително 5 хил. на брой) се счита, че не би
следвало да имат проблеми предвид високите цени на зърното и на
маслодайните култури и за тях категорично не се обсъждат възможности
за представяне на национални доплащания.

През седмицата стана известно, че МФ не счита за необходимо да
осигури финансов ресурс за прилагането на държавната помощ, която
касае покриване на разходи за напълно пропаднали площи в резултат на
сушата. През стопанската 2011/2012 г. бяха засегнати от сушата близо
1,5 млн. дка и съответно фермерите очакваха компенсации за разходите,

предвид издадените протоколи от областните дирекции на МЗХ и обеща-
нията на министъра в началото на 2012 г., че държавната помощ ще се
приложи.

В хода на обсъжданията от Института по пазарна икономика  предла-
гат въвеждането на  данък върху доходите от земеделската рента.

VILMORIN СЕ ОТКАЗВА ОТ ПОЛЕВИ
ТЕСТОВЕ НА ГМО ВЪВ ФРАНЦИЯ

Публикуваната преди месец статия от
френски учени, поставяща под съмнение бе-
зопасността на ГМО, доведе до увеличава-
не на напрежението във Франция. В резул-
тат на това Vilmorin, един от световните ли-
дери в сектора на посадъчен материал
(четвърто място в света), реши да отложи
планираните за следващата година полеви
изпитания на генно модифицирани култури.

Доскоро Vilmorin, контролирана от френ-
ската земеделска кооперация Limagrain,
провеждаше тестове на генно модифици-
рани култури. Тя беше принудена да пре-
крати тази дейност, след като протестиращи разбиха експериментални
парцели.

Компанията е инвестирала в научноизследователска и развойна дей-
ност, насочена към адаптиране на ГМ култури във Франция, 51,6 милиона
долара и е отворила три нови лаборатории. Въпреки недоволството във
Франция компанията продължава да полага усилия за провеждане на
полеви изпитания в други европейски страни, включително Испания.

Срокът за пре-
регистрация е от 1
октомври до 28 фе-
вруари на актуал-
на информация за
дейността си чрез
анкетна карта с ан-
кетни формуляри.

Във връзка с
началото на нова-
та 2012/2013 сто-
панска година и
измененията на
Наредба №3 от
29.01.1999 г. за
създаване и под-
държане на ре-
гистър на земе-
делските произво-
дители всички зе-
меделски произво-
дители или упълно-
мощени от тях

лица представят ежегодно в срок от 1 октомври до 28 февруари актуална
информация за дейността си чрез анкетна карта с анкетни формуляри. Въз
основа на представената информация областната дирекция “Земеделие”
заверява регистрационната карта на земеделския производител за срок до
28 февруари на следващата стопанска година.

          
Към 22 октомври 2012 г. по обобщени данни на областните дирекции

“Земеделие” към МЗХ са засети близо 8  млн. дка с пшеница. За сравнение
към същата дата на 2011 г. са били засети 3,5 млн. декара.

Засетите с ечемик площи са 1,3 млн. дка (510 хил. декара - 2011 г.).
Аналогична тенденция се наблюдава и при сеитбата на ръж (43 хил. дека-
ра) и тритикале (48 хил. дка), където площите са почти два пъти повече в
сравнение със същия период от предходната година. Единствено при рапи-
цата темповете на сеитбената кампания са по-ниски от миналогодишните.
Към настоящия момент са засети 1,6 млн. дка с рапица при 1,9 млн. дка
през 2011 г.

Реколтирани са близо 97% от площите с царевица, като общото произ-
водство по предварителни данни възлиза на 1,61 млн. тона при среден
добив 374 кг/дка.

Приключва жътвата при
слънчогледа и са реколти-
рани  99,4% от площите, като
общият добив възлиза на
1,36 млн. тона.

          
България не изпълни и

половината от представена-
та й от ЕС млечна квота. По
предварителни данни млеч-
ната квота за 2011/2012 г.
за страната ни е изпълнена
едва 52,6%  от национална-
та ни квота, която е в раз-
мер на 957 хил.тона. Според
данните на ЕК шест от стра-
ните от ЕС са преизпълнили
млечните си квоти и това са:
Австрия, Германия, Ирлан-
дия, Кипър, Холандия и
Люксембург. Тези страни
сътоветно ще понесат санк-
ции и те са изчислени в раз-
мер на 79 млн. евро.

 През новия сезон 2012/13
г. може да се очаква запазва-
не на високите цени и дори
поскъпване на зърното в све-
товен мащаб. Това е прогноза
на Института за изследвания в
областта на продоволствената
и аграрната политика FAPRI
(САЩ), която бе оповестена
пред III конгрес на украински-
те зърнопроизводители.

На форума в Киев се про-
гнозира, че през 2012/2013 г.
експортните цени на амери-
канската царевица могат да
надхвърлят нивото от $350/т

FAPRI очаква високи цени на зърното през 2012/2013 маркетингова година
FOB. Към настоящият момент
нивото на експортните коти-
ровки е около $315/т FOB, а
през същия период на 2011 г.
стойностите на експортните
продажби гравитираха към
$280/т FOB.

Според експертите от FAPRI
основната причина за поскъп-
ването на зърното са намале-
ните доставки за световния
пазар. Тази ситуация се разви-
ва най-вече заради слабите ре-
колти в Черноморския регион -
Русия, Казахстан и Украйна.
Прогнозата за световния добив

от пшеница наскоро беше све-
дена до 653 млн. тона, което е
с 42,6 млн. т по-малко от резул-
тата на предходния сезон. Об-
щото производство на пшени-
ца в Русия, Украйна и Казах-
стан през 2012/2013 г ще бъде
с 32 на сто по-малко в сравне-
ние с 2011/2012 г. - само 78,0
млн.тона.

Сушата, която съсипа тазго-
дишната реколта от царевица в
Румъния, представлява серио-
зен риск и за реколтите през
2013 година. Липсата на до-
статъчно почвена влага компро-

метира есенната сеитба. В до-
клада на селскостопанското
аташе към посолството на САЩ
в Букурещ се посочва, че вслед-
ствие на жестоката суша произ-
водството на царевица в Румъ-
ния през 2012 г. спадна с 42 на
сто в сравнение с 2011 г.  и е
едва 6,1 млн.т. Добивът от пше-
ница в Румъния възлезе на 4,95
млн.т в сравнение с 7,1 млн.т
през 2011 г., а производството
на ечемик спадна на 0,96 млн.т,
в сравнение с 1,3 млн., реколти-
рани през 2011 година.

Слабите реколти съществе-

но ерозираха румънския екс-
портен потенциал. Прогнозни-
те данни предвиждат спад в
износа на пшеница с 25 на сто
в сравнение с миналогодишния
резултат - до 1,6 млн. тона.
Най-трагично е положение с
реколтата от рапица. Добивът
от рапично семе през 2012 г.
се оценява само на 140 хил.
тона в сравнение с 750 хил.
тона през 2011 г., като износът
на маслодайната култура ве-
роятно няма на надхвърли 15
на сто от обема, експортиран
през предходната година.
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Благодарениe на опростени процедури
предоставянето на средства от Европейския
съюз за предприятията, неправителствените
организации, изследователите, студентите,
общините и другите получатели ще се подо-
бри от 1 януари 2013 г., предаде пресслужба-
та на Европейската комисия.

С новото законодателство се повишава
прозрачността и се въвежда по-голяма отчет-
ност за всеки, който работи със средства на
ЕС. В регламента са предвидени по-големи
възможности да се използват еднократни
суми и единни ставки за по-малки суми, пре-
махва се необходимостта от попълването на
едни и същи данни във формуляри всеки път,
когато се кандидатства за средства на ЕС, и
се въвеждат онлайн приложения и други нови
елементи.

В бъдеще ще бъдат използвани различни
финансови инструменти като заеми, собствен
капитал или гаранции за подобряване на
ефективността на фондовете на ЕС. Създават
се нови възможности за по-гъвкаво използва-
не на публично-частните партньорства.

В областта на външните действия ЕС ще
може да създава доверителни фондове на ЕС,
като обединява собствените си ресурси с тези
на държавите-членки и други донори, за да
координира и да предоставя по-добре
външната помощ, както и за да увеличи ней-
ната публичност.

Гърция няма да успее да съкрати
държавния дълг и да постигне бюд-
жетен излишък в набелязаните сро-
кове, твърди Международният валу-
тен фонд. Атина се нуждае от
допълнително две години и около
30 млрд. евро, се казва в специален
доклад на работната група на Евро-
групата. При това в ЕС все още няма
единно мнение за това дали Гърция
заслужава следващ транш от помощ-
та, без който тя ще обяви банкрут
след по-малко от три седмици.

“Съвършено ясно е, че Гърция
не е тръгнала по правилния път и
няма никакви шансове да успее да
съкрати държавния си дълг до 120%
от БВП до 2020 г., както се плани-
раше по-рано. Най-вероятно ще
успее да постигне показател от
136% от БВП, като и този сценарий

Министърът на вътрешните работи на Румъния Мирча Душа заяви, че
страната настоява за ясно решение за членството в Шенген. Според Душа
Румъния и България трябва да бъдат информирани за решението по вре-
ме на срещата на министрите на вътрешните работи и правосъдието през
декември или тогава да бъде посочена конкретна дата, когато да бъде
оповестено решението за Шенген, предаде АСТ Медия.

Румънският министър посочи, че присъединяването към Шенген не може
да бъде обвързвано с Механизма за сътрудничество и проверка и подчер-
та, че Румъния и България са изпълнили всички технически критерии.

Оланд предлага
нов подход

Френският президент Фран-
соа Оланд предложи да се орга-
низират ежегодни срещи с ръко-
водителите на петте големи
международни икономически ор-
ганизации, което вече направи
германската канцлерка Ангела
Меркел. Вчера той се срещна с
ръководителите на ОИСР, МВФ,
Световната банка и МОТ.

Ръст на заплатите
в Германия

Германските заплати отче-
тоха най-силен растеж от близо
4 години през юли, което силно
контрастира с намаляването на
заплати и работни места в по-
вечето държави в еврозоната,
предаде “Ройтерс”. Вдигането на
заплатите тази година изпрева-
ри инфлацията, която е около
2%, и събуди очакванията, че
германските потребители може
да харчат повече, стимулирайки
търсенето на стоки от европей-
ските им партньори.

Руски кредит
за Сърбия

Сърбия се надява да получи
от Русия кредит от 1 млрд.
евро за подкрепа на бюджета
за идната година, заяви ми-
нистърът на строителството
и градското планиране Велимир
Илич. “В момента се водят пре-
говори за предоставяне на този
кредит”, каза министърът. В
петък министърът на финанси-
те на Русия Антон Силуанов
заяви, че Москва засега не пла-
нира предоставяне на кредити
на Сърбия.

Ню Йорк затвори
2 от тунелите
към Манхатън

Властите в щата Ню Йорк
затвориха два от трите ключо-
ви пътни тунела към Манхатън
от опасения, че ураганът “Сан-
ди” може да ги наводни. Между-
временно президентът Барак
Обама се върна във Вашингтон,
за да наблюдава отблизо и ръко-
води действията за справяне с
последиците от стихията, коя-
то парализира САЩ.

Кола-бомба уби
10 души в Дамаск

Най-малко десет души са за-
гинали, след като бе взривена
кола-бомба в сирийската столи-
ца Дамаск, съобщи държавната
сирийска телевизия. Според ин-
формация на агенция Синхуа не
по-малко от 15 души са ранени-
те. Взривът е избухнал с населе-
ния предимно с християни район
Джарамана, на около 200 метра
от полицейския участък.

Капсулата „Дракон”
се завърна успешно

Първият американски час-
тен космически кораб “Дракон”
успешно се завърна на Земята.
Капсулата падна във водите
на Тихия океан на няколкосто-
тин километра от мексикан-
ския полуостров Баха, след
като отнесе на Международна-
та космическа станция 400 кг
храни, дрехи и материали за
научни изследвания. Обратно
на Земята “Дракон” връща бли-
зо 900 кг товари - детайли от
станцията и резултати от
научни изследвания.

Турската полиция
е употребила
сълзотворен газ и
водни струи срещу
неразрешената от
властите на Анкара
многохилядна
демонстрация по
повод националния
празник на страната.
Вчера се отбелязаха
89 години от
обявяването на
Турция за светска,
обърната към
западните ценности
турска република от
Ататюрк

колите на централната комисия след об-
работването на малко повече от 50 % от
протоколите управляващата  Партия на
регионите печели 35,61% от гласовете,
следвана от обединената опозиция “Оте-
чество” на бившия премиер Юлия Тимо-
шенко с 21,55% от гласовете, комунис-
тическата партия - с 15,10%. Партия
УДАР (Украински демократичен алианс
за реформи) на боксьора Виктор Кличко
взима 12,83%, а националистическата
партия “Свобода” - 8,05%.

Тези данни не трябва да се приемат
като окончателни, броенето продължа-
ва, заяви председателят на ЦИК Влади-
мир Шаповал за ИТАР-ТАСС.

При това разпределение на гласо-
вете по партийните листи “регионали-
те” ще получат около 90 депутатски
кресла във Върховната рада, опозици-
ята - 50, компартията - 37, УДАР - 30,
а националистите - 18. Крайното раз-

Партията на регионите
затвърди позициите си
Неочакван успех в изборите за Върховна Рада извоюваха
формацията на Виталий Кличко УДАР и националистите
от партия „Свобода“ на Олег Тягинбок

пределение на мандатите обаче ще се
различава значително от прогнозните
данни, тъй като все още не са постъпи-
ли данни от протоколите по мажори-
тарните избирателни окръзи, където
“регионалите” се очаква да спечелят
много повече мандати от опонентите
си. По този начин Партията на регио-
ните има шансове да получи 115 депу-
татски места и да привлече към реди-
ците си още 25 независими депутати
или представители на малки партии,
съобщиха експерти, цитирани от аген-
ция Интерфакс. На този етап полити-
ческите наблюдатели в Украйна про-
гнозират, че коалиция с минимум 226
гласа (необходими за мнозинство) ще
бъде съставена с участието на Парти-
ята на регионите.

Според редица анализатори основ-
ната изненада поднесоха УДАР на Ви-
талий Кличко, както и значителният
брой гласове, които получи национа-
листическата партия “Свобода”. “УДАР
е главната новина на изборите в Ук-
райна. Партията, се появи от вакуума,
създаден от партията на Тимошенко”,

заяви в коментар за “Гласът на Русия”
Томас Маклоски, работил няколко го-
дини в Украйна като доброволец.
“Кличко е достатъчно силен политик и
много избиратели чувстват, че той
може да ги защити”, подчерта той.

Неочакваният успех на национали-
стическата партия “Свобода” на избо-
рите на Украйна стана резултат от 15-
годишната пропаганда в страната, за-
яви депутатът от Държавната дума на
Русия Сергей Марков, който присъства
на изборите като наблюдател. “Свобо-
да” е неонацистка партия, това е по-
зор за Украйна. Всички знаят за това.
Затова в анкетите хората се срамуваха
да казват, че са гласували за “Свобо-
да”. Страната пожъна плодовете на
злото: 15 години учеха в училищата,
че е нормално да се признават за ге-
рои помагачи на нацисткия режим, че
русофобията е нормално нещо. И сега
отгледаха такова поколение”, комен-
тира Марков.

Официалните резултати трябва да
бъдат обявени от ЦИК до 12 ноември
и публикувани до 17 ноември.

Атина ще провали
съгласувания план с ЕС

е оптимистичен и подразбира
първичен бюджетен излишък, при-
ватизация и връщане към икономи-
чески ръст”, посочва пред агенция
Ройтерс анонимен източник от ев-
розоната.

Въпреки сгъстяващите се обла-
ци над Атина редица експерти не
смятат, че има поводи за песимизъм.
“Все още има място за маневри,
още повече, че Гърция успя да по-
каже на “тройката” положителна
динамика, дори и да не е в този
обем, който бе желан. Даже недо-
волният Бундестаг в последно вре-
ме смекчи своята реторика и навяр-
но ще одобри подобен план, ако
канцлерът Ангела Меркел реши да
го предложи”, посочва главният ико-
номист на “Беренберг Банк” Холгер
Шмидинг.

РУМЪНИЯ ИСКА ЯСНОТА
ЗА ШЕНГЕН

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Брюксел улеснява
достъпа до
еврофондовете

Брюксел улеснява
достъпа до
еврофондовете

Брюксел улеснява
достъпа до
еврофондовете

Брюксел улеснява
достъпа до
еврофондовете

Брюксел улеснява
достъпа до
еврофондовете

П
артията на президента Виктор
Янукович запази водещата си
позиция след проведените в
неделя парламентарни избо-
ри в Украйна. Според прото-



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

9 ВТОРНИК 30 ОКТОМВРИ 2012

Свят

мънци получат правото да
живеят и работят безпрепят-
ствено във Великобритания от
2014 г., пише в. “Дейли мейл”
в електронното си издание.
Експерти предупреждават за
значителен наплив на нови
пришълци във Великобрита-
ния след отпадането на огра-
ниченията за гражданите на
двете страни от Европейския
съюз в края на идната година.
Според тях те ще бъдат по-
многобройни от имигрантите,
пристигнали след като Полша
и още седем източноевропей-
ски страни получиха същите
права през 2004 г. поради
слабата икономика на конти-
нента.

Министърката на вътрешни-
те работи Тереза Мей подкре-

Лондон очаква вълна от
наши и румънски имигранти

Великобритания отваря трудовия си пазар от началото на 2014 г,
правителствени кръгове обмислят запазването на ограниченията
пи отмяната на свободното
движение на работници от ЕС,
но Лондон не може да спре
премахването на ограничени-
ята, без да нарушат договора,
подписан с България и Румъ-
ния при присъединяването им
към Евросъюза през 2007 го-
дина, коментира изданието.
Правителството не е правило
официални прогнози колко
българи и румънци могат да
пристигнат в страната, но кри-
тиците припомнят, че това е
така, защото броят на имигран-
тите е бил силно подценен
през 2014 г. Тогава се очаква-
ха не повече от 20 000, но по
данни на националната стати-
стическа служба над 600 хил.
източноевропейци са работе-
ли във Великобритания през
миналата година.

Според професор Робърт
Роуторн от Кеймбриджкия
университет около 1 милион
източноевропейци са дошли
във Великобритания през
2004 година, а нетната мигра-
ция е около 40 000 души го-
дишно. Сър Андрю Грийн, ди-
ректор на британската непра-
вителствена организация за
наблюдение на миграцията,
отбелязва, че във Великобри-
тания са дошли много повече
източноевропейски имигран-
ти, отколкото която и да било
друга страна, и призова да се
отложи отмяната на ограниче-
нията. Той очаква значителен
приток от българи и румънци
особено защото икономиките
на другите европейски страни
изпитват сериозни трудности.
“Сега не е моментът да се

търси работа нито в Испания,
нито в Италия. Мисля, че тряб-
ва да се продължат с пет го-
дини преходните разпоред-
би”, подчертава той. “Нужда-
ем се от допълнително удъл-
жаване с пет години на пре-
ходните разпоредби. Напра-
вихме много повече от която
и да е друга страна и можем
да оправдаем подобно удъл-
жаване”, допълни Грийн.

“Правителството даде ясно
да се разбере, че винаги ще
прилага преходен контрол
върху новите държави членки.
Работим също с другите стра-
ни членки за намаляване на
злоупотребите със свободното
движение”, посочи говорител
на британското вътрешно ми-
нистерство. По официални дан-
ни близо 40 хил. българи и

румънци са пристигнали във
Великобритания миналата го-
дина, а над 130 хил. живеят в
Обединеното кралство, където
брутният вътрешен продукт на
човек от населението е близо
пет пъти по-висок, изтъква
“Дейли мейл”.

Изданието се позовава на
проучване на в. “Сънди теле-
граф”, според което някои вра-
тички в закона са позволили
на 50 хил. източноевропейци
да получат работа, която би
трябвало да нямат право да по-
лучат, декларирайки се като
“самонаети”. Това са предимно
служители в хотели и ресто-
ранти, търговски персонал, шо-
фьори на таксита и еротични
танцьорки - като в двете стра-
ни има хиляди обяви за такава
работа.

Р
аботните места на
британците могат да
бъдат застрашени,
след като 30 милио-
на българи и ру-

Католическата църква в Полша остро разкрити-
кува “сатанистките” практики на Хелоуин в посла-
ние, публикувано на сайта на Варшавския архиди-
оцез, предаде БГНЕС.

Традицията на Хелоуин, която идва от САЩ и
добива все по-голяма популярност сред младите
поляци, “е плод на пропагандата на окултизма и
магията”, съобщи Полската църква. Тази традиция
“води своите корени от езическото обожание на
духовете и от келтски бог на смъртта”, се казва още
в съобщението.

“Под претекста на забавлението се приканват
деца, младежи и възрастни да практикуват окултиз-
ма, което противоречи на учението на църквата и
на призванието на християнина”, категоричен е Вар-
шавският архидиоцез.

Тютюнопушенето ще убие 1 млрд.
души този век, освен ако правителст-
вата по света не заклеймят струваща-
та половин трилион долара тютюнева
индустрия. Това писа британският все-
кидневник “Индипендънт”, цитирайки
думите на Джон Сеферин от Амери-
канското раково общество, който го-
вори пред над 100 експерти в област-
та на борбата с рака, събрани през
уикенда в швейцарския град Лугано.

Форумът е излязъл с остро пре-
дупреждение към правителствата по
света, че трябва да предприемат
повече за контрол над глобалната
тютюнева индустрия или посредством рязко увелича-
ване на цената на цигарите и забраняване на рекла-
мата, или посредством облагане с данъци многонаци-
оналните приходи на големите цигарени компании.

Тютюнопушенето убива повече от половината от
пристрастените, предимно от рак, и макар да остава
единствената предвидима причина за предсрочна
смърт, всяка година по света се появяват 30 млн. нови
пушачи, твърдят учените.

Босненският мю-
сюлманин Сенад
Хаджич изминава пътя
от 5650 км пеша, за да
осъществи поклонение-
то си в Мека в Саудит-
ска Арабия, като
твърди, че Бог го е
пазил в разкъсваната
от войната Сирия.

Големите словенски профсъюзи призоваха за про-
тест срещу мерките на правителството, чиято цел е
да извадят страната от икономическата криза. Стач-
ките ще се състоят на 17 ноември.

“Всички работници, пенсионери и ползватели на
социални помощи плащат цената на (правителстве-
ните) грешки”, обяви Душан Семолич - директор на
Алианса на словенските независими профсъюзи. Той
посочи още, че други три големи профсъюза ще под-
крепят действията срещу икономиите на премиера
Янез Янша.

Кабинетът на министър-председателя, който пое
държавното кормило през февруари, наскоро прие
пакет за икономии, включващ съкращения на запла-
тите в държавния сектор и редуциране на помощите
за пенсионери и социално слаби.

дин от ключовите свидетели по
делото за катастрофата на пол-
ския правителствен самолет Ту-
154 в района на Смоленск е бил
открит мъртъв в Полша. От
Окръжната прокуратура във
Варшава съобщиха, че Дариуш
Слепокура, бордови инженер
на полския Як-40, който е слу-
шал разговорите на екипажа на

Повече от 30 имигранти, плаващи в надуваеми лодки в Гибралтарския проток,
бяха спасени от Морските спасителни служби в Тарифа, Южна Испания

И Словения се обяви
срещу икономиите

ПОЛСКАТА ЦЪРКВА
ВЪСТАНА СРЕЩУ
ХЕЛОУИН

Свидетел на катастрофата
край Смоленск се обеси

ПЕШ ОТ САРАЕВО ДО МЕКА
Историята на своето
пътуване босненецът
разказва пред британ-
ската медия Би Би Си.

Всеки ден от
приключението на
Сенад е труден, но и
вълнуващ за поклон-
ника, който преминава
пеша през седем

държави, две пустини,
без пари и само с
раница на гърба. Той е
убеден, че благодаре-
ние на вярата си
успява да издържи
целия път от Сараево
до свещения град
Мека.

Тазгодишният Хадж

премина без сериозни
инциденти, съобщи по-
рано АПФ. Саудитски-
те власти приветстваха
поклонниците, чийто
брой по официални
данни е достигнал 3,1
млн. души, за “най-
успешния Хадж в
историята”.

Е разбилия се самолет с диспе-
чера в Смоленск, е бил наме-
рен обесен късно вечерта в не-
деля в околностите на полската
столица.

Самолетът Як-40 се приземи
на летището в Смоленск един
час преди трагедията, при която
загина полската делегация на-
чело с президента Лех Качин-

ски. Бордовият инженер твърде-
ше в своите показания, че де-
журният диспечер на руското
летището е позволил на прези-
дентския самолет да се снижи
на височина 50 метра въпреки
гъстата мъгла. Диспечерът на-
стоява, че не е разрешавал по-
нижаване на височината под
100 метра.

Тютюнопушенето ще убие
1 млрд. души този век

Снимка БГНЕС
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Свят

Лишена от излаз на
море, но с много езера,
Швейцария не е имунизи-
рана срещу цунами, как-
то се вижда от катастро-
фалната вълна, която е
помела Женевското езе-
ро през 563 г. Това е до-
кументирано в статия, пуб-
ликувана в научното спи-
сание Нейчър геосайънс.

Вълните цунами чес-
то са свързани с големи
земетресения и от тях
особено много се стра-
хуват по океанските бре-
гове след драмите, които
връхлетяха Индонезия
през 2004 и Япония през
2011. Но екип от универ-
ситета в Женева показа,
че отделни региони на
Земята, дори без риск от
голямо земетресение, не
са застраховани срещу
техните разрушителни
ефекти.

Така е станало през
563 г., когато гигантска
вълна заляла бреговете
на Женевското езеро,
най-голямото естествено
езеро в Западна Европа,
между Швейцария и
Франция.

Два исторически раз-
каза описват това
смъртоносно цунами, ро-
дено от свличане в пла-
нините във Вале, на по-
вече от 70 километра от
Женева, където Рона се
влива в Женевското езе-
ро. Вълната залива бре-
га, отнасяйки села, стада
и хора, разрушава мост в
Женева и навлиза в гра-
да, където са били убити
няколко души.

Екип от университета
в Женева, специализи-
ран в лимнология (из-
следване на седименти в
езерата), водена от Кат-

рина Кремер, провел из-
следване на най-дълбо-
ките части на езерото.
Сондажите показали ги-
гантски отлагания на се-
дименти на дъното, кое-
то според изследовате-
лите е станало извeднъж.
Те се простират на площ
около 50 кв. км със сред-
на дебелина от 5 м и
минимален обем около
250 млн. куб. м, или
съдържанието на около
100 000 олимпийски
плувни басейна. Отлага-
нето е по-дебело на юго-
изток, което показва, че
седиментите идват от
района на устието на
Рона в езерото.

Изследователите ана-
лизирали също и биоло-
гични проби, които дават

възможност да се датира
находката между 381 и
612 г.

Вълна от 8 метра
в Женева

Точната последова-
телност на събитията,
които свързват свличане-
то в масива Тауредунум
(Tauredunum) и вълната
цунами на Женевското
езеро остава несигурна,
но изследователите
предполагат, че натискът
на неконсолидираните
седименти дестабилизи-
ра площ от мястото на
вливането на Рона в езе-
рото и причинява цунами
на повърхността на Же-
невското езеро.

Компютърните симу-

лации са показали, че
след такова свличане
вълна от 13 метра се
наблюдава само след 15
минути в Лозана и от 8
метра в Женева след 70
минути.

Реконструкцията на
Женева през VI век раз-
крива, че вълна от 8 ме-
тра е преминала през
стените на града, удари-
ла е мост и мелниците,
както е описано от съвре-
менните на катастрофата
историци Григорий от
Тур и Мариус Авенш.

Според днешните из-
следователи има голяма
вероятност катастрофата
да се повтори и в днешно
време. Днес бреговете на
Женевското езеро са на-
селени с повече от мили-
он жители, от които 200
000 са в Женева. Изсле-
дователите отбелязват,
че градът е особено уяз-
вим както заради малка-
та си височина над ниво-
то на езерото, така и за-
ради мястото си на върха
на форма от езерото, по-
добна на фуния. Това е
конфигурация, която зна-
чително усилва амплиту-
дата на вълните.

“В нашето изследване
не даваме количествена
оценка на риска, свързан
с цунами на Женевското
езеро. Ние искаме да
покажем, че вълни цуна-
ми могат да засегнат гра-
довете около езерото,
както и други основни
езера в света “, заяви
Катрина Кремер, цитира-
на от АФП. Въпреки че е
известен за геолозите,
рискът е “подценен”, каз-
ва тя. “Повечето хора
просто игнорират факта,
че цунамито може да се
случи в езеро”.

Готвят конкурент
на еврото
Страните-
участнички
в бъдещия
Евразийски съюз
не трябва
да повтарят
грешките на
европейската
интеграция

ятно ще бъде спазена, съобщи
министърът по основните на-
правления на интеграцията и
макроикономиката на Евра-
зийската икономическа коми-
сия Татяна Валовая.

Логично е, че на такова
обединение ще му трябва и

обща валута. “Тук най-важното
е да не се повтарят грешките
на европейската интеграция”,
подчерта министърът.

Според Валовая създаване-
то на обща валута трябва да
изхожда от вътрешната необ-
ходимост на страните-участ-
нички в новото обединение, но
в никакъв случай от принципи-
те на външната защита, както
стана при създаването на Ев-
росъюза.

Този разговор се състоя по
време на Втората международ-
на финансова седмица “Мосин-
терфин-2012”. В дневния ред
беше не само обсъждането на
интеграционните процеси, но и
проблемите на създаването на
Московския международен фи-
нансов център, повишаването

на финансовата грамотност. Из-
работване на препоръки за вла-
стите по целия спектър от въпро-
си ще е крайният резултат.

За успешната интеграция е
необходимо да се осигури
юридическото поле.

“Неприкосновеността на
правата върху собствеността,
съвременните съдебна и
данъчна система ще създадат
инвестиционни удобства за
сближаването на икономики-
те”, подчерта председателят
на Държавната Дума Сергей
Наришкин. По думите му, за да
се случи това, е необходима
професионална юридическа
дейност. “И Държавната Дума
ще засили мониторинга върху
вече приетите закони, защото
е необходимо да се продължат
интеграционните процеси”,
обеща Наришкин.

Много от участниците във
форума обаче настояха, че с
интеграцията не трябва да се
избързва. Първоначално е не-
обходимо да се хармонизира
общото икономическо прост-
ранство на Русия и съседните
държави, смята президентът на
Международната гилдия на
финансистите, бившият финан-
сов министър Алексей Кудрин.

Ако страните-участнички в
бъдещото обединение не
създадат общи правила, преду-
преди той, това съществено ще
ограничи и дезориентира биз-
неса. Отделни активни действия
обаче може да се предприе-
мат още сега, да не забравяме,
че вече съществуващият Мит-
нически съюз между Русия,
Беларус и Казахстан има реди-
ца нерешени проблеми.

“Това например е различ-
ното качество на митническо-
то администриране”, даде при-
мер Кудрин. И най-важното, по
думите му, е да се облекчи
достъпът на бизнеса до общия
финансов пазар, да се нама-
лят митническите бариери.

Някои участници във фору-
ма пък смятат, че не бива да
се бави с интеграционните
процеси на постсъветското
пространство. “Напълно равно-
правните отношения между
икономиките ще бъдат много
сложни”, убеден е директорът
на Института по икономика
към Руската академия на на-
уките Руслан Гринберг. Това е
ясно - БВП на Русия и напри-
мер на Молдова са трудно
сравними.

“Избор обаче няма, ние
трябва да се консолидираме.
Ако чакаме равновесие, няма
да се получи никаква интегра-
ция. А тя е необходима, иконо-
мическото пространство тряб-
ва да включва 250-280 милио-
на души”, пресметна Гринберг.

При създаването на общата
валута на Евразийския
икономически съюз, който
може да се появи още в
началото на 2015 г., трябва
да изхожда от вътрешната
необходимост на страните-
участнички в новото
обединение, но в никакъв
случай от принципите на
външната защита, както
стана при създаването на
еврото

Роман МАРКЕЛОВ

Е
вразийският иконо-
мически съюз може
да се появи още в
началото на 2015 г.
Тази дата най-веро-

Бреговете на Женевското езеро са населени с повече
от милион жители, от които 200 хил. са в Женева.
Градът е особено уязвим и не бива да се подценява
рискът, свързан с цунами в Женевското езеро

Цунами може да връхлети ЖеневаЦунами може да връхлети ЖеневаЦунами може да връхлети ЖеневаЦунами може да връхлети ЖеневаЦунами може да връхлети Женева
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Интервю

‘

Д-р Любен Томев:

Ниската цена на труда не ни
прави конкурентоспособни
Задълбочиха се противоречията между бедни и богати, а това е опасно за социалния мир,
твърди директорът на Института за социални и синдикални изследвания на КНСБ

Интервю на Ева КОСТОВА

ЛЮБЕН ТОМЕВ е роден на 24 януари 1957 г. в
Севлиево. Завършва Уневерситета за национално и
световно стопанство в София. Доктор по икономи-
ка. От 1999 г. е директор на Института за соци-
ални и синдикални изследвания на КНСБ. Предста-
вител е на синдиката в Икономическия и социален
съвет на Р. България и Комисията по доходи и
жизнено равнище към Националния съвет за трис-
транно сътрудничество.

 Някога говорехме за
жизнено равнище, за пови-
шаване на жизненото рав-
нище, сега говорим за
издръжка на живота, което
повече клони към оцеляване.
Права ли съм?

- Издръжката на живота е
специфичен показател за
това каква част от населени-
ето може да си позволи тези
разходи, които я формират.
Защото издръжката на живо-
та представлява всъщност
една потребителска кошница,
която залага на рационални-
те норми на хранене и на
стандарти за потребление. Тя
не залага на фактическото
потребление. Издръжката по-
казва целевата динамика по
отношение на една и съща
потребителска кошница, коя-
то, разбира се, се актуализи-
ра, с оглед на това, че едни
стоки се появяват, други из-
чезват от пазара. В това отно-
шение тя е един от показате-
лите за оценка на жизнения
стандарт. Но има още един
по-синтетичен показател от
гледна точка на разходите на
домакинствата - това е отно-
сителният дял на разходите за
храна в тях. През последните
20 години този показател спа-
да действително до 34-35%,
но в сравнение с останалите
развити европейски страни е
много по-висок, там той спада
до 12-13%. Това означава, че
тези домакинства, които имат
нисък разход на средства за
храни, имат повече възмож-
ности да си отделят пари за
култура, за отдих, за развле-
чения, за други стоки за до-
макинството, защото се смя-
та, че харчовете за храна са
т.нар. неотменими разходи, те
са първото нещо, което едно
домакинство трябва да “вър-
же”. Така че с такъв висок от-
носителен дял българските
домакинства, след като отде-
лят много средства за храна,
останалите пари не им стигат,
за да покрият другите си нуж-
ди. Това е всъщност и големи-
ят въпрос, че като цяло разхо-
дите в домакинствата са сил-
но ограничени и самите до-
макинства са принудени да се
самоограничават. Затова и
нашата цел е с това изслед-
ване да видим в динамика
през годините как се проме-
нят  съотношенията, има ли
нарастване на дела на тези,
които не могат да заделят та-
кива средства, има ли нараст-
ване на дела на хората, из-
паднали под линията на бед-
ност и т.н. Разбира се, жизне-
ният стандарт е и достъп до
социални услуги, достъп изоб-
що до всички материални
блага, така че като понятие
той е много по-широк. Но
издръжката е един от показа-
телите, който дава първа
представа за жизнения стан-
дарт на населението.

 Заключението е, че на-
шият стандарт...

- Нашият стандарт е нисък.
Нисък стандарт на живот, тъй
като относителният дял на
разходите за храна е много
висок от общия разход на до-
макинствата. Това ограничава
домакинствата в техните раз-
ходи и не им дава възможност
да отделят пари за социално
развитие, за култура, за отдих,

за развлечения, за транспорт,
ако щете, и т.н.

 Това подлага на риск и
децата им, защото се оказ-
ва, че над половината
българчета живеят в бед-
ност.

- Това е проблем и идва
през последните години като
тенденция от ниската заетост
и от ниската цена на труда.
От една страна, имаме много
ниско равнище на заетост,
през годините на кризата
фактически ние се върнахме
с 5-6 години назад, до 2004 г.
Това е в момента равнището
ни на заетост. Като има по-
малко заети в националното
стопанство, толкова по-малко
са и приходите, които идват в
домакинствата, тъй като дру-
гите очевидно трябва да раз-
читат на социални помощи,
на социални трансфери от
бюджета. Затова и нараства
съотношението между рабо-
тещи и неработещи, които се
издържат от работещите в
едно домакинство. Другият
фактор освен високата безра-
ботица е ниската цена на тру-
да. Многократно сме изтъква-
ли, че цената на труда като
цяло в България е потискана
като политика и правителст-
вото последователно про-
вежда такава линия с оглед
извоюването на конкурентни
предимства пред останалите
страни и привличането на
чуждестранни инвестиции.
Това е криворазбрана конку-
рентоспособност. По принцип
чуждестранните инвеститори
се интересуват не само от
ниската цена на работната
сила, а от уменията, от каче-
ствата на работната сила, от
качествата на произвеждана-
та продукция, от условията за
бизнес, от корупционната
среда и т.н., и т.н. Много са
факторите, които влияят, така

че, разчитайки изцяло и
единствено на ниската цена
на труда, ние всъщност оста-
вяме назад големите пробле-
ми, които съществуват пред
пазара на труда, а именно
повишаване на квалификаци-
ята на кадрите, квалификаци-
ята на персонала. В това от-
ношение, разбира се, вина
имат както правителството,
така и голяма част от работо-
дателите.

Всички данни на НСИ по-
казват, че отделяните сред-
ства от работодателите за
квалификация и преквалифи-
кация на персонала са изклю-
чително ограничени. Като
правило такива се отделят
само в големите компании, в
мултинационалните фирми,
докато в малките и средни
предприятия обикновено
пари за квалификация и пре-
квалификация на персонала
не се предвиждат. Това води
до по-ниска производител-
ност на труда като цяло. И аз
тук бих желал да споделя, че
поставянето на проблема за
производителността на труда
и прехвърляйки го само в гра-
дината на работниците, не е
правилен подход, тъй като
производителността на труда
фактически се формира в оп-
ределена трудова среда, в
определени условия и работ-
никът, каквото и да направи,
фактически има един таван,
над който тази производител-
ност, съобразно конкретните
условия и конкретното обо-
рудване, не може да повиши.
Изобщо много са факторите,
които влияят. Така че този,
който работи повече, щял да
взима и повече, звучи цинич-
но според мен, защото в
крайна сметка не се обръща
достатъчно внимание именно
на тази работна среда, която
ще осигури тази висока про-

изводителност на труда.
 Някои експерти пред-

рекоха, че нашият пазар на
труда ще се оправи най-
рано след 10 години.

- Ами така е. Такъв про-
блем съществува и той е не
само поради това, че няма ин-
вестиции в националната ико-
номика, т.е. както външни ин-
веститори, така и ниска
вътрешна инвестиционна ак-
тивност. Българският пазар на
труда има много структурни
дефекти, което е допълнител-
на предпоставка за това, че
възстановяването на икономи-
ката като цяло може да стане
за 1, за 2 години, но възстано-
вяването на пазара на труда
ще стане много по-дълго от
гледна точка на това, че па-
зарът на труда е с много не-
съответствия между търсене и
предлагане на работна сила,
несъответствия в регионален
план, ако щете, имаме ниска
квалифицирана работна сила,
която вече престоявайки 1 или
2 години без работа на бор-
сата, фактически се деквали-
фицира и която много трудно
ще излезе на първичния па-
зар на труда след това. По
принцип се разчита на произ-
водства, които ще носят висо-
ка добавена стойност, но в
същото време, ако погледнем
редица длъжности, редица
професии, фактически едва
ли ще могат да бъдат удовле-
творени с необходимата им
работна сила. Така че възста-
новяването действително ще
трае много по-дълго и аз се

двама неработещи.  Отрасли-
те, в които действително за-
плащането е ниско, т.е. под
2/3 от средната работна за-
плата, са търговия, селско
стопанство, трикотажна, ши-
вашка, обувна, кожена про-
мишленост. Всички тези
браншови дейности са трай-
но установени с ниски работ-
ни заплати, които са предпо-
ставка за формирането и за
попълването на контингента
на работещите бедни.

 Средната работна за-
плата може ли да спаси ра-
ботещите бедни?

- Средната работна запла-
та фактически е нещото, кое-
то е и като резултат от дви-
жението на работните запла-
ти в отделните фирми. Често
пъти тя като стойност и като
динамика подлъгва. И сега
виждаме, че в годините на
криза тя нараства дори с
учудващо високи темпове от
порядъка на 8-10%. Но всич-
ки, които са наясно как се из-
числява средната работна
заплата, знаят, че това става
като следствие от промените
в структурата на заетостта.
Защото освобождаването
постоянно на предимно по-
неквалифицирана работна
сила води до оставането на
квалифицираната на работ-
ните места, оттам изкуствено
се повишава съответно и
средната работна заплата
във фирмите, в браншовете.

 Коз в ръцете на уп-
равляващите е, че видите
ли, заплатите растат.

Çàïëàòèòå ðàñòàò,
íî äîõîäèòå äå ôàêòî
íàìàëÿâàò

съмнявам дали в скоро време
ще постигнем такова равни-
ще на заетост, каквото беше
през 2008 г., преди настъпва-
нето на кризата.

 Тоест това е доста
песимистично за нашата
безработица и обедняване-
то още повече?

- Песимистично, да.
 Не са много оптимис-

тични и данните за наети-
те към юли т. г., от които
136 483 са на минимална ра-
ботна заплата, която като
нетен размер остава под ли-
нията на бедност от 241 лв.

- 241 лв. ще бъде от 1 яну-
ари следващата година. Тя в
момента е под линията на
бедност. Но минималната ра-
ботна заплата е този фактор,
който, все пак нараствайки,
подпира отдолу доходите и
донякъде играе ролята на ин-
струмент, който като цяло
може да стимулира нараства-
нето на останалите заплати.

 И да игнорира бед-
ността?

- Едва ли ще игнорира
скоро бедността, защото рав-
нището на минималната ра-
ботна заплата в България е
толкова ниско, че фактичес-
ки всички, които работят на и
около нея, са застрашени от
риск изпадане в бедност, за-
щото виждаме, че един рабо-
тещ в крайна сметка издържа

- Заплатите растат изкуст-
вено, но доходите като цяло
фактически не растат, те на-
маляват.

 Значи “спестовните”
българи, дето ги удря Симе-
он Дянков и с лихвите, пове-
че са теглили, за да прежи-
веят, както сочи и ваше из-
следване.

- Официалните данни на
НСИ показват, че през послед-
ните 3-4 години трайно тегле-
ните ежемесечно средства от
спестовни влогове превиша-
ват значително влаганите
пари. Българинът повече тег-
ли средства, за да оцелява в
кризата, отколкото да влага
т.нар. бели пари за черни дни.
А данните на Националната
банка фактически показват,
че нарастването на депозити-
те като обем и като брой от-
разява състоянието на иконо-
миката. Според мен една зна-
чителна част от дребния биз-
нес се е оттеглил от произ-
водството и временно е ори-
ентирал своите пари в депо-
зити като едно по-сигурно
хранилище в сравнение с не-
сигурната икономическа сре-
да, където не могат да бъдат
ефективно управлявани сред-
ствата в условията на криза и
рисковете да се загубят са
големи, ако се вложат в про-
изводство на стоки и услуги.

‘

На стр. 15
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ПАВЛЕТА
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СВЕТЛАНА
ВЕЛЕВА

И Левски в есемеси

Пътуване
в Огледалния свят

30
Датата

1871 - РАЖДА СЕ ПОЛ ВАЛЕРИ, ФРЕНСКИ
ПОЕТ (УМИРА 1945 Г.). Есеист и

литературен критик, един от най-емб-
лематичните представители на евро-
пейския символизъм, силно повлиян
в творчеството си от Стефан Малар-
ме. Сред по-известните му съчине-
ния са стихосбирките “Младата пар-
ка” (1917) и “Очарования” (1922), как-
то и цикълът разкази за интелектуалния г-н Тест,
започнат с “Вечер с господин Тест” през 1896 г.

1910 - РАЖДА СЕ ПЕТЪР ДИНЕКОВ, ЛИТЕ-
РАТУРЕН ИСТОРИК, КРИТИК И ФОЛКЛО-
РИСТ (УМИРА 1992 Г.).

Завършил Славянска фило-
логия в СУ, специализирал
във Варшава и Краков. Пре-
подавател в СУ, зам.-ректор,
основател на институтите по
литература и фолклор при
БАН, директор на Института
по фолклор към БАН от ос-
новаването му, академик.
Автор на 21 монографии, между които “Първи
възрожденци”, “Българска народна поезия”,
“Стара българска литература”, “Български фол-
клор”, “Възрожденски писатели”, “Старобългар-
ски страници”, “Из историята на българската ли-
тература”, “Между свои и чужди”, “Историческа
съдба и съвременност”, “В света на Христо Бо-
тев”.

1947 - В ЖЕНЕВА Е ПОДПИСАНО ОБЩОТО
СПОРАЗУМЕНИЕ ЗА МИТАТА И ТЪРГОВИЯ-
ТА (ГАТТ). Води нача-

лото си от Конференцията
на ООН за търговията и
заетостта, проведена през
1948 г. в Хавана, Куба.
Наравно с вземането на
решение за създаване на
Международна търговска
организация, представителите на държавите,
присъствали на конференцията, участват в пре-
говори за улесняване на международната търго-
вия и си осигуряват преференциален статус в
международната търговия. След 47 години не-
формално съществуване и заседания на някол-
ко континента през 1995 г. Общото споразуме-
ние дава основата за създаването на Световна-
та търговска организация (WTO).

1961 - СЪВЕТСКИЯТ СЪЮЗ ДЕТОНИРА ВО-
ДОРОДНАТА „ЦАР БОМБА” НА ОСТРОВ
НОВА ЗЕМЯ.

Бомбата е констру-
ирана в СССР от
група физици под
ръководството на
акад. Игор Курча-
тов. В групата на
разработчиците са влизали Андрей Сахаров,
Виктор Адамски, Юрий Бабаев, Юрий Трунов и
Юрий Смирнов. Мощността й се равнява на 50
мегатона тротилов еквивалент, или тя е близо
3600 пъти по-мощна от първата атомна бомба,
взривена на 6 август 1945 г. над Хирошима.
Първоначалният вариант на бомбата е бил с мощ-
ност 100 мегатона, но е отхвърлен от конструк-
торите като много тежка и прекалено опасна.

1971 - В ШУМЕН Е ОТКРИТ ВИСШИЯТ ПЕ-
ДАГОГИЧЕСКИ ИНСТИТУТ.

Добре уредените шуменски
възрожденски училища стават
благоприятна основа непосред-
ствено след Освобождението
през 1879 г. тук да се открие
първият педагогически курс,
който през 1919 г. се преобра-
зува в Педагогически институт за прогимнази-
ални учители. През 1964 г. става Факултет-фили-
ал на Софийския университет. На неговата база
през 1971 г. се открива Висш педагогически
институт, който от 1995 г. прераства в Шуменски
университет “Епископ Константин Преславски”.

1981 - СССР ИЗСТРЕЛВА КОСМИЧЕСКИЯ
АПАРАТ „ВЕНЕРА 13”.

Спускаемият модул навли-
за в атмосферата на Вене-
ра на 1 март 1982 г. Осъ-
ществено е меко кацане в
осветената част на плане-
тата. Снимките на
повърхността разкриват
плоски скални плочи и
тъмен фин материал. С по-
мощта на механичната
сонда част от този матери-
ал е анализиран спектро-
графски във вътрешността
на апарата. Той функционира в продължение на
127 минути, въпреки че първоначално са пред-
видени около 32. “Венера 13” е първият от общо
два апарата (другият е сондата “Хюйгенс”), пре-
дал звуци от друго небесно тяло.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Има хора, които оби-
чат да правят добро. Те
изпитват душевна насла-
да от факта, че са пода-
ли ръка на нуждаещ се,
че са станали част от
някоя “добра кауза”.
Тези хора не се ограни-
чават с опита да си ку-
пят някаква своеобразна
индулгенция чрез под-
хвърляне на дребни пари
в шапката на някой про-
сяк или уличен музикант.
Те търсят някаква кауза,
търсят своето направено
добро, което да им до-
несе спокойствие и ра-
дост, че са помогнали. Те
градят църкви, даряват
пари за храмове, подпо-
магат лечението на бол-
ни. И обикновено правят

своите добрини аноним-
но. Просто защото вяр-
ват, че могат и искат да
направят добро.

През последните ня-
колко години безброй
светли каузи успяха да
обединят българите, а
хиляди есемеси бяха из-
пратени да сe лекуват
болни деца, да се обу-
чават кучета за слепи и
какво ли още не... Поред-
ната кауза търси своите
благодетели - филм за
Васил Левски ще наби-
ра спонсори чрез благо-
творителни есемеси.

Историята трябва да
се помни. Левски е сим-
вол за българите. А сло-
вата му пред “съда” са
образец на европейска-
та мисъл и риторика.
Непонятно е, че малци-

на знаят това в днешно
време, и е абсурдно тий-
нейджъри да казват, че
не познават кой е чо-
векът на най-често сре-
щания портрет в Бълга-
рия и не знаят какво е
направил, за да е там.

Нима обаче трябва
да се разчита само на
емоционалното състоя-
ние на българите, на тех-
ния патриотизъм, че
дори и на чувството им
за страх от бъдеще,
изпълнено с незнание и
непросветеност, за да се
направи филм за Апос-
тола? Историята се учи
и се помни най-добре
чрез изкуството. А
държавността се пази
чрез паметта за истори-
ята. Зависи обаче дали
държавата иска да пази

държавността... От колко
време не е правен
български исторически
филм от типа на няко-
гашния “Аспарух” напри-
мер? Нима няма държав-
ни институции, чиято ос-
новна отговорност е
именно поддържането
на националния дух, на
просвещението и на зна-
нието за нацията у след-
ващите поколения? Та
трябва да събираме бла-
готворителна лепта, за
да си имаме филм за
Левски? Каква е функци-
ята на министерствaта на
образованието и на кул-
турата? Нима парите,
които получават за сво-
ите проекти, са предназ-
начени само за излож-
би, коктейли, презента-
ции? Защо се чудим с

каква цел Турция напра-
ви пищния сериал “Вели-
колепният век”? Просто
държавна политика.

Държавната субсидия
за български филми за
тази година е около 12
млн. лв., казват, че е ре-
кордна по размер. Обра-
зователното министерст-
во също успя да си из-
проси някой лев в пове-
че за догодина. Нима
при тях няма кадри, кои-
то да подпомогнат подо-
бен проект? Той е не
толкова комерсиален,
колкото насочен към
поддържането на вът-
решния дух на българи-
на? Явно Дянков няма
потребност от Левски. А
останалите? Те след ден
ще леят бодри слова за
будителите...

Евростат. Запомнете
това име. То нерядко
носи добри новини, опти-
мистични, жизнеутвър-
ждаващи. Ето вчера на-
пример разбрахме, че
българинът е на четвърто
място сред 27-те страни-
членки на ЕС по харчове
за пътувания и туризъм.
Колкото и странно да зву-
чи на фона на финансо-
вата криза, българинът е
похарчил през 2011 г.
средно по 2100 евро за
ваканционни пътувания,
твърди европейската ста-
тистическа служба.

Ако изходим само от
цифрите, това е сериозен
повод за оптимизъм. Ту-
ризмът е двигател и е в
основата на по-бързото
оздравяване на икономи-
ката и социалното разви-

тие. Оживлението и
ръстът му автоматично са
сигнал за подобряване
на социално-икономиче-
ския статус на граждани-
те. Непряко туризмът ге-
нерира повече от 10% от
БВП на Европейския
съюз.

И ако българският ту-
рист е четвъртият в ЕС по
размера на средствата,
които налива в БВП на
общността, това е сигнал
за трайно съживяване на
българската икономика и
излизане от кризата.

Освен това в личната
потребителска кошница,
пътуванията се нареждат
някъде към 10-о място.
Преди това са храни и
стоки от първа необходи-
мост, битови услуги, по-
требление на горива,
здраве, образование, мо-
билни и телекомуникаци-
онни услуги. И ако бълга-
ринът има възможност с
широка ръка да се раз-
простира с куфара и са-
молета, значи съвсем не
е за оплакване. А дали е
така, е въпрос, който е
също толкова уместно да
зададем, колкото и
въпросът: прилича ли Си-
меон Дянков на Брад Пит.

Нека все пак поглед-
нем цифрите. В разгара
на лятото Националният
център за изучаване на
общественото мнение
съобщи, че според из-
следване над 50% от
българите не могат да си
позволят лятна почивка.
Повечето от хората, кои-
то заявяват, че ще се ли-
шат от ваканция, са жи-
тели на малките градове
и селата, с основно и по-
ниско образование, хора-
та с по-нисък от средния
жизнен стандарт, както и
хора над 60 години.

Помолени да отгово-
рят каква сума биха от-
делили за своята лятна
почивка през 2012 г.,
най-често българите по-
сочват, че ще похарчат
между 200 и 500 лв. - 21%
от анкетираните. До 1000
лв. могат да отделят едва
11%, а 12% могат да си
позволят почивка под
200 лв. Едва 4% са за-
явили, че могат да си поз-
волят повече от 1000 лв.
за почивка, а до 2100
евро (4200 лв.) колко още
има, вие си сметнете.

Спад отчитат и пре-
возвачите. Най-сериозен
е спадът на пасажерите

на БДЖ - с 11,6%. Значи-
телно по-малък е отливът
от автобусите - с 2,3%,
като това се дължи ос-
новно на вътрешните
превози, не външни.

Намаление на пътува-
нията на българи в чуж-
бина отчита и НСИ. Ако
продължим със статисти-
ката за свитото потребле-
ние, ясно се вижда, че
българинът не само че
намалява пътуванията,
ами оряза разходите си
за безалкохолни, цигари,
дрехи и още куп неща,
които традиционно купу-
ва. Дори последните дан-
ни на НСИ от вчера сочат
влошаване на бизнес
климата във всички сек-
тори - с 2,7 пункта само
за месец, като търговията
на дребно отбелязва по-
реден спад. Комай ще се
окаже, че единственият
реален ръст на пътувани-
ята и харчовете за тях не
е за тези по задгранични
пътища, а по... клинични
пътеки. Пътува ли пътува
по тях българинът, търсей-
ки неволята. А някъде в
паралелния свят на ста-
тистиката той живее доб-
ре и дава средно по 4200
лв. за ваканция.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

13 ВТОРНИК 30 ОКТОМВРИ 2012

Наука

Н
Велиана ХРИСТОВА

На 5 и 6 ноември за 16-ти
пореден път ще се състои тра-
диционният поход “По пътя на
Бедреддин”, организиран от
Културно-просветното дружест-
во “Родно Лудогорие”. Походът
е с национален статут със съдей-
ствието на Министерството на
образованието, младежта и на-
уката и неговите регионални ин-
спекторати в страната.

В рамките на изявата учени-
ци от цялата страна ще участ-
ват в национална викторина-
конкурс с мултимедийни проек-
ти, есета, стихотворения и ри-
сунки, посветени на похода.
Освен “Родно Лудогорие” тази
година в инициативата участва
и клуб “Родолюбие” при основ-
но училище “Св. Кл. Охридски” -
гр. Попово. Походът ще мине
през градовете Силистра, Дуло-
во, Исперих и Разград. Още на
4 ноември в Силистра ще се
съберат на семинар учителите
по история от областта, а по-
дохъдт ще бъде открит на 5-ти с
лекция на проф. Христо Мата-
нов от Софийския универсиет. В
с. Окорш до Дулово и в Исперих
участниците ще посетят местни-
те музеи, в похода е включено
и посещение на историко-архе-
ологическия резерват Сборяно-
во с тракийската гробница при
Свещари, която е паметник на
ЮНЕСКО. Последният ден
включва беседи в историческия
музей “Абритус” в Разград, по-
сещение на джамията “Макбул
Ибрахим паша джами” и др. По
традиция в края се предвижда
и т.нар. разбор на похода.

Кой е Бедреддин
Симави?

Не са много българите, кои-
то знаят кой е Бедреддин, ма-
кар че почти всички са чували
името му. Бедреддин Симави
или шейх Бедреддин Махмуд е
високообразован учен, юрист,
теолог и проповедник, мистик на
исляма, който в началото на XV
век организира първото соци-
ално въстание в Европа, насо-
чено против устоите на разра-
стващата се Османска империя
- въстание на мюсюлмани и
българи в Лудогорието, Добру-
джа, Старозагорско и Хасков-
ско и в Западна Мала Азия за
налагане в Османската империя
на социално равенство и духов-
но братство между хората неза-
висимо от тяхната религия. В пи-
санията на официалните осман-

Îáùîòî ìåæäó õîðàòà å ïî-ñèëíî
îò ïðîòèâîñòîÿùèòå ñâåòîâå
Походът “По пътя на Бедреддин” в
Лудогорието събира за 16-ти път
учени, учители, ученици, граждани

ски историци сведенията за
него са малко, но пък за живота
му разказва в стихотворна фор-
ма неговият внук Хафъз Али.

Дядото на Бедреддин - Аб-
дул Азйз, произхождал от селд-
жушки султански род и според
разказа на Хафъз Али паднал
жертва във войната за Димоти-
ка в началото на завоеванията
на Балканите. Синът на Абдул
Азиз - Исраил (Израел) се оже-
нил за дъщерята на гръцкия бей
на Димотика и между 1357 и
1359 г. в крепостта Симавна
(днес в Гърция) жената родила
Бедреддин. Самият той е полу-
чил най-доброто за времето си
образование съобразно прави-
лата на шериата - изучавал е
право, изказванията на Моха-
мед по верски въпроси, оратор-
ство, граматика, синтаксис,
тълкувание на корана, арабски
език. Учил е в Бурса, после в
Кайро, където е слушал лекции
на известни тогавашни учени.
Приятелите на Бедреддин в
Египет били сред видните инте-
лектуалци на османската циви-
лизация по онова време. Опис-
ват ги като “учени, свързани с
тайното учение”.

Бедреддин изучава ислям-
ски мистицизъм, пише съчине-
ния върху правото. От Кайро
отива в Тебриз, където развил и
разширил своите познания
върху мистицизма. Започнал да
обикаля Анадола и да разпро-
странява мистицизма сред на-
селението. Около 1410 г. е бил
военен съдия при управителя на
Одрин Муса Челеби, комуто
внушава, че правото на използ-
ване на земята трябва да се
остави на народа. Със своите
идеи и вярвания Бедреддин
(вече шейх) привлича много-
бройни съмишленици, създава
си широко влияние.

През 1416 г. Бедреддин е
преследван и бяга от Изник,
прекосява Черно море и дости-
га българските земи при делта-
та на Дунав, където е посрещ-
нат като съюзник от войводата
Мирчо Стари. Шейхът установя-
ва контакти в Добруджа и Лудо-
горието и своите познати хрис-
тияни и мюсюлмани от времето
на общата им службата при
Муса. Установява се в Силистра.
Бунтът от Силистра се разгаря
от 1416-1417 до към 1418-1420
г. в Лудогорието и Добруджа,
но достига и до Старозагорско,
Ямболско и Хасковско и застра-
шава тогавашната османска
столица Одрин. Бедреддин при-
влича мюсюлмани сред бедно-

тата и противниците на новото
султанско управление, подкре-
пен е масово от българите.

В българските земи основни-
те ударни сили на въстаниците
са около 3000 души, предимно
дервиши къзълбаши. Срещу тях
е изпратен със силна войска
Баязид паша, което кара по-
знатните привърженици да се
отдръпнат от движението. Бая-
зид към 1417 г. настъпва в Севе-
роизточна България и посича
заедно с бунта и всякакво влия-
ние на български първенци. От
историческите сведения не личи
дали шейхът - идеолог и водач
на бунта, е заловен в битка или
просто е пленен или предаден.
В крайна сметка шериатският
съд в Серес осъжда Бедреддин
на смърт. Той е обесен на чар-
шията в Серес между 1418 и
1420 г. (в различни източници
годината е различна).

Научни семинари и
ученически конкурс

„на колела”

През дните на похода ще
има културологични семинари с
участието на учители и учени, а
научен ръководител е проф.
Христо Матанов. Организатори-
те замислят идната година по
време на същия поход научните
семинари да се проведат в ау-
лата на Софийския университет.
Всъщност дружеството “Родно
Лудогорие”, което организира и
традиционните походи “По
стъпките на Таню войвода” вся-
ка година около 2 юни, винаги
привлича за участие не само
ученици, родители, учители, но
и учени, които участват в изяви-
те. Тази година в Танювия по-
ход например участва известни-
ят наш историк акад. Георги
Марков.

Ученическият конкурс,
съпътстващ “Похода по пътя на
Бедреддин”, този път е за две
групи ученици - деца от т до VIII
клас и гимназисти от IХ-ХII клас.
Конкурсът включва теми за са-
мия Бедреддин и въстанието му,
за идеите му през призмата на
съвременния свят. А целта е
учениците да бъдат ориентира-
ни към ценностите на чувството
за национална идентичност,
любовта към родината и уваже-
нието към другия; да изявяват
активна жизнена и гражданска
поздиция; да затвърдят умения-
та си за аргументиран анализ
на историческите факти. Твор-
бите си учениците подготвят със
съдействието на учители по ис-
тория, български език и литера-
тура, изобразително изкуство и
информатика. Оценяването и
класирането ще направи до 31
януари 2013 г. специална коми-
сия, в която освен секретаря на
“Родно Лудогорие” д-р Анатолий
Кънев участват и акад. Светлин
Русев, проф. Десислава Минче-
ва, Мария Бенова, Тихомир Сте-
фанов, Боряна Мекушина. При-
зьорите в конкурса ще получат
в началото на втория учебен
срок неголеми парични награ-
ди. Вероятно е някои писмени
работи да бъдат публикувани и
в сп. “Път”, което дружеството
издава.

Нашите усилия са насочени към примери, които обеди-
няват етносите и религиите в национален и световен
мащаб. Те показват, че и в средновековието, и сега е
имало и има инакомислещи, стремящи се към едине-
ние, а не към разделение. Обратните примери са много,
добре известни и подробно осветени в медиите. Ние
искаме заедно да покажем, че има и друг път за
съвместно съжителство в България, а и по света.

Д-р Анатолий Кънев:
НАШИЯТ ПЪТ Е ЕДИНЕНИЕТО

Победителите от миналогодишния ученически конкурс за
Бедреддин, Силистра, 2012 г.

Три нови издания на ИК “Гутенберг” ще бъдат представе-
ни по време на семинарите. Едната книга е известният сбор-
ник “Самотният пешеходец” с интервюта и статии на видния
наш траколог проф. Александър Фол. Съставител на книгата
е журналистката от ДУМА Велиана Христова. Първото изда-
ние на “Самотният пешеходец” през 2006 г. бе изчерпано
светкавично.

Втората книга, подгот-
вена от дружеството “Род-
но Лудогорие”, се нарича
“Влюбеният облак” и
съдържа приказки на го-
лемия турски поет и писа-
тел Назъм Хикмед с вели-
колепни илюстрации на
Петър Чуклев. Третата -
“Трима радетели за мю-
сюлмано-хирстиянскохеди-
нение през ХV в.”, е посве-
тена на три личности, кои-
то и в най-страшните ве-
кове на кръвопролития,
сеч и противопоставяне
ратуват за равенство меж-
ду хората и между религи-
ите. Ето как разказва за
тях проф. Христо Матанов:

“Бедреддин Симави
живее в края на ХIV и в
началото на ХV в., когато
Балканският полуостров в

истинския смисъл на думата е “земя на войната”. За него
като представител на съвременната мюсюлманска наука,
усвоена в нейните най-видни центрове на Изток, е било
много лесно да се движи в злободневието на събитията и
да се включи в общия хор на османските автори, които
възхваляват делата на султаните и кървавите подвизи на
османските газии. Някои ще ка-
жат, че това се дължи на него-
вото пренебрежение към зло-
бодневието, но самият той уча-
ства в събитията по време на
движението на османския
принц Муса. Тогава вероятно,
сблъскал се с кръвопролития-
та, той достига до прозрение-
то, че хората са равни, че ре-
лигиите в края на краищата
проповядват принципно еднак-
ви неща и става радетел за
равенството между предста-
вителите на различните вери.

Николай Кузански от своя
страна е виден представител
на европейско-католическата
религия и политика в десети-
летията след смъртта на Бед-
реддин. Нищо не му е прече-
ло да застане във фалангата
на европейските идеолози на късната кръстоносна идея. Вре-
мето, в което живее, дава достатъчно храна за яростна опо-
зиция на “турския страх”: османците са стигнали до Белград
и вече чукат на портите на Централна Европа. Обаче и той...
осъзнава, че перманентната война е неестествено състоя-
ние за хората и че е много по-добре те да се обърнат към
сътрудничеството.

Георги Трапезиндски пък е представител на гръкоезична-
та православна религиозна и литературна традиция. От ве-
кове наред нейни представители се “специализират” в писа-
нето на антимюсюлмански трактати: първо срещу арабите,
после срещу селджукските и османските турци. И за него е
било като че ли по-естествено да се включи в този хор или
да приеме, че на света се е родила нова сила в лицето на
Османската империя и да пише панегирик за новия мюсюл-
мански владетел на Константинопол. Но и той не постъпва
така, а противно на очакванията, намира много общи неща
в религиите на противостоящите светове.

Всички тези примери показват, че каквато и да е полити-
ческата и религиозната конюнктура в обживяното човешко
пространство, на конфронтацията винаги противостоят сили,
устремени към сътрудничество и търсене на общото между
хората”.

Ново издание на
„Самотният пешеходец”
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На фокус

Мегатонна

Според прогнозни оценки евентуалната война с Иран би
струвала на израелската икономика минимум 42 млрд. долара

Славчо
КЪНЧЕВ*

К

„По-лесно е да познаеш за-
блуждението, отколкото да
откриеш истината; първото
лежи на повърхността и с него
можеш да се справиш; второ-
то се крие в дълбочината и
нейното изследване не е
достъпно за всеки.”

ГЬОТЕ

*Авторът е председател
на УС на Асоциацията за бор-
ба против корупцията в
България

олкото пъти в публич-
ното пространство
възникне темата
“Иран”, толкова пъти
“твърдолинейниците”

в САЩ и Европейския съюз из-
декламират от “а” до “я” мант-
рата “ядрената програма на
Иран е огромна заплаха”. Не
само по отношение на устано-
вената геополитическа мозай-
ка в региона, но и чрез резо-
нанса на новия силов пара-
метър (евентуално сдобиване
на Иран с ядрено оръжие)
спрямо взаимоотношенията на
глобалните политически игра-
чи. Налице е и потенциалният
ефект на падащото домино,
тоест възможността за въвли-
чането и на друга ядрена
държава във военен сблъсък в
Близкия изток, ако такъв - при
участието на “ядрен” Иран - из-
бухне.

Приемем ли за аксиоматич-
на истина твърдението, че раз-
пространението на ядреното
оръжие представлява реална
заплаха за самото съществува-
не на човешката цивилизация,
то къде е,  както са казвали
древните римляни, argumentum
adrem, тоест аргументът по
същество, да не се прилага
същото твърдо противопоставя-
не: икономически санкции, дип-
ломатически натиск, заплахи за
силово решаване на проблема
- унищожаване на иранските
инсталации за обогатяване на
уран, и спрямо Израел? Нали е

публична
тайна

че тази държава отдавна се е
сдобила с членска карта за “яд-
рения клуб”. Но толкова секре-
тен е бил процесът за широката
публика, като че ли са го
извършили под плътния покров
на мегатонна димка.

...Датата е 10 октомври 1968
г. Радистът на кораба “Шеер-
сберг-А”, дрейфащ от няколко
часа в близост до южното ита-
лианско крайбрежие, получава
заповед до капитана: “Вдигне-
те котва. Курс към Антверпен”...
Там пристанищните кранове
натоварват в трюма стотина
контейнера с неизвестно съ-
държание. Никой от екипажа
не проявява интерес какво е то
- моряците са съобразили, че
не случайно са наети само за
един рейс, а и заплатите им са
дори над най-високата тарифа,
така че би било пълна глупост
да рискуват с неуместно любо-
питство.

От Антверпен “Шеерсберг-А”
потегля нощем, със загасени
светлини, минава Гибралтар,
Сицилия, поема към Кипър. И
някъде там, на стотина мили
южно от Никозия, в непроглед-
на тъмнина, го догонва военно-
транспортен съд без отличител-
ни знаци за национална при-
надлежност. Три серии дълги-
къси на носовия му прожектор,
сигналът е очакван, капитан
Питър Бероу командва в мега-
фона “стоп машини”. Моряците
от “Шеерсберг-А” бързо се спу-
скат в кубрика, където остават
четири часа, напълно до-
статъчни, за да не бъдат свиде-
тели как подемните кранове на
военния кораб прехвърлят върху
борда му контейнерите с тайн-
ствения товар. После двата съда
се раздалечават, без дори да
си обменят общоприетите спо-
ред морската етика в такива
случаи благопожелания. А към
щаб-квартирата на една секрет-
на служба от военния кораб по

ефира заминава кодирано съоб-
щение:

„Операция „U”
е изпълнена”

Секретната служба е “Мо-
сад”. “U” се разшифрова като
“уран”, извършената операция е
може би най-важната не само
дотогава, но и изобщо в цялата
досегашна 60-годишна история
на “Мосад”. Става дума за снаб-
дяването на израелската воен-
на промишленост с уранова руда
за производство на атомни бом-
би. Окончателният “аргумент” за
разпростирането на Израел в
“библейските територии”. Комби-
нацията, чрез която секретният
комплекс “Махон” в пустинята
Негев се сдобива с 200 тона
уранова руда, не случайно е
организирана от израелската
специална служба “Мосад”. При-
чината е, че държавите, ратифи-
цирали Договора за неразпро-
странение на ядреното оръжие,
се задължават да не съдействат
чрез предоставяне на техноло-
гии или суровини на страните,
чиито подписи не стоят под този
документ.

Кои са главните изпълните-
ли на операция “U”?

Херберт Шарф. Бивш хитле-
ристки офицер, служил в гене-
ралния щаб на вермахта. През
1945 г. ученикът на фелдмарша-
лите Кайтел и Йодл по собстве-
на инициатива захвърля мунди-
ра, без да дочака капитулация-
та, и се евакуира чак в Асмара,
столицата на бившата италиан-
ска колония Еритрея. В Асмара
Шарф пристига, подкрепен от
цяла пачка препоръчителни пи-
сма до твърде предвидливи
съратници на дучето Бенито
Мусолини, благоразумно съоб-

разили, че щом италианският
“ботуш” не скърца във фашистки
ритъм, оставането им върху Апе-
нинския полуостров не е за пре-
поръчване.

На новото си местожителст-
во хер Шарф започва своя блиц-
криг към първия си милион. Три
години по-късно го виждаме соб-
ственик на респектиращ капитал.
Той се занимава с бизнес заед-
но със съдружника си Шулцен -
персонаж N2 в аферата с 200-те
тона уранова руда. Херберт
Шулцен, син на текстилен маг-
нат, не се отчайва от “неспра-
ведливостта” на съдбата на фа-
терланда и се посвещава на
ново поприще. Фирмата на дуо-
то “Шарф-Шулцен” с екзотично-
то име “Асмара” е добре приета
при обслужването на американ-
ската армия във ФРГ, а и на
Бундесфера, раздава и консул-
тации на НАТО по въпросите на
химическото оръжие. Когато
интересите на добрата печалба
диктуват това, за “Асмара” зако-
ните са не повече от черта, ко-
ято тя пристъпва без двоумение.

Как дуото “Шарф-Шулцен” е
влязло в полезрението на “Мо-
сад”, не е известно. Но очевидно
досиетата им са били много под-
ходящи за целите на тази специ-
ална служба, ето защо през 60-
те години хер Шулцен се озовава
на летуване в Израел. По покана
на “Мосад”, съответно замаски-
рана под удобен параван.

Датата е 9 октомври 1968 г. 9
ч. вечерта. На хер Шулцен е
известно, че който не е изпълнил
или е провалил задача на “Мо-
сад”, непременно ще спечели от
рулетката на живота своя черен
ден. Когато може да се вледени
в някоя африканска пустиня или
да получи топлинен удар зад
Полярния кръг. Затова и плаща
190-те милиона белгийски фран-
ка - цената на 200-те тона ура-
нова руда, закупена чрез слож-
на машинация за избягване на
спънки от “Евратом” - контроли-
ращия орган за атомна енергия
на ЕИО, чак на 10 октомври,
когато проблемът с транспорта
е решен.

Близо 11 години и 5 месеца
по-късно телевизионната компа-
ния Си Би Ес излъчи съобщение
на своя кореспондент от Тел
Авив, че на 22 септември 1979 г.
Израел, с помощта на ЮАР, е
взривил атомна бомба. Очаква-

но, представител на израелско-
то правителство с възмущение
опроверга тази информация.

...Тел Авив. 21 декември 1986
г. Към сградата на съда се при-
ближава затворнически автобус,
охраняван от тежко въоръжен
екскорт. Плътно заобиколен от
агенти на секретната служба,
вътре в автобуса, зад замазани-
те с черна боя странични и зад-
ни прозорци, се намира мъж с
мотоциклетен шлем на главата,
който закрива лицето му. Него-
вите ръце са стегнати в белез-
ници. Това е затворник N1 на
Израел.

Кой е този „опасен
престъпник”

И с какво е заслужил това
специално внимание? Ето някол-
ко сведения, взети от цензурира-
ния обвинителен акт. Име - Мор-
дехай Вануну. Години - 34. Наци-
оналност - евреин. Месторабота -
от 9 години в ядрения център
“Махон”. Основание за ареста -
през месец септември 1986 г.
предал секретна информация за
публикуване във в. “Сънди таймс”.
Нанесъл “непоправима вреда на
сигурността на израелската
държава”, като направил публич-
но достояние притежаваните от
нея поне стотина атомни бомби.
Обвинен в държавна измяна и
шпионаж. В обвинителния акт
обаче липсва една съществена
“подробност”. Как “предателят” се
е озовал от Лондон в Тел Авив,
как отново “Мосад” е протегнала
дългата си ръка.

...Английската столица. 24
септември 1986 г. Мордехай
Вануну е оставил в редакцията
на в. “Сънди таймс” материа-
лите за “Махон”. По “Лестър
скуеър” се разхождат изиска-
ни джентълмени с карирани
сака и бамбукови бастуни с
дръжки от слонова кост; госпо-
жи погалват от време на вре-
ме кучетата си от благородно
потекло, пънковете предизви-
кателно зяпат минувачите през
миглите си, боядисани в цве-
товете на дъгата; слънцето,
този рядък гост на Лондон в
началото на есента, заслепя-
ва очите на Мордехай Вануну,
но не дотолкова, че да не за-
бележи пищната блондинка с
чувствени устни, като че ли
решила да измери напълно

точно в крачки дължината и
ширината на “Лестър скуеър”.
Веднъж, два пъти, трети път...

Един самотен мъж далече от
родината си в съдбоносен миг
от живота си е лесна плячка за
коя да е от сестрите на Ева. И
особено ако тя е специално обу-
чена как в очите й този мъж да
отгатне безкрайния празник,
който нейното сластно тяло му
обещава.

Синди - така се представя
блондинката, когато Вануну я
поканва да изпият по чашка
кафе, отначало е срамежлива и
неразговорчива. Инструкцията
на “Мосад” как нейната сътруд-
ничка Ширил Бинтов да постави
амурения капан на “зловредния
бърборко” е изпипана в детай-
ли... У “треньорката по култу-
ризъм от Флорида”, дошла “на
екскурзия в Лондон”, голямата
любов набира темпо. Както е
планирано. Колебанието на
Мордехай Вануну дали да зами-
не заедно със Синди за Рим,
където живее “нейната сестра”,
не трае дълго. На 30 септември
двамата пристигат в италианска-
та столица.

За нещастие “сестрата” е
възпрепятствана да посрещне
скъпата си сродница и нейния
“възлюбен”, ето защо галантно я
замества сеньор... Мордехай
Вануну така и не успява да на-
учи името му - истинското, а и да
зърне мечтаното “любовно гнез-
до”. Белезниците щракват около
китките на Вануну, а в колата по
пътя от летището го опиват с
хлороформ. С бързина, на която
пощенските служби по петте
континента могат само да завиж-
дат, 70-килограмовата “колетна
пратка” пристига до крайното си
предназначение и е приета от
получателя си - затворнически
надзирател.

Не след дълго от Тел Авив се
чуват две новини. Мордехай Ва-
нуну е пратен зад решетките за
срок до 16 години. Ширил Бин-
тов, заедно със съпруга си, кад-
рови офицер от военното разуз-
наване, заминава в “заслужена
ваканция” из Европа на държав-
ни разноски. Нали делото за “ве-
лик Израел” ще изисква и в
бъдеще активна дейност.

Но именно дейност от такова
“патриотично” естество би могла
да отпечата знак “минус” върху
историята на Израел. Както за-
яви неотдавна бившият съветник
на президента Джеймс Ърл
Картър през мандата му 1977 г.
- 1981 г. Збигнев Бжежински:
“Ако влезем в открит конфликт с
Иран под каквато и да е форма,
последиците за нас ще бъдат ка-
тастрофални, катастрофални ма-
сово и в глобален мащаб”.

Според прогнозната прецен-
ка на компанията за икономиче-
ски анализи “Би Ди Ай” евенту-
алната война с Иран би струва-
ла на израелската икономика
минимум 42 млрд. долара. Колко
биха били човешките жертви?
Не е възможно да бъдат дори
приблизително предвидени. А и
никога при военен сблъсък загу-
би не претърпява само едната
от воюващите държави.

Или пък Израел може да
направи опит да телепортира
Иран в каменната ера. Като с
помощта на мощен електромаг-
нитен импулс предизвика удар-
на вълна, която напълно да из-
ключи енергийната система на
Иран, както и съобщителните и
комуникационните връзки, и с
това да доведе страната до ико-
номически колапс.

Въпросът, който изниква в
този вариант, е колко самоубий-
ци камикадзета ще изникнат
като гъби след дъжд в Израел,
за да отмъстят за случилото се в
Иран. Нали цялата човешка ис-
тория свидетелства, че законът
на Исаак Нютон за действието и
противоположно насоченото и
равно по големина противодей-
ствие е валиден не само в кла-
сическата механика.

ДИМКАДИМКАДИМКАДИМКАДИМКА
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

окато в България
наблюдавахме сце-
ната по индианска-
та книга “Винету”, в

Поуката
Берлускони

Д
която Съветът на старей-
шините провъзгласи своя
вожд за “строител на
съвременна България”, в
Италия италианските
съдии осъдиха техния голям строител на съвре-
менна Италия (и голям приятел на нашия стро-
ител) на 1 година затвор за данъчни измами.
Става дума за фамозния Силвио Берлускони. А
също така това е и името на най-голямото
падение на Европейския съюз в неговата исто-
рия. Времето, когато бе допуснато в обетова-
ната земя на ЕС, в която основно верую е
върховенството на закона, в една толкова го-
ляма и важна за Европа страна толкова дълго
време да властва подобна персона.

Ето защо добре е да припомним кой е Бер-
лускони? Строителен предприемач, медиен
магнат и собственик на компанията “Финин-
вест”, собственик на футболният колос “Милан”,
основател на дясната партия “Форца Италия” и
най-накрая министър-председател на Италия.
През цялото това историческо време срещу
Силвио Берлускони текат съдебни процеси,
които се ровят в миналото му и в начина на
натрупване на огромното му богатство. В кни-
гата си “Сянката на Берлускони” английският
разследващ журналист Дейвид Лейн пише: “
Следователите антимафиоти, чието разследва-
не е предизвикано от твърденията на един
каещ се, че 20 млрд. лири на мафията са из-
ползвани за подсилване интересите на “Фи-
нинвест” в телевизията, не могат да установят
откъде идва първоначалното финансиране на
фирмите на Берлускони... Какъв е произходът
на парите на министър-председателят на Ита-
лия? Прокурорите са любопитни защо ми-
нистър-председателят на Италия взема във
вилата си в Аркоре мафиота Виторио Манга-
но? Защо Берлускони набира домашната си
прислуга от Сицилия, а не от някое по-близо
до дама си място. Когато прокурорите най-по-
сле успяват да го извикат на разпит, Берлуско-
ни не полага клетва да говори истината.
Възползва се от правото си да мълчи.”

През 1996 год. Върховният съд на Англия
нарежда в Италия да бъдат пратени повери-
телни документи за бизнеса на строителя на
съвременна Италия. Лондонският съд научава,
че “срещу Берлускони са представени катего-
рични доказателства от италианските съдебни
власти за участието им в голяма измама, в
която поне 100 млрд. лири са изнесени тайно
от “Фининвест” и са използвани за престъпни
цели.”Италия е единствената демокрация,
където най-богатият човек е и премиер. Един-
ствената, където политическият водач има
монопол над телевизиите и в същото време е
съден по обвинение за подкупване на съдии.
През първия си мандат Берлускони остава в
историята с правителствения декрет, който
италианците наричат “Спаси крадците”. Зало-
жените в него текстове блокират магистратите
и подпомагат престъпниците. Само за 7 дни
след обнародването на скандалния закон от
затворите излизат над 3 хил. души, заподозре-
ни в корупция, измами, изнудване, незаконно
счетоводство и пр.

През всичките години на управлението си
Берлускони заедно със своите десни съюзници
отправя към италианската магистратура забе-
лежителни по своята сила и злост нападки.
Помага практически неограниченият му достъп
до медиите, голяма част от които са негови
собствени. (Да ви напомня на една мила родна
картинка?)

“През 2022 г. ще се навършат 100 години от
фашисткият преврат на Мусолини. Това със
сигурност ще бъде време за равносметка за
италианците и историците... Тогава ще могат
най-добре да разберат как (Берлускони) е ус-
пял да измами хората през 90-те години и
началото на ХХI век. Тогава много повече ита-
лианци ще питат защо са му позволили да
установи такъв контрол върху средствата за
масово осведомяване, защо този огромен
сблъсък на интереси е бил търпян, защо са му
позволили да клевети магистратурата и да
застрашава институциите, които са особено
важни за правилното функциониране на демо-
крацията.” Така завършва разследването на
Девид Лейн за италианската аномалия, наре-
чена Силвио Берлускони. Една много поучи-
телна книга. Защото виждаме, дори и съвсем
близо около нас, че примерът на строителя на
съвременна Италия е доста заразителен.

Зорница
ИЛИЕВА

ажаднели за българско-
то, за доза оптимизъм и
отлепяне от дъното на ду-
ховен срив и масов нега-
тивизъм към държава и

З
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всякакви нови внушения, решихме
да честваме Балканската война,
един от малкото ни поводи за гор-
дост и преданост към изконна наша
кауза. Като повод за единение и
припомняне на историята, която
остана в сянката на големите про-
мени, това наистина е начин да
върнем вярата във възможностите
ни да се справим за пореден път с
предизвикателствата на времето, да
потърсим опора в миналото си и цел
за бъдещето. В тази насока са и
предавания по национални медии,
изложби, кръгли маси. Дано граж-
даните не останат безучастни, за-
щото последните години свиха
енергията им до личностно оцеля-
ване и някак самотно изглеждат
официалните лица пред някакви
пана, където експерти им разказват
неща, които по принцип всеки
българин трябва да знае. Въпросът
е, че тази и следващите войни са и
Балкански, а на Балканите от веко-
ве все гледаме в различни посоки,
все нещо делим, когато всъщност
други са ни предначертали разде-
лянето.

Дава ли си сметка нашето обще-
ство, че тази наша война при съсе-
дите ни има друг прочит и се правят
други внушения? Става въпрос за-
това, че в Турция от дълго време се
рекламира нов филм, който се отна-
ся точно до събитията по време на
Балканската война “Последното
лято на Балканите,1912”, който спо-
ред телевизия АТV представя “бо-
лезнената история на турците през
Балканската война”. Целта е да се
представят страданията на “балкан-
ските турци”, което няма как да ста-
не, ако не се покажат “издевателст-
ва” на наши войски над мирни жи-
тели и сърцераздирателни сцени и

сълзи на окаяни в мизерията си тур-
ски селяни. Поне това показват
въртящите се в интернет  кадри от
този филм, който след “Сбогом, Ру-
мелия” е нова версия на тема, която
турската страна внушава на граж-
даните си. Признава се откровено,
че поради различни причини “Сбо-
гом, Румелия” не е изпълнил миси-
ята си до край и “с новия филм ще
се довърши започнатото”. Какво ти
тук общо европейско бъдеще! Една
война, една кауза, много трактовки,
но в 21 век да се дърпа чергата по
начин, който отново ще ни смрази,
не е удачно. Да създаваш идентич-
ност за сметка на чужда история,

да обединяваш нацията си чрез
всяване на омраза със стара дата
към съседите, някак не се вписва в
европейските практики и ценности.
Достатъчни са геополитическите
промени и случващото се в Близкия
изток, в т.ч. Сирия, за да си дадем
сметка колко лесно се пали огън,
когато незрели, недообмислени
позиции могат да повлекат непред-
видени реакции и да взривят дълго
изграждани междудържавни и чо-
вешки отношения. Призивите “да
оставим историята на историците”,
да “гледаме само напред”, могат да
си останат популистки внушения с
краткосрочна цел, докато някой
някъде там, в сянката, си реди паси-
анси, които мислещите хора на Бал-
каните отдавна са отхвърлили. Та
нали туристическите и търговските

потоци показват верния избор?
Дразгите по такива дребни пово-

ди могат само да отложат общото ни
европейско бъдеще. А всички ли го
искат или само е театър? Няма как
да не се направи връзка с печални-
те събития в Кърджали тези дни,
когато местни велможи с турско са-
мосъзнание, но български граждани
избраха да спрат почетното граж-
данство на генерала, освободил гра-
да им от вековно “турско присъствие”,
както сега предпочитат те да казват.
Нашето общество е наясно, че тур-
ски сериали в този наш край се гле-
дат не само чрез българските теле-
визии и че поредната порция вну-

шение в оп-
ределена по-
сока от стра-
на на големия
ни съсед се
правят и чрез
с п е ц и а л н о
подготвени
за целта фил-
ми. В случая с
такива фил-
ми Балкан-
ската война
се предста-
вя по начин,
който няма
нищо общо с
исторически-
те факти, но
вината не е
само в тези
о б щ и н с к и
с ъ в е т н и ц и ,
които не мо-

Ниската цена на труда не ни
прави конкурентоспособни

 Последните ви изчисления за издръжката со-
чат, че са нужни по 562 лв. и 61 ст. за всеки от 4-
членно семейство. Колко домакинства могат да си
позволят тази сума?

- Обективно около 16%, но фактически, ако при-
емем равнището на сенчестата икономика, вероятно
този кръг би се разширил до около 20-25%. За оста-
налите домакинства е проблем от гледна точка на
това, че те в по-малка или по-голяма степен са при-
нудени да се ограничават в потреблението. Това по-
казват и изследванията на НЦИОМ, на “Отворено об-
щество”. Докато тези, които вече са изпаднали под
линията на бедност, фактически нямат необходимите
средства, за да си поемат основните хранителни сто-
ки и основните средства, които са необходими.

 Горе-долу какъв процент са?
- Около 23% е относителният дял на тези, които са

в крайна нищета и бедност.
 Дето ровят в кофите, така ли?

- Да.
 И на кого му пука за тези 23%?

- Ами на никого не му пука, защото основният
проблем, както виждам, пред управляващите е да се
стабилизира макроикономиката, да се стабилизират
финансите на държавата. Не сме против това, но фак-
тически в условията на криза най-уязвими са социал-
но слабите граждани, а на тях през последните 3
години не бе оказана никаква подкрепа, тъй като
социалните помощи остават непроменени, детските,
социалните надбавки, всички социални трансфери,
пенсии, са на едно и също равнище през последните
3 години. Това влошава състоянието и разширява
кръга на тези бедни, които не могат да посрещнат

насъщните си разходи. Но освен че се разширява
кръгът, се задълбочава и бедността, т.е. бедните ста-
ват по-бедни, богатите стават по-богати. Преди 2
години Европейският парламент препоръча особено
на новите източни страни членки да поддържат едно
по-високо съотношение между минимална и средна
работна заплата от около 60 на сто. Това не се спаз-
ва особено у нас това съотношение се поддържа
твърде ниско в годините, между 35 и 40 на сто. Вслед-
ствие на което нискодоходните групи изостават все
повече от високодоходните, от средните доходи в
страната. Хората не само се разшириха като бедна
прослойка, но се задълбочиха и противоречията меж-
ду бедни и богати, а това е опасно за социалния мир
във всяко едно общество.

 Сегашното правителство продължава със
стагнацията - не иска да подкрепи с повече пари
майките и децата.

- Ами липсата на политика по доходите през  по-
следните 3-4 години, фактически взривява една след
друга отделни социални прослойки. Когато имаш по-
следователна политика всяка година, може и с по-
малко, но да се движат доходите съобразно поне
инфлацията в страната, тогава нещата стават по-уп-
равляеми. Сега, когато изведнъж се усещаш, че тези
3 години нищо не си направил, много по-трудно мо-
жеш да откликнеш на исканията на всяка една про-
слойка, на всяка една социална група. В оставащите
месеци до изборите управляващите ще работят в та-
кава среда, в която постоянно ще се усеща уличният
натиск на едни или други групи, които имат своите
справедливи искания, и те са отлагани в годините, не
са решавани последователно. Затова едно след дру-
го и  социалните огнища просто се нагнетяват.

гат да отделят “брашното от плява-
та” и не са чели история на държа-
вата, чиито граждани са. Да си ре-
жеш клона, на който седиш, е често
срещано явление в същата тази
наша история. Някой някъде решава
да внушава нещо, което му е изгод-
но и в съответствие с други велики
идеи, но кой да научи недоучилите,
но избрани у нас да четат не толко-
ва  между редовете, колкото с по-
глед в бъдещето? Едва ли всички в
България искат пътя ни към Европа
да минава през Босфора, а европей-
ско правило е да живеем в мулти-
културно общество, но като свобод-
ни граждани на независима държа-
ва, в случая България. А когато и ако
станем Съединени Европейски щати,
може и всички да сме заедно. Ако
можем и искаме.
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Съдби

С червено въгленче
в сърцето
Димитър Ядков, утвърденият старейшина на българското тютюнево братст-
во, навърши 85 години! На тези, които го познават отблизо, това може да
се стори странно. Стройната му фигура, бистрият му ум и вечно забързана-
та походка не съответстват на такава достолепна възраст. Дали бай Ди-
митър пие чай от чудодейни билки, брани в късна доба по поляните на
Пирина, или е открил еликсира на вечната младост?! Ако се върнем назад
във времето, може би ще намерим отговор...

Иван ПИТЕКОВ

Димитър Ядков

На 85 години, в
ранната есен на своя
живот, Димитър
Ядков вече е оставил
дълбока диря в
душите на хората
от тютюневото
братство, на своите
роднини, приятели
и съмишленици

ланината ражда хора, а
полето - тикви... Колкото
и да е спорна сентенци-
ята, в нея има и зрънце
истина. Животът в плани-
ната е изпълнен с несго-
ди и лишения. Труднос-
тите, борбата с оскъдица-
та и природните стихии

Секна люлчината песен, която успива-
ше много от звената на монопола - вече
никой не бе сигурен за поста, който за-
емаше. Търговско-промишлените меха-
низми заработиха на високи обороти.
Още през есента на 1972 г. бяха възоб-
новени търговските контакти с амери-
канските цигарени фабрики, прекъсна-
ти в навечерието на Втората световна
война. Проведоха се съвместни инициа-
тиви с турския тютюнев монопол и фир-
ми от третия свят. Предприемчив, но и
прагматичен, изглежда Ядков тогава е
опипвал почвата. Първите резултати
бяха окуражителни. И се започна... Не
бяха лицензионни производства на ци-
гари, съвместно производство на аме-
рикански сортове тютюн при български
условия, навлизане на нови пазари
извън социалистическата общност и т.н.
Докато се стигна до кулминацията -
спечелване на иранския цигарен пазар
в конкурентна борба с едни от най-мощ-
ните и богати цигарени корпорации.
Вече не ние тропахме по високите пор-
ти на тютюневите барони, а те се тълпя-
ха пред Ядковия кабинет с молба да ги
приеме, предлагаха връзки и услуги със

скритото желание да участват в подял-
бата на сочната баница, замесена от
“Булгартабак”. Далновиден и гостопри-
емен, Ядков не отблъсна ни една откри-
та и доброжелателна ръка. Умееше да
си създава приятели и не търсеше кон-
фронтация. Дори и с тези, които невина-
ги се отнасяха почтено с “Булгартабак”.
Обичаше да казва: “Световният пазар е
огромен, за всеки има място.

Нека победи по-добрият

Само кака Елена знае колко такт и
търпение са й били необходими, за да
върви през дългите години на съвмест-
ния им живот до своя съпруг, да подкре-
пя и окриля неговите пориви. Привидно
спокойна и усмихната, тя го е изпраща-
ла със свито сърце на поредната коман-
дировка в някой от размирните райони
на света, под бомбите и ракетния обст-
рел в Техеран, Афганистан, Никарагуа
и други страни, където “Булгартабак” за-
воюваше и утвърждаваше своите пози-
ции. И въпреки дългите безсънни нощи,
намирала е сили в себе си да го посре-
ща на прага винаги ведра и ласкава. До
следващия път... Защото такъв е цига-
реният бизнес. Пазарът на благоденст-
ващите Европа и Америка бе отдавна
поделен между “акулите”, които не да-
ваха и пиле да прехвръкне над запазе-
ните им параметри. Там за търговците
на “Булгартабак” нямаше място. Те на-
мираха поле за изява предимно в онези
райони на света, в които политическите

и икономическите пластове се размест-
ваха и на преден план излизаха нови
пазарни субекти. За съжаление всичко
бе съпроводено с кръв и барутен дим.

Ръководителят на “Булгартабак” бе
ценен повече в чужбина, отколкото у нас.
Така ми се струва днес, от дистанцията
на времето. Някои негови колеги от други
браншове го недолюбваха, считайки, че
той гори от желание да изпъкне. Не го
долюбваха и партийните велможи, защо-
то не се съобразяваше с догми и каби-
нетни теории. Веднъж ми се наложи да
придружавам президента на американ-
ската “Сокотаб” г-н Вертхаймер до Благо-
евград. Там трябваше да се срещне с
Ядков относно годишните покупки на ори-
енталски тютюни за Америка. До Благо-
евград е час и половина път. Трябваше
да поддържам разговор с госта. Той по-
вече се правеше, че ме слуша, като бав-
но и с наслаждение смучеше хаванска
пура. По едно време сложи ръка на коля-
ното ми и ни в клин, ни в ръкав рече:
“Питеков, трябва да се гордееш, че рабо-
тиш за такъв шеф като Ядков.” В онези
години, млад и буен, бях настроен крити-

карски към ръководството, свих скептич-
но устни. Старият евреин отдръпна ръка-
та си и, загледан през прозореца,
промълви като че ли на себе си: “Вие
сега не можете да оцените какво прави
той всъщност. Защото е изпреварил сво-
ето време. Но ще дойде момент, когато
ще съжалявате, че не е вече на кормило-
то на “Булгартабак”.” След по-малко от
две години дойде 10 ноември. Осъзнах с
горчивина, че с епохата “Ядков” е свърше-
но и “Булгартабак” го очакват

мъчителни години
на разпад и разруха

Кардинални промени настъпват под
влиянието на обективни и субективни
фактори. В началото на 90-те обективни-
те фактори бяха налице: изчезването на
международния соцпазар и промяната
на политическото статукво. Това бе до-
статъчно за сриването на повечето
български икономически отрасли, вклю-
чително и от аграрния сектор. Случаят с
“Булгартабак” беше по-особен. По вре-
ме на епохата “Ядков” той се бе разви-
вал по принципи, заимствани от пазар-
ното стопанство. Липсата на съветския и
други соцпазари го постави на колене,
но не можа да го убие. Затова неговите
“доброжелатели” решиха да вкарат в ход
и субективни фактори. Димитър Ядков бе
начело на “Булгартабак” 20 години - го-
дини на развитие и възход, каквито не е
имало преди него и надали ще се повто-
рят в бъдеще. Убеден съм, че ако не бе

принуден да се пенсионира през 1991 г.
и останеше начело на отрасъла поне
още три години, “Булгартабак” го очак-
ваше по-добра съдба. През следващите
десет години на кормилото застанаха
седем изпълнителни директори. Повече-
то от тях бяха избирани от изпълнител-
ната власт по неведоми за тютюневата
общност критерии, но дори да бяха ге-
ниални ръководители, какво можеха да
направят за мандат около една година.

Резултатите не закъсняха. “Булгарта-
бак” повехна и залиня, свивайки се като
шагренова кожа. Но явно структурата бе
натрупала достатъчно резерв през Ядко-
вата епоха, защото преболедува кошмар-
ните и размирни години на 90-те, но не
загина като свои събратя от други отрас-
ли, както пророкуваха зли орисници. В
началото на новото хилядолетие той на-
мери сили да се отърси от загнилите зве-
на, които не успяха да се адаптират към
новите условия, и се изправи на крака.
По-малък по обем, но по-гъвкав и жиз-
нен. Каква ще е съдбата му в бъдеще
зависи от новия му стопанин, оперативно
ръководство и трудов колектив.

  
Октомврийският ден е кратък. Особе-

но за хората на пенсионна възраст.
Завъртиш се вкъщи, напазаруваш и
бързаш да седнеш пред телевизора.
Следобедът е посветен на приятели и
роднини, а при Димитър Ядков такива дал
Господ. Чак когато меката есенна вечер
навлезе тихо в уличката и удължи сенки-
те на старите кестени, той излиза на те-
расата на своя дом и отправя поглед към
Витоша. А през октомври тя е приказно
красива, обагрила своите пазви с топли-
те цветове на дъгата. По момински кокет-
на, пременила се за първото си празнич-
но хоро. Съзнавайки може би, че чудната
й красота няма да трае дълго - едва до
първия по-силен повей на северния вятър.

Откак свят светува човек се мъчи да
намери отговор на въпроса какъв е
смисълът на човешкия живот. Ще ви за-
позная с мнението на бай Димитър по
въпроса, доколкото съм го схванал от
разговорите ни. Според него смисълът на
живота е да правиш добро и да го даря-
ваш на хората, ведно с топла душевност
и съпричастност към техните съдби, бол-
ки и страдания. И да оставиш светла диря
след себе си, след като си извървял до-
стойно предначертания ти път.

Димитър Ядков може да бъде спо-
коен. На 85, в ранната есен на своя
живот, вече е оставил дълбока диря в
душите на хората от тютюневото брат-
ство, на своите роднини, приятели и
съмишленици. И само от него зависи,
сега и в бъдни години, тази диря да
става все по-светла и по-дълбока.

Веднъж го чух тихичко да казва:
“Щастлив съм, че живях при три обще-
ствено-политически строя.” Вперил взор
в планинските върхове, вероятно сега
мечтае оттам да се спусне нов строй -
по-справедлив и хуманен за обикнове-
ните хора, които изкарват с труд залъ-
ка на своите семейства.

Снимка “ИЗГУБЕНАТА БЪЛГАРИЯ”

П

Работнички опаковат цигари “Стюардеса”. Плевен, 70-те години на ХХ в.

каляват човешкия дух и тяло. Роден в
разгара на “циганското лято”, на 28 ок-
томври 1927 г., в полите на Рила, в с.
Горно Драглище, бивша Разложка око-
лия, Димитър Ядков рано се запознава
със суровите страни на живота. И
осъзнава, че трябва да се промени, и то
към по-добро. Това чувство не го напу-
ска през целия му съзнателен живот и
слага отпечатък върху всичките му
постъпки.

Народът го е казал - пилците се
броят на есен. “Пилците” на бай Ди-
митър са много - и в семеен, и в про-
фесионален план. Малко стопански
ръководители могат да се похвалят с
толкова бурна и успешна кариера, а в
световното тютюнево семейство такива
като него се броят на пръсти. Герой на
социалистическия труд, тютюнев мъж
на годината - в световен аспект, вице-
президент на международната тютюне-
ва организация КОРЕСТА. Това са част
от званията и отличията, които Димитър
Ядков е получил през годините.

Застава начело на българския тю-
тюнев монопол, познат у нас и в чуж-
бина под името “Булгартабак”, през
лятото на 1972 г. и остава на поста цели
20 години. Ядков гори, борейки се как-
то със свои, така и с чужди, в името на
своята мечта - да издигне “Булгарта-
бак” до висотата на водещите тютюне-
ви корпорации в света. За по-малко от
десет години “Булгартабак” промени
изцяло облика си и започна да

дава тон в световната
тютюнева политика

Дойде времето и на рекордите: най-
голямо производство на тютюн и цигари
на глава от населението, абсолютен све-
товен рекордьор по експорт на цигари,
най-висок темп на развитие и пр. Светов-
ната тютюнева общност започна да гово-
ри за българския феномен, a “Булгарта-
бак” стана търсен и предпочитан партнь-
ор. В началото на 80-те години на мина-
лия век компанията внася в бюджета на
страната половината от приходите на
целия аграрно-промишлен сектор. Хлябът,
млякото, рибата и др. храни се продаваха
в магазините на безценица, като разли-
ката до тяхната себестойност се покрива-
ше главно от печалбите, които “Булгарта-
бак” реализираше на местния  и между-
народния пазар. Десетки заводи бяха
оборудвани с валутата, която заработва-
ха неговите фабрики и търговски структу-
ри, промени се изцяло обликът на насе-
лените места в тютюневите райони.

Не познавам друг пример в българ-
ската стопанска история, при който
връзката между икономическия субект и
неговия ръководител да е толкова тясна
и непосредствена, както при Ядков и “Бул-
гартабак”. Къде е тайната на техните ус-
пехи? Още през първите години на сво-
ето управление Ядков извърши “перест-
ройка” на тютюневия отрасъл - градивна,
а не разрушителна. Успешно и в кратки
срокове обедини “под една шапка” всич-
ки звена, които имаха отношение към про-
изводството и търговията с тютюн и цига-
ри. Като бивш артилерийски командир
Ядков си даваше сметка, че залповият
огън е по-ефективен от единичната стрел-
ба. Наука, производство, реклама и търго-
вия - всичко бе подчинено на една цел:
повишаване качеството на продукцията,
подобряване на финансовите резултати и
завоюване на нови пазари.

Да се работи под ръководството на
Ядков бе истинско предизвикателство.
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Култура
очаквайте

Снимка БГНЕС

навечерието на
деня, в който по-
читаме паметта
на своите пред-
ци, съхранили с
делото си духов-

Новият носител на
наградата „Даскал
Ботьо Петков”

Пред Деня на народните бу-
дители общонационалната фон-
дация “Христо Ботйов” за пет-
надесети път ще връчи награ-
дата на името на възрожденеца
даскал Ботьо Петков. Този път
за неин носител е утвърдена
преподавателката по български
език и литература в 9-а френска
езикова гимназия “Алфонс дьо
Ламартин” в София Мариана
Бакърджиева, която е председа-
тел на Асоциацията на учители-
те по български език и литера-
тура, хоноруван асистент в СУ
“Св. Климент Охридски”, съобща-
ват от фондация “Христо Ботй-
ов” и Регионалния учителски
инспекторат по образованието
в столицата.

Изложба на британския артист
Марк Уолинджър, представяща

спящи хора във влака, под наслов
“Частно”, е подредена в Кунстхале
Ширн във Франкфурт на Майн. Тя
ще бъде отворена за посетители

на 1 ноември и ще може да се види
до 3 февруари 2013 г.

Стилиян Петров отваря сърцето си за
феновете в книгата „Наричайте ме Стан”
Стилиян Петров отваря сърцето си за
феновете в книгата „Наричайте ме Стан”
Стилиян Петров отваря сърцето си за
феновете в книгата „Наричайте ме Стан”
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феновете в книгата „Наричайте ме Стан”
Стилиян Петров отваря сърцето си за
феновете в книгата „Наричайте ме Стан”

участва в урок по родолюбие
Õàéãàøîä Àãàñÿí
Вълнуващата среща с млади дарования и техните учители
е в навечерието на Деня на народните будители

В

родолюбие за ученици от I
ОУ “Васил Левски” - Кос-
тинброд; СОУ “Св. св. Ки-

90-годишният юбилей на Анжел Ваген-
щайн ще бъде отбелязан и в Пловдив, на
който той е почетен гражданин. Тържест-
вото е днес от 18 ч. в камерната зала на
Драматичен театър - Пловдив. Изложба с
книги от Анжел Вагенщайн ще бъде от-
крита от 16,30 ч. в НБ “Иван Вазов”. Гости-
те ще имат възможност да си купят творби
от Вагенщайн на щанда на книжарница
“Хеликон”.

Прожекция на българския игрален филм
“Звезди” на режисьора Конрад Волф по сце-
нарий на Анжел Вагенщайн е с начален
час 18. Музиката е на Симеон Пиронков.
Лентата е копродукция на Студия за играл-
ни филми - София, и ДЕФА - Берлин (1959).

Анжел Вагенщайн празнува юбилей в Пловдив

кад. Никола Попов, председател на Славянското
дружество в България, ще открие Втората науч-
на конференция на тема “Славянската духовност
на европейската мечта” на 31 октомври от 9 ч. в

Участват Саша Крушарска, Юрген Фрорип,
Ерик Клайн, Иван Кондов, Лео Конфорти,
Григор Вачков, Юрий Яковлев, Ицхак Фин-
ци и др. След филма литературният критик
доц. Владимир Янев ще говори за живота и
литературното творчество на Анжел Ваген-
щайн. Театроведката Пенка Калинкова ще
представи филмовото творчество на писа-
теля отново с акцент на пловдивската тема-
тика. След 20 ч. актьорът Ивайло Христов
ще чете откъс от книгата “Преди края на
света. Драскулки от неолита.” (“Колибри”,
2011). В края на празничната вечер ще
говори юбилярят Анжел Вагенщайн. Про-
грамата ще продължи с музикален поздрав
от Петър Джурков - пиано.

ВТОРА КОНФЕРЕНЦИЯ
НА СЛАВЯНСКОТО
ДРУЖЕСТВО

Средствата за
читалищата ще
бъдат увеличени
с 12 процента

През следващата година
средствата за издръжка на чи-
талищата ще бъдат увеличени с
12 процента, съобщи във Велико
Търново председателят на Съю-
за на народните читалища Нико-
лай Дойнов. По думите му парите
за издръжката на 2634 читалища
в България са били намалени с 30
процента през 2010 г. и досега не
са увеличавани. Според него е
необходимо да бъде създадена
национална атестационна коми-
сия, която да постави оценка на
състоянието на всяко читалище,
за да бъде справедливо разпреде-
лението на средствата. Повече
от 7000 са работещите в сфера-
та на читалищата, а близо 400
000 са читалищните дейци и са-
модейци в България. На 1 ноем-
ври, Деня на народните будите-
ли, СНЧ ще връчи за шести поре-
ден път националната награда
“Следовник на народните буди-
тели”. Церемонията традицион-
но е в читалня 5 на НБ “Св. св.
Кирил и Методий”. Сред номини-
раните през тази година са
председателят на Синдиката на
българските учители Янка Таке-
ва, генералният директор на
БТА Максим Минчев, балерина-
та Красимира Колдамова, пред-
седателят на настоятелство-
то на храма “Св. Александър
Невски” отец Тихон, изпълните-
лите Развигор Попов и Мими
Иванова, съобщи БТА.

конферентната зала на хотел “Ростов на Дон”
в Плевен вчера се състоя тържествена вечер,
посветена на 85-ата годишнина на Найден
Вълчев -  поета, когото Никола Фурнаджиев
нарече “един от безшумните ни поети, които с
нищо не се навират в очите ти, но чиито
стихове четеш с удоволствие”.  Владимир
Василев пише за младия Найден Вълчев, че
има Пушкинов стих, а според Станка Пенчева
“стихът му тече леко и естествено като ру-
чей”. Освен ярък поет той е и отличен прево-
дач, блестящ есеист и публицист. Тази раз-
ностранност на таланта му е показана в
тритомното издание на издателство “Захарий
Стоянов” с родолюбивото спомоществовател-
ство на депутата от Коалиция за България
Румен Петков и проф. д-р Григор Горчев.
Томовете, които съдържат стихове на поета,
“попътните му срещи” с български и светов-
ни писатели и преводи, бяха представени от
Иван Гранитски. Присъстваха общественици,
читалищни дейци, библиотечни работници,
местни творци и почитатели на творчеството
на Найден Вълчев.

рил и Методий” - Сливни-
ца; ПГ “Велизар Пеев” -
Своге, ОДК - Ихтиман, и ОУВ

ните ценности и морал на
българската нация, област-
ният управител на Софий-
ска област Красимир Жив-
ков и управителят на Фес-
тивална програма “Прияте-
ли на България” Цветан
Иванов ще поздравят ди-
ректори, педагози и та-
лантливи ученици. Специ-
ална покана е отправена
към преподавателите, от-
личени в конкурса за спе-
циалисти, работещи в
извънкласни и извънучи-
лищни дейности, провеж-
дан от двете организации
ежегодно, в партньорство с
МОМН и Синдиката на
българските учители.

На 31 октомври от 11,30
ч. в Гербовата зала на Об-
ластната администрация на
Софийска област ще се
състои своеобразен час по

“Отец Паисий” - с. Свидня.
Своята подкрепа с лично
присъствие ще изразят
Янка Такева - председател
на Синдиката на българ-
ските учители, кметовете
на петте общини, предста-
вители на МОМН.

По покана на Фестивал-
на програма “Приятели на
България” в тържеството
ще се включи и носителят
на орден “Св. св. Кирил и
Методий” - първа степен,
за големи заслуги към
България в областта на из-
куството и образованието и
на почетното звание “Сле-
довник на народните буди-
тели” - Хайгашод Агасян.
Той ще представи свои
детски песни, които са на-
мерили място в учебници-
те по музика. Децата от
София също ще могат да
чуят Хайгашод Агасян и да
се забавляват с приказни
герои в поредица от пред-
ставления през декември в
Модерен театър, научи
ДУМА от Ваня Балчева.

Плевен чества
Найден Вълчев
Плевен чества
Найден Вълчев
Плевен чества
Найден Вълчев
Плевен чества
Найден Вълчев
Плевен чества
Найден Вълчев

А
салона на Славянското дружество на ул. “Славянска” 6
в София.

Първото заседание ще започне в 10 ч. с проф. Сте-
фан Дойнов - зам.-председател на Славянското друже-
ство, и Крум Лазаров - секретар на Славянското друже-
ство. Доклади ще изнесат проф. Орлин Загоров, доц.
Пламен Митев - декан на Историческия факултет при
СУ “Св. Кл. Охридски”, д-р Боян Чуков, проф. Надежда
Драгова, Станка Почеканска, която ще говори за ролята
на руския език и литература за укрепване на съзнани-
ето за славянската принадлежност на поколенията, д-р
Светлана Шаренкова - председател на форум “Бълга-
рия-Русия”, на тема “Славянско-православният цивили-
зационен проект”, проф. Стефан Дойнов: “Съпротива
срещу оспорването на славянската принадлежност на
българите”, Теофан Германов: “Българският печат и
другите средства за масова информация и проблемите
на славянската солидарност”. След 13,45 ч. ще участват
проф. Марин Калонкин - зам.-председател на Славян-
ското дружество, и Тодор Гигов - секретар на Славян-
ското дружество, поетесата Елка Няголова, доц. Стили-
ян Стоянов от ЮЗУ “Неофит Рилски”, проф. Светлозар
Елдъров - Институт по балканистика на БАН, проф. Ге-
орги Нешев: “Българският принос за развитие и укреп-
ване на славянската култура и цивилизация”, доц. Стоян
Долапчиев от ВТУ “Св. св. Кирил и Методий”. Програма-
та след 16,30 ч. ще продължи с доц. Светла Томанова
и асистент Валентина Донева от ЮЗУ “Неофит Рилски”,
Константин Димитров - председател на Славянското дру-
жество в Хасково, Крум Лазаров: “Международните из-
мерения на славянската солидарност и единство”, и др.
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Култура

А
Автентичните балкански

ритми ще звучат на открива-
нето на “Киномания” на 8 но-
ември в зала 1 на НДК, както
ДУМА писа. Организаторите
са подготвили концерт с най-
доброто от прочутия хор “Ми-
стерията на българските гла-
сове”, както и филм, разказ-
ващ за техния път към светов-
ните сцени. Лентата “Балкан-
ска мелодия” е копродукция
между България, Германия и
Швейцария, като българските
продуценти са “Агитпроп”. Ре-
жисьорът Щефан Швитер из-
минава отново пътя на музи-
коведа Марсел Селие, който
отделя 50 години от кариера-
та си в изследване на българ-
ския и румънския фолклор,
научи ДУМА от Вера Банчева.

На друг голям музикант е
посветена лентата “Марли”,
която проследява зашеметява-
щия живот и музиката на реге
иконата Боб Марли. Филмът
направи своята премиера на
Берлинале тази година.

Почитателите на киното
ще могат да видят и послед-
ния филм на Уитни Хюстън -
“Спаркъл: Соул дива”. Лентата
ни връща в 60-те години, кога-
то три сестри създават соул
група и бързо стават сенза-
ция, но славата се превръща в
предизвикателство за семей-
ните им отношения.

Слава и провокация бе-
лежат и филма “Айсидора
Дънкан”, който разкрива ис-
торията на известната бале-
рина, която през 20-те годи-
ни напълно променя пред-
ставата за балета. Нейните
полуголи танци, както и от-
ношението й към свободна-
та любов, обличането и на-
чинът на живот, шокират
публиката от онези години.
Лентата е класика от 68-а
година, а в ролята на раз-
крепостената танцьорка се
превъплъщава Ванеса Ред-

Качествена музика
и вкусни изкушения на Актрисата Еми-

лия Радева чества
80 години с преми-
ера на книгата си
“Коя съм...?”, научи
ДУМА от издателя
Пламен Тотев.
Събитието е на 31
октомври от 17.30
ч. в кино “Одеон”,
съпътствано от
прожекция на фил-
ма “Матриархат”, в
който Емилия Радева си партнира с
други легенди на българското кино
като Невена Коканова, Катя Паска-
лева и др.

Помним я като Султана в “Ико-
ностасът” (по романа “Железният
светилник” на Д. Талев), Юрталан-
ката в “Снаха” (по Георги Карасла-
вов), Зюлкяр от “Ребро Адамово”,
Мариола в “Татул” (по Георги Кара-
славов), Екатерина Каравелова в
“Дело 205/1913 П. К. Яворов”, Неве-
на Алданова в “Дом за нашите
деца”... Тя създаде най-запомнящи-
те се екранни и сценични образи
на майка в българското изкуство.
Наричат я “ледената кралица на
българския театър”.

В книгата “Коя съм...?” (издание
на “Персей”) голямата българска ак-
триса разказва за личните и профе-
сионалните си успехи и разочарова-
ния, за голямата си любов, за раз-
личните си лица на сцената и в жи-
вота - влюбена, майка, героиня,
звезда... Това е откровен, понякога
забавен, друг път пропит от болка и
философска дълбочина разказ, кой-
то ще развълнува всеки читател.

След толкова много предателст-
ва и разочарования си давам смет-
ка, че съм горяла не само на “непри-
ятелска”, но и на “приятелска” кла-
да. Само огромното желание за
живот и работа ми е давало сила да
се отърся от пепелта на злото и
завистта. И тогава тлеещата жар на
живота отново е избухвала в пламък,
напук на всички злонамерени хора.

Филм за откривателя
на автентичната балканска
мелодия дава началото
на маратона

1 - Филмът „Балканска мелодия”

открива „Киномания 2012”

2 - „Спаркъл: Соул дива”

3 - „Като готвачите”

4 - „Айсидора Дънкан”

1

4

3

2

Снимки “КИНОМАНИЯ”

„ÊÈÍÎÌÀÍÈß 2012”

Виенският кинофестивал “Виена-
ле” е един от най-старите в света и
тази година празнува 50-ия си
юбилей. В програмата до 7 ноем-
ври ще бъде представено най-доб-
рото от кинопродукцията от цял
свят. Сред почетните гости са но-
сителят на “Оскар” Майкъл Кейн,
американската певица и художнич-
ка Пати Смит и един от най-извест-
ните австрийски актьори и режи-
сьори Клаус Мария Брандауер, на-
учи ДУМА от Ирина Симова - ръко-
водителка КомПРес София - Бюро
за връзки с община Виена.

Всяка година форумът привлича
повече от 65 000 зрители. Поредно-
то издание включва в програмата си
300 игрални, късометражни и доку-
ментални филми, някои от които не
са били показвани в австрийските
кина. Фестът бе открит с политичес-
кия трилър “Арго” на режисьора Бен
Афлек. Филмовата ретроспектива
тази година е посветена на един от
най-великите режисьори на всички
времена - родения през 1890 г. във
Виена Фриц Ланг. В програмата са
включени и филми на Ален Рене
(един от водещите представители на
френската Нова вълна), Ромуалд
Кармакар (един от най-интересните
съвременни немски режисьори), То-
мас Винтерберг (заедно с Ларс фон
Триер съавтор на “Догма 95”) и тай-
ландския режисьор Апичатпонг Ви-
расетакул, спечелил “Златна палма”
на 63-ия кинофестивал в Кан с фил-
ма си “Чичо Бунме, който помни пре-
дишните си животи”. В специална
програма “Виена - Москва” ще бъдат
представени филми от проекта “Ав-
стрийски филмови творци в Съвет-
ския съюз”. Организаторите на фес-
тивала са избрали да запознаят пуб-
ликата с двама пионери на филмо-
вото изкуство, родени във Виена -
режисьора Херберт Рапапорт и ху-
дожник-постановчика Артур Бергер.
Биографиите на двамата са типични
за началото на ХХ век и все още
непознати на широката публика.

грейв. За убедителното си
изпълнение тя получава от-
личие на фестивала в Кан.

Удоволствието от киното
и вкусната храна са обеди-
нени в трите заглавия от сек-
цията “Кулинарно кино”. Жан
Рено е главен готвач в ко-
медийната лента “Като гот-
вачите”, който няма против
ресторантът му да загуби
една звезда от своя рейтинг,
но предпочита да доведе по-
млад готвач, специалист по
молекулярна гастрономия.
Друг тип атмосфера създава
“Да готвиш със Стела” къде-
то готвачка в резиденцията
на канадското посолство в
Ню Делхи е намерила начин

да продава оставащата хра-
на. Нещата се променят, ко-
гато пристига нова посла-
ничка, чийто мъж е толкова
запленен от индийската хра-
на, че убеждава Стела да го
посвети в тънкостите на ней-
ното приготвяне.

Британския главен готвач
Гордън Рамзи, популярен
със своето риалити шоу
“Кухнята на ада”, ще може
да видят кинофеновете в
лентата “Кухнята на любо-
вта”. Покрусен от смъртта на

съпругата си, лондонски ре-
сторантьор се вслушва в
съвета на своя приятел
Гордън Рамзи и превръща
западнал провинциален пъб
в гурме ресторант. Менюто
му скоро привлича внимани-
ето на красива кулинарна
критичка.

Традиционно и трите про-
жекции може да бъдат придру-
жени с вечеря, която да напо-
добява максимално ястията,
приготвени в съответния филм.
Стойността на куверта е 20 лв.

ЕМИЛИЯ РАДЕВА
РАЗКАЗА
ЖИВОТА СИ
В КНИГА

300 ЗАГЛАВИЯ В
ПРОГРАМАТА НА
50-ОТО ВИЕНАЛЕ

IN MEMORIAM

Отиде си големият български режисьор Младен Кисе-
лов. Режисьорът е починал вчера сутринта в болница в
София, съобщи БТА. Известният театрал, който от години
живееше в САЩ, страдаше от сърдечно заболяване.

Съдбата го беше надарила с талант, духовна устреме-
ност и емоционална деликатност. Всяка смърт е ненавре-
менна, но това особено важи за неговата, защото той има-
ше още много какво да ни каже с нови, високопрофесио-
нални и мъдри представления и като любим и уважаван
педагог. Това се казва в съобщение от Министерството на
културата.

Младен Киселов е роден на 11 юни 1943 г. в Русе.
Завършва режисура при А. Ефрос в ГИТИЗ - Москва, през
1968 г. и същата година дебютира с постановката “Домът
на Бернарда Алба” от Лорка в Драматичен театър - Плов-
див. След това последователно работи в Кърджали, в Бур-
гас, Народния театър за младежта, Народния театър “Иван
Вазов”. В периода 1977-1982 г. е главен художествен ръко-
водител на Държавния сатиричен театър. Незабравима ще
остане първата му постановка на “Сако от велур” от Ста-
нислав Стратиев, именно на неговата сцена, която има
огромен успех и едва ли не се превърна в политическо
събитие. От 1991 г. Младен Киселов работи в САЩ като

Младен Киселов
осъзнаваше театъра
като живот и мисия
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педагог и режисьор. Чете лекции в Йелския университет,
Ню Хейвън, Кънектикът. Преподава режисура и актьорско
майсторство в Драматична школа - Питсбърг.

Младен Киселов осъзнаваше театъра като живот и ми-
сия. Театралната му енергия и любов нямаха граници. В
професионалната си работа и в живота той излъчваше
неповторимо човешко обаяние. Изгубихме голям режись-
ор, педагог и прекрасен човек, се казва още в съобщени-
ето на МК.

Сбогуването с Младен Киселов е на 31 октомври от 15
ч. в столичния храм “Св. Седмочисленици”.

ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА МУ ПАМЕТ!
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т

Г

От мегафона на катаджийска кола:
- Водачът на трамвая, веднага от-
бийте вдясно и спрете!

ДИМИТЪР ИВАНКОВ,
бивш футболен вратар
КИРИЛ МАРИЧКОВ, музикант,
композитор и певец
НИКОЛАЙ УЗУНОВ, актьор
ПЕНКА БЕНИШЕВА, учредителка
на клуба “Приятели на ДУМА”
в Гълъбово
ЦОНИ ЦОНЕВ, юрист,
бивш член на ВСС
Проф. д-р ФИЛИП ПАНАЙОТОВ,
журналист и публицист
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Група млади ентусиасти,
работещи в сферата на култу-
рата, с подкрепата на Българ-
ската скейтборд федерация
организират на 2 ноември от
17 ч. в “+Това” отворена пре-
зентация и дискусия за обно-
вяването и развитието на
градската среда с акцент
върху индустриалните сгради
и начините, по които спортът
и културата могат да ги ожи-
вят. Събитието се организира
с подкрепата на Българската
скейтборд федерация с пред-
седател Борис Атанасов, Ро-
тари клуб Gilze-Rijen en
Dongevallei - Холандия, посол-
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30
Св. апостол Клеопа

от 70-те апостола (I-II). Св.
апостол Епафрас от Седемдесетте апосто-
ли. Свв. апостоли Тертий, Марк, Иуст и
Артем - от седемдесетте апостоли. Св. преп.
Петър, епископ Сиракузки. Св. свщнмчк
Маркиан, епископ Сиракузки († II). Св.
мчнца Евтропия (Ж ок. 250). Св. мчнк
Зиновий, епископ Егейски и сестра му св.
мчнца Зиновия († 285). Свв. мчнци Асте-
рий, Клавдий, Неон и Неонила. Св. Стефан
Милутин, крал Сръбски

Освен дванадесетте апостоли Христос
имал и други - седемдесет, които също
изпращал на проповед. След възкресени-
ето Му ведно с дванадесетте апостоли и те
се разпръснали по света да проповядват
и са страдали за Христа. Църковното пре-
дание разказва, че свети апостол Клеопа
е бил убит от евреите за вярата му в
Иисус Христос в Емаус. Свети Епафрас
бил апостол от Седемдесетте и сподвиж-
ник на апостол Павел. Според апостолски-
те послания Епафрас е бил заедно с апо-
стол Павел в Рим. Църковното предание
гласи, че той бил родом от град Колос и
негов първи епископ. Свети Епафрас e
загинал мъченически.

Дупничанката Гергана Николова-
Зарева е “Мисис България 2012”. Тя
наследи на трона Венета Харизанова,
която връчи короната на тазгодишната
победителка. На церемония в столич-
ния клуб “Night Flight” бяха избрани
победителките в 14-ото издание на
националния конкурс за омъжени жени
“Мисис България 2012”. Повече от
750 дами се явиха на предварителен
кастинг, но специална комисия опре-
дели 15-те финалистки, които се бори-
ха за “Мисис България Universe”, “Ми-
сис България Europe”, “Мисис Бълга-
рия World” и “Мисис България
Multiverse”. Жури от носителки на тит-
лата през годините определи новите
победителки “Мисис България 2012
World” - Гергана Николова-Зарева от

Все повече нараства броят на “ро-
мантиците”, които използват ваучери с
отстъпки на първа среща. Около 26% са
представителите на силния пол, които
са се възползвали от ваучер с отстъпка
за вечеря, на която водят потенциална-
та си половинка. Миналата година про-
центът им е бил 18. Това обаче не се
харесва на всички жени, 12 на сто от
които са сигурни, че никога повече няма
да се срещнат с този човек, съобщава
БГНЕС. През последната година вауче-
рите набират все по-голяма популяр-
ност. Почти половината от всички анке-
тирани онлайн смятат, че те са идеален
начин да пестиш в момент на криза.

Дизайнерите на марката Джими Чу
решиха да “преведат” борбата между Доб-
рото и Злото на езика на модата, предста-
вяйки две уникални чанти. Всяка от тях стру-
ва 12 888 долара. Чантите изобразяват
дявол и ангел панда. Те са украсени с
11 000 кристали Сваровски, които са поста-
вени ръчно. Дизайнът на чантите е разра-
ботен съвместно с известния художник Роб
Прюит. Колекцията включва 12 модела,
всеки от тях има собствени номер и авто-
граф от създателя. От средата на октомври
всички дами, почитателки на марката, вече
могат да се сдобият с необичайните чанти.

Румънеца и Енчев участват
в петзвезден международен проект
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Четирите „Мисис България 2012”
са от Дупница, София и Пловдив
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Николая ИВАНОВА Дупница, “Мисис България 2012
Multiverse” - Илияна Карастоянова от
София, “Мисис България 2012 Europe” -
Росица Минчевска-Смилянова от Плов-
див, “Мисис България 2012 Universe” -
Йордана Димитрова от София. Корони-
те връчиха миналогодишните носител-
ки на титлите, които им дадоха и много
подаръци от спонсорите. Според орга-
низаторката на конкурса Меги Савова,
прави впечатление, че все повече се
увеличава интересът към надпревара-
та от страна на омъжени дами с висше
образование и престижни професии.
Тази година средствата, събрани от
благотворителната кампания на “Мисис
България”, ще бъдат разделени на две.
С половината пари ще бъдат купени
перуки за онкоболни жени, с което се
подкрепя асоциация “Промени живота
си сега” на Вили Боршукова, а с друга-

та част от парите ще бъдат купени
домакински електроуреди за приюта на
отец Иван в Нови хан.

Ñïîðòúò è êóëòóðàòà
îæèâÿâàò ãðàäñêàòà ñðåäà
Дискусия за новия облик
на индустриалните сгради
ще се състои на 2 ноември

ството на Кралство Холандия
в България и Converse. Ще се
дискутират темите “Как да об-
лагородим градските прост-
ранства с помощта на спорта,
културата и изкуството” и “Как
да намерим нова функцио-
налност на старите индустри-
ални сгради в София, като ги
направим обект на културно
предприемачество”. Холанд-
ският опит ще бъде предста-
вен от Боб Кареелс и Ханс
Даниел ван Дорсен, основа-
тели на The Hall Of Fame в
Тилбург, Холандия - мулти-
функционално пространство
за изкуство, спорт и предпри-

емачество. На събитието ще
присъстват представители на
Столичната община, скейт-
борд общността в София, ар-
хитекти, неправителствени
организации, работещи в
сферата на културата и спор-
та, медии.

Организаторите на диску-
сията се надяват тя да даде
началото на разработването
на проект за закрит скейт и
арт център в индустриална
сграда в София. Събитието
има за цел и да доведе до
създаване на връзки и съвме-
стни бъдещи инициативи меж-
ду българското и холандското
скейтборд общество - едно от
най-развитите в Европа.

Организатори са Калина
Петкова и Яница Владимиро-
ва. Калина е завършила “Кул-
турология” в Германия и “Ме-

ниджмънт в творческите инду-
стрии” в Кингстън юнивърсити
- Лондон. Работила е по кул-
турни и творчески проекти и
се интересува от социалната
страна на предприемачество-
то, градска култура и връзката
между творчество и бизнес. В
момента работи и живее в
Лондон. Яница Владимирова
е завършила “История” в СУ
“Св. Климент Охридски”, като
междувременно специализи-
ра “Реклама”. През последни-
те години се занимава с кому-
никации и реклама. Работила
е в Лондон като онлайн мар-
кетинг асистент в модна ком-
пания. Отскоро отново е в
София и едно от основните й
начинания ще бъде организи-
рането и реализацията на про-
екти с културна и социална
полза за обществото.

Хелоуин отново за-
владява София в нощ-
та на 31 октомври -
сряда. Едно от най-яр-
ките събития, които ще
разгонят духовете за
Вси светии, е театрал-
ното парти “Bloody
GINGER Ball”, сътворе-
но от “Theatre Events”.
Щурата Бианка Илич -
един от режисьорите
на предстоящата клуб-
на вечер, призовава
всички да излязат и да
се позабавляват на
31-ви, независимо че е
сряда. Работилницата
за специални събития

Бианка гони духовете на „Хелоуин” с грандиозно парти
“Theatre Events” дори е
направила проучване
относно деня - сряда.
Оказа се, че “срядата”
е посветена на бога
Меркурий, а в българ-
ските народни вярва-
ния е осмисляна като
добър или лош ден в
различните региони на
страната. Поверието е
жените да не вършат
домакинска работа, да
не мият косите си, а
мъжете да не се
бръснат. “И после ка-
жете, че нямаме връзка
с Хелоуин в България
и не трябва да го праз-

нуваме”, шегува се сва-
товницата от “Х милио-
нер търси съпруга”.
Другото важно народ-
но поверие за срядата

е задължително да се
спазва сексуално
въздържание! Точно
заради тези мистични
предания екипът на

“Theatre Events” ни кани
да се позабавляваме
заедно с тях в столич-
ния клуб “Ginger” от
22 ч. Всички смели пар-
ти маниаци ще могат да
надникнат в бъдещето
си с помощта на мадам
Джинджарела, а тези,
които са забравили ко-
стюмите си вкъщи, ще
имат възможност да се
трансформират на мяс-
то, благодарение на
худжоници-гримьори.
Медийни партньори на
събитието отново са
“!no frame media” и
VBOX7.com.

Шервино предлага мода, вдъхновена от ездата
Шестгодишният кон Трой, порода фри-

зиец, с жокей Красимир Симеонов откри
официалното ревю на италианския дизай-
нер Ермано Шервино за сезон 2012-2013
в София. Улица “Съборна”, където се на-
мира бутикът от веригата на марката, ос-
тана затворена за движение, за да могат
гостите да наблюдават най-новите
25 модела висок клас тоалети за жените,
15 за мъжете и почти толкова за деца. По
18-метровата пътека дефилираха едни от
най-добрите топ модели на “Ивет фешън”,
сред които Ваня Билева, Кристина Миле-
ва,Ирина Джупанова, актьорът от филма
“Кецове” Иво Аръков, Денис Георгиев и
други, научи ДУМА от Николай Никовов.

“Шервино” есен/зима 2012-2013 е
вдъхновена от грациозността и елегант-
ността на конете и ездата. Повелители
на модата ще бъдат жените с дрехи, ти-
пични с британския консерватизъм и ита-

лианската елегантност и класика. Графит-
ните цветове преобладават в есенната
палитра на дизайнера. За господата този
сезон Ермано Шервино залага на еле-
гантната линия, като добавя доза прово-
кативност. Мъжката мода акцентира върху
тъмнозеленото и сивото, докато дамите
залагат на мекотата на кафявото и
изтънчеността на черното. Палтата тази
есен са до коляното, силно вталени, но
ефирно обгръщащи женските извивки.
Леопардовата палитра от миналата го-
дина е заменена от изчистените и хармо-
нични тонове, типични за хладния сезон.
Ботушите са допълващ елемент, с дължи-
ната до бедрото и цвят, сливащ се с този
на тоалета. Силва Минкова, официалният
представител на марката за България,
обяви, че част от средствата от продаж-
бата на дрехите от ревюто ще отидат за
благотворителна цел.

Снимка Симона РАВАЛИЕВА

ПРЕДЛАГАТ ВАУЧЕР
С ОТСТЪПКА ЗА
ПЪРВА СРЕЩА

БОРБА НА ДОБРОТО
И ЗЛОТО В ЧАНТИТЕ
НА ДЖИМИ ЧУ
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Памет

23 години без нашата

”ÀflÕ¿
“ŒƒŒ–Œ¬¿
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11.07.1953 - 30.10.1989
Обичаме те и ще скърбим
за теб до сетния си дъх,

мила Улянке!

От семейството

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

на 26.10.2012 г.
почина

«‰‡‚ÍÓ »ÎËÂ‚
—ÚÓË˜ÍÓ‚

1925-2012
Партизанин от бригада “Чавдар”, активен

член на БСП
Дълбок поклон!

Семейството
РС на БСП-Красна поляна

ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

Справочник

алканската война
(1912-1913 г.) изиг-
рава ролята на бур-
жоазно-демократич-
на революция и до-
нася освобождение-

Иван Райков е сред
ключовите фигури в ко-
мунистическото движе-
ние в Габровско и Сев-
лиевско през 30-те и 40-
те години на ХХ век. Той
е от организаторите и
ръководителите на пар-
тизанското движение в
този край, а с Иван
Бъчваров са от първите
партизани в района и
страната.

Иван Велчев Райков
е роден на 22 април 1912
година в Габровските ко-
либи Мъзъли. Детството
му протича в трудна во-
енна и следвоенна об-
становка. Той е от малко-
то младежи от габровски-
те колиби, които
завършват Педагогичес-
ката гимназия в Севлие-
во. Като гимназист става
комсомолец, а като млад
учител е профсъюзен  и
комсомолски организа-
тор. Децата учи на четмо
и писмо, а младежите ув-
лича в РМС и ги подгот-
вя да се борят за социал-
на правда.

През 1933 г. става
голям провал сред кому-
нисти и комсомолци. Рай-
ков е с арестуваните и
осъдените. В затвора е
през 1933/1937 г., след
него отива в Габрово и с
учителската развива и
профсъюзна дейност. На

“ÂÒÌËÚÂ ÒÓˆË‡ÎËÒÚË
Ë ¡‡ÎÍ‡ÌÒÍ‡Ú‡ ‚ÓÈÌ‡
Активни дейци на партията показват своята храброст на фронта

Проф. д-р Димитър ТРИФОНОВ

Албания получава независи-
мост.

В оценката си за войната
Партията на тесните социалис-
ти подхожда едностранчиво,
като изтъква само стремежа на
буржоазната класа в балкански-
те страни да се сдобие с нови
пазари. Игнорират се обектив-
но прогресивните резултати от
войната. В партийния печат по
време на войната никъде не се
сочат нейните прогресивни ре-
зултати. Подчертава се отрица-
телното - неспособността на
буржоазното правителство да
реши последователно нацио-
налния въпрос, страданията и
по-нататъшното разоряване на
масите. Едва на следващата го-
дина някои от партийните ръко-
водители посочват положител-
ните последствия. Христо Кабак-
чиев в брошурата си “Към бал-
канска федерация” пише: “Бал-
канската война в тоя смисъл
беше освободителна за маке-
донските селяни, че тя скъса
веригите на тяхната феодална
зависимост от турските бейо-
ве.”(3) По същото време Васил
Коларов отбелязва: “Тъкмо пре-
ди една година целият българ-
ски народ, способен да носи
оръжие, прехвърли старата тур-
ска граница. Българският народ
отиваше да занесе свобода,
където имаше робство, култура,
гдето цареше варварство. За три
седмици армията на феодална
варварска Турция биде победе-
на.”(4)

Партията непримиримо вою-
ваше против увлеченията и
грешките на българската бур-
жоазия. И това беше правилно.
След започване на войната
органът на партията “Работни-
чески вестник” е спрян от цен-
зурата и започва да излиза от-

ново едва на 15 февруари 1913
г. Д. Благоев, останал почти сам
в редакцията, написва редица
статии, в които най-обективно
посочва изострянето на разно-
гласията между държавите
съюзници и предупреждава за
опасността, която това носи за
балканските народи.

В статията си “Балканският
съюз” Д. Благоев пише: “Скоп-
ският вилает в грамадното си
болшинство е населен с бълга-
ри. В самия град българското
население представлява бол-
шинството от християнското на-
селение, както в града, така и
в селата сърбите са малцинст-
во. Когато сръбските войски
влезли в Скопие, българите из-
дигали само българското наци-
онално знаме. Това разсърди-
ло сръбските войски и българ-
ските знамена били смъкнати
насила. Изобщо българското
население в Скопие било извъ-
нредно недоволно от това, дето
тоя град пада в сферата на
сръбското владичество. Дори
една депутация от това насе-
ление е идвала в София, за да
изкаже неговото недоволство
пред българското правителст-
во и че то не щяло да търпи
сръбското владичество. Също-
то се повтори и в Южна Маке-
дония, дето гръцките войски на
път за Битоля окупират ред
чисто български села и градо-
ве с доминиращо българско на-
селение и установяват своя
власт.”(5)

По време на войната дей-
ността на партията е затрудне-
на, тъй като повече от активни-
те й бойци се намират на фрон-
та. В София остават трима чле-
нове на ЦК - Д. Благоев, Г. Ди-
митров и Хр. Кабакчиев. Послед-
ните двама обаче са мобилизи-

рани в града и като запасни
войници охраняват софийската
гара. Тесните социалисти на
фронта се проявяват като герои
с високо национално чувство и
дават своя ценен принос за
славните победи на нашата
армия.

За редица известни дейци
на партията, мобилизирани като
запасни офицери, вече е уста-
новено, че проявяват по време
на боевете безстрашие и само-
отверженост, за което, макар и
без охота от страна на команд-
ването, са награждавани с ор-
дени за храброст.

Георги Кирков - секретар-
касиер на ЦК на партията, като
запасен подпоручик е командир
на 1-ви взвод от 1-ва рота на
48-и пехотен полк и взема уча-
стие във всички боеве на полка.
Той е представен два пъти за
награда с орден - за проявена
храброст в боевете край Люле-
бургаз и за проявена твърдост и
умело командване на взвода си
на чаталджанските позиции.

От петимата членове на ЦК
освен Георги Кирков на фронта
е и Васил Коларов. Като запа-
сен подпоручик той е адютант
на 4-а дружина от 13-ти пехо-
тен Рилски полк. Той също уча-
ства във всички боеве на полка.
За доблестното си държание в
боя за Кочани В. Кирков е пред-
ставен за награда. В булаирски-
те боеве, когато противникът се
опитва след извършения десант
при Шаркьой да премине в
настъпление с цел да излезе в
тил на Първа и Втора българ-
ска армия и след това да осво-
боди от блокада Одринската
крепост, В. Коларов отново се
проявява като самоотвержен и
храбър офицер. За проявено
безстрашие в тези решителни

Паметникът, увековечил Балванската битка

Б
то от петвековно робство на го-
ляма част от населението на
Балканите. Тя е обусловена от
редица обективни социално-
икономически причини. След
несправедливите и жестоки ре-
шения на Берлинския конгрес
от 1878 г. под властта на фео-
дална Турция остават голяма
част от земите на Балканите -
Македония, Западна и Източна
Тракия, Албания, Епир, Тесалия
и др. Поради това трябваше да
се решат два големи въпроса:
ликвидиране на феодалните
производствени отношения и
премахване на националното
потисничество. Балканската
война обективно е освободител-
на и прогресивна по характер.
В резултат на войната към
България са присъединени те-
ритории предимно с българско
население - Родопите, Пирин-
ска Македоиния, Източна и За-
падна Тракия. Епир и Тесалия
са присъединени към Гърция.

Осъдени на безсмъртие
Спомен за Иван Райков-Владо

Димо ТОДОРОВ 19 юни 1941 г. заедно с
Иван Бъчваров минават в
нелегалност. Цели 1179
денонощия са извън за-
коните на страната. Те са
първите нелегални с
нови имена - Владо и
Ютко. Иван Райков - Вла-
до с Вълчо Цанков - Боян
полагат основите и ръко-
водят партизанското дви-
жение в Севлиевска око-
лия. Те заздравяват и
създават нови партийни
и ремсови организации,
формират първите парти-
зански групи и чети и
правят първите землянки.

Основна база, център
на партизанското движе-
ние през цялото време е
героичното село Круше-
во. Оттам е и първият ятак
- дядо Осман Сердаров.
Той ги приема, укрива и
храни до разкриването
му от полицията. Круше-
во дава 20 партизани и
много ятаци. В неравна-
та борба загиват 10 пар-
тизани и 10 ятаци са раз-
стреляни от полицията.
През 1942 г.се създава
първата партизанска
чета - Севлиевско-Кру-
шевската. След нея се
създават Кормянската и
Горноросишката. Година
по-късно четите се обе-
диняват в Севлиевския
партизански отряд с по-
литкомисар Иван Райков
- Владо. За по-удобно и
безопасно прекарване

на есента и зимата на
1943 г. се създава Габ-
ровско-Севлиевския пар-
тизански отряд. Коман-
дир отново е Иван Рай-
ков. В края на март от-
рядът е на бивак в гори-
те край с. Крушево. По-
лицията разбира и започ-
ва претърсвания в гори-
те. Сутринта на 28 март е
в района, където е от-
рядът, и по нелепа слу-
чайност го открива.
Схватката, която е нача-
ло на Балванската бит-
ка, е кратка. Полицаите
са пленени с изключение
на един. Партизаните се
снабдяват с първите два
автомата. До вечерта се
водят още две битки. Ко-
мандирът Владо е ранен
и се налага при изтегля-
нето да го носят. За да
спаси отряда, той заста-

вя да го оставят край
шосето Севлиево-Търно-
во при Кална кория. За
две денонощия, бос при
студ и снежна покривка,
стига до ятаци край Габ-
рово. Заради премръзна-
лите му крака се налага
без упойка, с кухненски
нож да се изрежат
пръстите, а лечението му
продължава до лятото
при нелегални условия в
ятаци.

След победата на
9.1Х.1944 г. Иван Райков
е наясно, че трудностите
ще бъдат много повече.
За да се създаде новото
социалистическо общест-
во трябва да се ръководи
умно, честно и справед-
ливо. След отстраняване-
то му от активна полити-
ческа дейност при по-
спокойна обстановка в

боеве Коларов отново е пред-
ставен за награждаване с ор-
ден за храброст.

Завинаги ще остане записан
в нашата история подвигът на
тесния социалист поручик-летец
Христо Топракчиев, пръв коман-
дир на първото аеропланно от-
деление, пожертвал живота си
в одринската епопея.

С приключването на Балкан-
ската война Д. Благоев преду-
преждава правителството за
опасността от една нова, брато-
убийствена война. За съжале-
ние тази втора война твърде
скоро идва. Идва националната
катастрофа, която постига на-
шата страна след Междусъюз-
ническата война (1913 г.). На-
родът ни е принуден да изпие
горчивата чаша на унижението.
Войните от 1912-1913 г. оставят
кървави рани; много семейства
дават свидни жертви, голям е
броят на вдовиците и сираците.

Поручик-летец
Христо Топракчиев

Националния съвет на
Отечествения фронт
Иван Райков преосмисля
заедно с другарите си
партизани преживяното,
поуките от партизанска-
та им борба. И като безу-
пречен партизански ко-
мандир създаде образ-
цов мемоар за дейността
на Габровско - Севлиев-

ския партизански отряд.
Книгата, която получи из-
разителното заглавие
“Осъдени на без-
смъртие”, писа и препис-
ва над 25 години и беше
честит да я види отпеча-
тана. Тя е бисер в парти-
занските мемоари, в коя-
то е намерена мярката за
всичко.
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нес в страната ще нахлуе студен въздух.
Температурите ще се понижат, особено в
Северна и по високите полета на Западна
България, където максималните ще са едва

7o-11o. В останалата част от страната дневните темпе-
ратури също ще се понижат спрямо днешните и ще
са между 12o и 16o. Минимални температури - между
3o и 8o, в югоизточните райони до 10o-12o. Валежите
ще продължат, но от запад дъждът постепенно ще
спира. Облачността над западните райони още пре-
ди обяд ще се разкъсва и намалява. Облачно ще се
задържи почти през целия ден над Източна Бълга-
рия, но до вечерта и там валежите ще спрат, облач-
ността също ще намалее. Над София ще има промен-
лива облачност и сутринта с прекъсвания ще прева-
лява дъжд. През деня вятърът от северозапад вре-
менно ще се усили, по-късно след обяд облачността
ще намалее. Минимална температура - около 4o, мак-
симална 9o-10o. Атмосферното налягане ще се пови-
шава. В планините ще застудее - дневната темпера-
тура на 1200 метра ще достигне 5o-6o, на 2000 метра
- ще остане под нулата - около минус 2o.
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“≈À≈÷
ÕÂ Â ÊÂÎ‡ÚÂÎ-
ÌÓ ‰‡ ÒË Ô‡-
‚ Ë Ú Â  Ô Î ‡ Ì Ó ‚ Â
Ë ‰‡ ÒÂ Á‡ÂÏ‡-

Œ¬≈Õ
œÓˇ‚ÂÚÂ Ò‰˙Ê‡-
ÌÓÒÚ Ë Ï˙‰ÓÒÚ, ‡
ÚÂ ˘Â ‚Ë ÔÓÏÓ„-
Ì‡Ú ‰‡ ÌÂ ÒÚ‡ÌÂÚÂ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
“ÂÁ‡ÂÚÂ ÒÂ ÓÚ
Ò˙ÏÌÂÌËˇ, ÔÓÓ‰Â-
ÌË ÓÚ ÌÂ„‡ÚË‚ÌË
ÚÂÌ‰ÂÌˆËË Ë ÌˇÏ‡Ú

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
«‰‡‚ËˇÚ ‡ÁÛÏ
‚Ë ËÁÌÂ‚Âˇ‚‡.
ŸÂ ÒÂ Á‡ı‚‡˘‡ÚÂ
Ò Ì‡È-·ÂÁÔÂ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ÕˇÏ‡ ÌËÍ‡Í‚‡
ÔÓÎÁ‡ ÓÚ ÚÓ‚‡, ‡ÍÓ
Ò‡ÏÓ „Ó‚ÓËÚÂ, ‡
ÌË˘Ó ÌÂ Ô‡‚ËÚÂ.

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
Ã‡ÎÍÓ ÓÚ ‚‡Ò ˘Â
ÛÒÔÂˇÚ ‰‡ ËÁ·Â„-
Ì‡Ú Í‡‚„ËÚÂ Ò
·ÎËÁÍË ıÓ‡.

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
–Ó‰ÌËÌË ˘Â ‚Ë
ÔÂ‰ÎÓÊ‡Ú ÔÓÏÓ˘
ÔË Â‡ÎËÁ‡ˆËˇÚ‡
Ì‡ ÔÎ‡ÌÓ‚Â, Á‡

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ƒÌÂÒ ÌÂ ÒÂ ÓÚÌ‡-
ÒˇÈÚÂ ÔÂÍ‡ÎÂÌÓ
ÒÂËÓÁÌÓ Í˙Ï
Í‡Í‚ÓÚÓ Ë ‰‡

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
—‚ËÈÚÂ Í˙„‡ Ì‡
Ó·˘Û‚‡ÌÂ ‰Ó ÚÂÒÂÌ
ÒÂÏÂÂÌ Ë ÌËÍÓ„Ó ÌÂ
ÔÛÒÍ‡ÈÚÂ ‚ ÌÂ„Ó.

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ŒÔÂ‰ÂÎÂÚÂ Ò‚Ó-
ËÚÂ ÔËÓËÚÂÚË Ë
ÒÚÓ„Ó ÒÂ
ÔË‰˙Ê‡ÈÚÂ Í˙Ï

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÊÂÚ‚‡ Ì‡ ÌÂ‰Ó·ÓÒ˙‚ÂÒÚÌË
ıÓ‡.

ÒÔÂÍÚË‚ÌËÚÂ ÔÓÂÍÚË Ë ˘Â
ı‡·ËÚÂ ÛÒËÎËˇ ‚ ÓÔËÚË.

Õ‡ÏÂÂÚÂ ÏˇÒÚÓ, Ì‡ ÍÓÂÚÓ
·ËıÚÂ ËÒÍ‡ÎË ‰‡ ÒÂ ÔÓˇ‚ËÚÂ.

ÍÓËÚÓ ‰ÓÒÍÓÓ Ò‡ ÒÂ ËÁÍ‡Á‚‡ÎË
ÌÂÓ‰Ó·ËÚÂÎÌÓ.

·ËÎÓ. ƒ‡ÊÂ Ë Í˙Ï Ò˙‚ÂÚËÚÂ
Ì‡ Á‚ÂÁ‰ËÚÂ.

ÔÓ˜ÚË ÌË˘Ó Ó·˘Ó Ò Â‡ÎÌÓÚÓ
ÔÓÎÓÊÂÌËÂ Ì‡ ÌÂ˘‡Ú‡.

≈ÏÓˆËÓÌ‡ÎÌËˇÚ ÙÓÌ Â ÌÂÒÚ‡-
·ËÎÂÌ.

ÕˇÏ‡ ‰‡ ÒÂ ˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ ‰Ó·Â ‚
ÏÌÓ„ÓÎ˛‰ÂÌ Í˙„ Ì‡ Ó·˘Û‚‡ÌÂ.

Úˇı. œÓÏÌÂÚÂ, ˜Â ÌÂÂ¯ËÚÂÎ-
ÌÓÒÚÚ‡ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÔÓÏÓ„ÌÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ŸÂ ÒÂ Ì‡ÎÓÊË ‰‡
ÒË ÒÔÓÏÌËÚÂ, ˜Â
Î˛·Ó‚Ú‡ ÌÂ Â
Ò‡ÏÓ Û‰Ó‚ÓÎÒÚ‚ËÂ,

‡ Ë Á‡‰˙ÎÊÂÌËÂ, ÌÓ ÚÓ‚‡ ÌˇÏ‡
‰‡ Â ÒÚ‡¯ÌÓ, ‡ ‰‡ÊÂ ÔËˇÚÌÓ.

06.25 ¬ ˜‡Ò ÎË ÒË:
ÃÓÂÚÓ Û˜ËÎË-
˘Â - ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ Á‡ Ó·‡ÁÓ-
‚‡ÌËÂ

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÒÓˆË‡-

ÎÂÌ ÒÎÓÚ
13.00 —ÚÛ‰ÂÌË ÒÎÂ‰Ë/Ô/
14.00 «‡ÒÂ‰‡ÌËÂ Ì‡ ¬ÂÏÂÌÌ‡-

Ú‡ Ô‡Î‡ÏÂÌÚ‡Ì‡ ‡ÌÍÂÚ-
Ì‡ ÍÓÏËÒËˇ Á‡ ÔÓ‚ÂÍ‡
Ì‡ ÔÓÂÍÚ‡ ¿≈÷ ì¡ÂÎÂÌÂî
- ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

15.25 ƒÓÍÚÓ —Ì‡„˙ÎÒ
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3072 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.05 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.10 “ÂÌËÒ ÚÛÌË Ì‡ ¯‡ÏÔË-

ÓÌÍËÚÂ - ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
ÓÚ Á‡Î‡ ì¿ÂÌ‡ ¿ÏÂÂˆî

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ¯ÓÛ
22.00 —ÓÙËˇ ‚ ‰‚ËÊÂÌËÂ: ì»Á-

ÍÛÒÚ‚ÓÚÓ Ë ËÁ‡ÁÌËÚÂ
ÒÂ‰ÒÚ‚‡: ÃË˜‡  ‡ÌÚÓî
- ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂ-

Ë‡Î, ÂÔ. 20
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 61
16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡

·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 99

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë
ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

18.00 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 31

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 144

21.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.3, ÂÔ. 6

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-
˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ì ƒ‡ ÓÚ„ÎÂ‰‡¯ ’ÓÛÔî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 3

00.00 ìƒÓÒËÂÚ‡Ú‡ ’î - ÒÂË‡Î,
Ò. 2, ÂÔ. 24, 25

01.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî
11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË

ÌÓ‚ËÌË
11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

Ì‡ Õ“¬
12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
20.00 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
21.00 ìœ˙ÎÌ‡ ÎÛ‰ÌËˆ‡î - ÍÓÏÂ-

‰ËÈÌÓ Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì¬ÓÂÌÌË ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 7 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ìÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ Ì‡ œË ƒÊÂÈî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
02.15 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

�����
�����

 Œ«»–Œ√
œÓ‰ıÓ‰ˇ˘ ‰ÂÌ Á‡
ÒÂ˘‡ Ò˙Ò ÔËˇÚÂ-
ÎË Ë ‚˙Ó·˘Â Ò
ıÓ‡, ÍÓËÚÓ ÓÚ‰‡‚-

Ì‡ ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂ. ÕÓ‚ËÚÂ Á‡ÔÓ-
ÁÌ‡ÌÒÚ‚‡ ÌˇÏ‡ ‰‡ Ò‡ ÔËˇÚÌË.

�����
����� �����

�����
�����
�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07 .05  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10 .15  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÚÂ Ò ÌÓ‚Ë Ë ÌÂÔÓÁÌ‡ÚË
‰ÂÈÌÓÒÚË.

10.40 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-
ÌÓî

11 .35  ì ÓÌÚÓÎÌ‡  ÔÓÍÛÔ-
Í‡î

12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
1 3 . 1 5  — Â  Ë ‡ Î :  ì √ Ó ‰ Â Ê Â Ì

Ô˙ÒÚÂÌî
14.10 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.15 —ÂË‡Î: ì—Ï˙ÚÓÌÓÒ-

Ì‡ ÒËÎ‡î
1 8 . 0 5  — Â  Ë ‡ Î :  ì Õ Â  ‡ ‚ Â Ì

·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19 .40  ìƒ‡  ‡Á·ÂÂ¯.  ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22 .00  ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î:  ìÃÓÒ„‡Áî
00.25 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
01.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.10 ì√‡‰ÒÍË Í‡Û·ÓËî
01.40 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.35 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏ!î
03.25 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
0 4 . 2 0  — Â  Ë ‡ Î :  ì Õ Â  ‡ ‚ Â Ì

·‡Íî
05.05 —ÂË‡Î:  ìÃÓÒ„‡Áî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î:  ìÃÓÒ„‡Áî



23 ВТОРНИК 30 ОКТОМВРИ 2012

Спорт www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Р

 ×ÈÑËÀ È ÏÅ×ÀËÁÈ
ÎÒ ÒÈÐÀÆ ¹86

Ò Î Ò Î  2

резултати

ДЖАКПОТЪТ
СТИГА 6,3 МЛН. ЛВ

Джакпотите в игрите оцеляха и в
86-ия тираж на БСТ и на тиража в
четвъртък във II теглене на 6/49 уча-
стниците ще имат шанса да спечелят
минимум 6 275 000 лв. В I теглене
очакванията са за натрупан джакпот
от 584 000 лв. Специалната награда
в играта “Втори ТОТО шанс” - луксо-
зен лек автомобил Opel Insignia,
беше спечеленa с фиш в Добрич.
Средствата от тиража бяха за из-
граждане на спортни площадки за
деца. Джакпот от половин милион
лева ще имат и участниците в игра-
та 6/42 за четвъртък. Тиражът ще
се тегли от 20.45 ч. и ще бъде пре-
даван по БНТ 1.

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ: 4, 9, 38, 43, 45, 46
I гр. (6) няма
II гр. (5) 4 по 30 535.30лв.
III гр. (4) 851 по 143.50 лв.
IV гр. (3) 20940 по 8.20 лв.
ДЖАКПОТ: 533 402.69 лв.
II ТЕГЛЕНЕ: 6, 25, 39, 40, 46, 49
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 5 932 008.02 лв.

6 от 42
5, 12, 17, 18, 35, 38
ПЕЧАЛБИ:
I гр. (6) няма
II гр. (5) 28 по 714.40 лв.
III гр. (4) 973 по 20.60 лв.
IV гр. (3) 14 258 по 2.00 лв
ДЖАКПОТ: 457 809.20 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ: 2, 3, 18, 29, 30
I гр. (5) 3 по 7459.90 лв.
II гр. (4) 224 по 99.90 лв.
III гр. (3) 8483 по 3.50 лв.
II ТЕГЛЕНЕ: 6, 24, 25, 30, 32
I гр. (5) 1 от 22 379.70 лв.
II гр. (4) 230 по 97.30 лв.
III гр. (3) 8350 по 3.60 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
Позиция: 6, 7, 9
Цифри: 7, 5, 0
I гр. (3) 11 по 4620.10 лв.
II гр. (2) 2579 по 10.30 лв.

гледайте

ФУТБОЛ

Гришо с нов треньор
Муратоглу остава със Серена Уилямс,
друг французин вече готви хасковлията

Н
ай-добрият ни тенисист Григор
Димитров се е разделил с до-
сегашния си треньор Патрик
Муратоглу, а новият наставник
на 21-годишния хасковлия е

също французин - Жан-Франсоа Баше-
ло, бивш професионален тенисист, до-
стигал до №134 в ранглистата и приклю-
чил кариерата си през 2007 г.

Башело е работил 2 години за Френ-
ската тенис федерация като част от еки-
па, организиращ Мастърса в Париж, а
след това се присъединява към академи-
ята на Патрик Муратоглу, съобщи специ-
ализираният сайт tenniskafe.com.

От септември - началото на “Азиат-
ското турне”, което обхваща турнирите в
Банкок, Пекин и Шанхай - Григор и Ба-
шело са започнали съвместна работа с
уговорката в началото на 2013 г., на ба-
зата на постигнатите резултати и на-
предък в играта, да се прецени дали ще
продължат заедно или Гришо ще търси
нов треньор.

“Знаем, че в момента средната
възраст в Топ 100 на света е много ви-
сока, но Григор има потенциал бързо да
влезе в Топ 30 на света и оттам нататък
като поставен пътят му на големите тур-
нири е отворен. Очевидно е, че прите-
жава качества да бъде в Топ 10. В мо-
мента най-добрите тенисисти, намира-
щи се на върха на световния тенис, иг-
раят от основната линия. Ключът към
успеха им е да взимат бързо топката, но
това е лесно да се каже и трудно да се
изпълни. Григор притежава качествата.
Трябва да постигне едно постоянство и
интензитет в играта си”, коментира Жан-
Франсоа Башело.

Досегашният наставник на Гришо
Патрик Муратоглу е предпочел да рабо-
ти като постоянен треньор на Серина
Уилямс и да не придружава другия си
възпитаник по турнирите. В крайна смет-
ка Жан-Франсоа Башело заема негово-
то място и вече 5 поредни турнира е не-
изменно до хасковлията - Банкок, Токио,
Шанхай и Базел, а освен това е с него и
на Мастърса в Париж.

“Към този момент Патрик Муратоглу

обмисля ситуацията. През 2013 г. всички
ние ще трябва да вземем решение. През
това време ще преценим дали двамата с
Григор работим добре”, добавя Жан-
Франсоа Башело.

Григор Димитров ще срещне авст-
риеца Юрген Мелцер в I кръг от основ-
ната схема на последния турнир от
сериите “Мастърс” за сезона - Открито-
то първенство на Париж с награден
фонд 2,4 млн. евро. 21-годишният бълга-

рин, който е 62-ри в света, премина
през квалификациите, където взе 2 ин-
фарктни победи. 31-годишният Мелцер
е №38 в света, висок е 183 см и тежи 81
кг. Има 4 титли в кариерата си и $7,723
млн. от наградни фондове. Двамата не
са се срещали досега. При победа Гри-
шо ще вземе 16 460 евро и 70 т. за
световната ранглиста и ще срещне във
II кръг Хуан Монако (Арж, №9 в схема-
та), който почива на  старта.

Хуан Мартин Дел Потро и №1 в света Роджър Федерер позират
с наградите след финала на турнира от сериите “Мастърс” в Базел,

в който поставеният под №2 аржентинец надигра швейцареца с 6:4, 6:7 (5),
7:6 (3). Федерер наниза 18 аса, но не успя да се възползва от петте си

възможности за пробив и да спечели за 6-и път турнира в родния си град и да
спечели 77-а титла в кариерата си, както и 876-а победа като

професионалист. След загубата Роджър се отказа да играе на турнира в
Париж и ще отстъпи първото си място за 2012 г. на сърбина Новак Джокович.

Дел Потро пък постигна първа победа след 7 загуби от Федерер

Снимки БГНЕС

ПО НОВА ТВ
21.30 Купа на Герма-

ния, II кръг
Аахен - Борусия Д

ПО ЕВРОСПОРТ
17.30 Евроголове

ПО ЕВРОСПОРТ 2
1.00 Байерн М - Байер Л (п)

Българският нападател
Димитър Бербатов по-
падна в идеалния от-
бор на две водещи

Бербатов в тима на кръга на Би Би Си и ESPN

английски медии за отмина-
лия 9-и кръг в Премиършип.
Би Би Си и ESPN включиха
Бербатов сред тримата на-
падатели в най-добрите 11
на кръга.

Бербатов вкара третото
попадение за Фулъм при

11-ТЕ НА КРЪГА: вратар Жулио Сезар (КПР), десен за-
щитник Анхел Ранхел (Суонси), ляв защитник Лейтън Бейнс
(Евертън), централни защитници Мартин Шкъртел (Ливърпул)
и Иван Рамис (Уигън), десен халф Лион Осмън (Евертън), ляв
халф Хуан Мата (Челси), централен халф Джак Уилкшир
(Арсенал), нападатели Луис Суарес (Ливърпул), Димитър
Бербатов (Фулъм) и Робин ван Перси (Ман Юнайтед)

равенството 3:3 като гост на
Рединг, а след срещата се
оказа, че е играл повече от
едно полувреме със счупе-

но ребро.
“След като стана най-

скъпият трансфер на Юнай-
тед, пристигайки от Тотнъм

за 30 милиона паунда, сега
31-годишният българин иг-
рае във Фулъм. Той се раз-
писа веднъж при равенст-
вото 3:3 срещу Рединг, но
играта на Котиджърс мно-
го сериозно зависи от не-
говото представяне. А не-
говият гол беше просто
класа, не е зле като за
футболист със счупено ре-
бро”, коментира ESPN.

Реферът Марк Клатенбърг
показва червен картон на испанския
нападател Фернандо Торес и оставя

Челси с 9 души в дербито срещу
Манчестър Юнайтед на “Стамфорд

Бридж”, спечелено скандално от
гостите с 3:2 с гол от засада на

Хавиер Ернандес - Чичарито

Ръководството на еврошампиона
Челси внесе официалната си жалба сре-
щу съдията Марк Клатънбърг във Фут-
болната асоциация. От “Стамхфорд
Бридж” се оплакват от рефера в дерби-
то на IХ кръг във Висшата лига с Ман-
честър Юнайтед,  спечелено от гостите
с 3:2. Реферът остави домакините с 2-ма
играчи по-малко, след като показа ди-
ректен червен картон на сръбския за-
щитник Бранислав Иванович и 2 жълти
на испанския нападател Фернандо То-
рес, а победното попадение  за Юнай-
тед дойде от очевидна засада на мекси-
канеца Хавиер Ернандес-Чичарито.
След мача играчи на Челси заявиха, че
съдията ги е обиждал на расистка осно-
ва. По ирония на съдбата преди мача
футболистите на домакините загряваха
с фланелки с надписи срещу расизма. В
жалбата също така е отбелязан и про-
тест на лондонския клуб срещу рефера
за непристойно поведение и неподхо-
дящ език, като той е обиждал двама
техни състезатели. В писмото на Челси
до ФА  не се съобщава кои са те, но се
подразбира, че става въпрос за нигери-
еца Джон Оби Микел и испанеца Хуан
Мата. От клуба потвърдиха пред журна-
листи, че една част от жалбата се отна-
ся за обиди от расистко естество.

ЧЕЛСИ ИЗПЛАКА
ОТ РЕФЕРА
СРЕЩУ ЮНАЙТЕД
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кратки

Треньорът
на Серена
изостави
Гришо

ТЕНИС
Турнир

на шампионките
по БНТ 2

15.50, 20.00
по БНТ1

18.10, 23.00

ПО ЕВРОСПОРТ
11.45, 18.15 Финал

на шампионата на УТА
АВТОМОБИЛИЗЪМ

0.00 По пътя към Дубай
0.15 Световни серии “Рено”

1.00 Световен ендурънс
шампионат, Китай

Първата ракета на Бълга-
рия при жените Цветана Пи-
ронкова имаше късмет и се
падна в наглед по-леката
група “Средец” на Турнира на
шампионките, който започва
днес в зала “Арена Армеец” в
София.

Спортният министър Сви-
лен Нейков имаше леката
ръка да изпрати Цветана
Пиронкова в група заедно с
победителките на двойки от
завършилия в неделя в Ис-
танбул шампионат на Жен-
ската тенис асоциация руски-
ните Надя Петрова и Мария
Кириленко и китайката Цзе
Чжън, която ще бъде първата
противничка на пловдивчан-
ката. Двубоят им е от 18.15
днес веднага след официал-
ното откриване на турнира и
ще бъде предаван по БНТ1.

Нейков прати Цвети
в по-леката група
Пиронкова срещу двете рускини и китайка в „Средец”

В другата група “Сердика”
попаднаха бившата №1 в све-
та Каролине Возняцки (Дан),
настоящата №1 в света при
двойките Роберта Винчи (Ит),
Су Вей (Тайпе) и “тенисист-
ката с най-дългите крака”
Даниела Хантухова (Слвк).

Мачовете в груповата
фаза ще продължат до
петък, полуфиналите са в
събота, а финалът е в неде-
ля. От двете групи ще се кла-
сират само първите 2 от вся-
ка група, като на полуфина-
лите ще играят кръстосано.

Другите 2 мача от първия
ден на надпреварата с на-
граден фонд $750 000 ще
бъдат от другата група “Сер-
дика”. Билетите са с цени 8,
15 и 20 лв., като останалите
двубои започват в 16.00 и
20.00 ч. Те пък ще бъдат

предавани по БНТ2.
След тегленето на жре-

бия изпълнителният дирек-
тор на Женската тенис асо-
циация Стейси Алистър каза:
“Преди 3 години започнахме
да говорим със Стефан Цвет-
ков да доведем женския те-
нис в България. Много се
вълнувам. Тук, в София, в
момента са най-добрите
възможни 8 участнички в
цялата история на турнира,
като осемте имат спечелени
общо 55 титли. Цвети Пирон-
кова е прекрасен посланик
на България по света. Дано
Турнирът на шампионките да
вдъхнови младите тенисисти
и да видим новата Цветана.”

Спортният министър Сви-
лен Нейков сподели: “Тур-
нирът на шампионките е
едно от трите най-големи

спортни състезания в Бълга-
рия за тази година заедно
със Световните купи по ски и
финалите на Световната
лига. Дано залата да се
напълни и тези красиви мо-
мичета да покажат висока
класа. Гордеем се с Българ-
ската федерация по тенис, с
която направихме национа-
лен тенис център. Този спорт
се популяризира и развива
много у нас. БФТ работи
правилно.”

“Qatar Airways Tournament
of Champions” е проява, коя-
то вдига престижа на Бълга-
рия и София. Благодаря на
МФВС в лицето на Свилен
Нейков и лично на премие-
ра, които помогнаха този тур-
нир да стане реалност. По-
желавам успех на всички
състезателки”, коментира
президентът на родната фе-
дерация по тенис Стефан
Цветков.

Два медала за
сумистите в Хонконг

Два медала спечелиха българ-
ските състезатели на световно-
то  първенство по сумо, което
се проведе в Хонконг. При мъже-
те Стилиян Георгиев се класира
на второ място, а при девойките
до 18 години Виолета Генчева
спечели бронзов медал. В първен-
ството на планетата участва-
ха над 400 състезатели.

Серена Уилямс
за трети път е
шампион на УТА

Осемте участнички в Турнира на шампионките Цветана Пиронкова, Сие Су-Уей, Роберта Винчи, Цзе Чжън,
Даниела Хантухова, Каролине Возняцки, Надя Петрова и Мария Кириленко (от ляво на дясно) позират на

церемонията по тегленето на жребия. Турнирът започва днес в зала “Арена Армеец” в София

Серена Уилямс позира с шампионската
купа на Женската тенис асоциация,

след като победи на финала в
Истанбул Мария Шарапова (Рус) и

заслужи за 3-ти път трофея

Аржентинският нападател на Барселона Лионел Меси
получава приза “Златната обувка” като голмайстор на
Европа за 2011/2012 от бившия треньор на Барса Луис

Суарес на церемония в Барселона. 25-годишният Меси
заслужи трофея с рекордните 50 гола за “Блаугранас”

Меси и със „Златна обувка”Меси и със „Златна обувка”Меси и със „Златна обувка”Меси и със „Златна обувка”Меси и със „Златна обувка”

Олимпийската шампионка Се-
рена Уилямс спечели титлата от
Шампионата на УТА в Истанбул
(награден фонд $4,9 млн.) след
победа над №2 в света Мария
Шарапова (Рус) с 6:4, 6:3 за 1:29
часа пред 16 410 зрители. Уилямс
наниза 11 аса и направи 3 проби-
ва, за да стигне до трофея.
Мачът беше повторение на спо-
ра за титлата през 2004 г.,
когато рускинята спечели един-
ствения си трофей. Бившата №1
в света не загуби нито един сет
в 5 мача в Истанбул. Тя игра за
пети път на финал в Шампиона-
та на УТА и спечели трета тит-
ла след 2001 и 2009 г., и 7-ия
турнир за сезона и общо 46-и в
кариерата си. Уилямс постигна
и 10-а победа от общо 12 мача
срещу Шарапова. Този сезон аме-
риканката има 59 победи и само
4 загуби и ще завърши година-
та като №3 в световната ран-
глиста. Виктория Азаренка
(Блрс), която загуби на полуфи-
нала от Серена, запазва първо-
то си място в света, както и
Шарапова второто. Рекордьор-
ка с 8 титли в турнира е Мар-
тина Навратилова - 2 за Чехо-
словакия и 6 за САЩ.

Нападателят на Барселона и аржентинския национален
отбор Лионел Меси получи наградата “Златната обувка” за
голмайстор на Европа за сезон 2011/2012. Феноменалният
аржентинец печели приза с рекордните 50 гола за един сезон.
Аржентинецът получи наградата в Барселона от Луис Суарес
- носител на “Златната топка” за 1960 и европейски шампион
с Испания за 1964 г. Това е втора “Златна обувка” за Меси
след сезон 2009/2010, когато вкара 34 гола.

Наградата за “Златната обувка” се дава от 1967 г., като
първият носител е португалецът Еузебио. Трима българи са
печелили отличието: Петър Жеков (ЦСКА) през 1968/69, Ге-
орги Славков (Тракия Пд) през 1980/81 с 31 гола и Христо
Стоичков (ЦСКА), който разделя приза с Уго Санчес (Реал
Мадрид) през 1989/90 г. Двамата бележат по 38 гола.

Биографичният филм за легендарния футболист Христо
Стоичков ще бъде представен официално днес. В него режи-
сьорът Борислав Колев разказва вдъхновяващата истинска
история за едно изключително професионално израстване,
граничещо с предела на човешките възможности, и много-
бройните лични жертви, които е трябвало да бъдат направе-
ни. Освен Стоичков на премиерата се очакват министър-пред-
седателят Бойко Борисов, министърът на културата Вежди
Рашидов, които винаги са изтъквали близостта си с Камата.

ПРЕМИЕРАТА НА ФИЛМА
„СТОИЧКОВ” Е ДНЕС

Снимки БГНЕС


